

ချစ်ခင်နှစ်သက်စွဲလမ်းမှုကြောင့် စိုးရိမ်ခြင်း၊ ကြောင့်ကြခြင်းတို့သည် ဖြစ်ကုန်၏။ ချစ်ခင်နှစ်သက်စွဲလမ်းခြင်း မရှိလျှင် စိုးရိမ်ကြောင့်ကြမှုတို့သည် အဘယ်လျှင်ရှိနိုင်တော့အံ့နည်း။ (မည်သည့်အရာ၊ မည်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်ကိုမျှ ချစ်ခင်စွဲလမ်းခြင်း မပြုရာ၊ မရဏနုဿတိ စီးဖြန်းခြင်းဖြင့် ကင်းလွတ်အောင် အားထုတ်ရာ၏)

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ပုံမှန်တွေ့ဆုံကာ အခက်အခဲများကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ဒုတိယသမ္မတဦးမြင့်ဆွေပြောကြား

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၏ တင်ပြချက်စုစုပေါင်း (၃၅၃)ချက်ကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးပြီးဖြစ်

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၁
ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ၏ (၁၀)ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

တက်ရောက်

အစည်းအဝေးသို့ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးသန်းစင်မောင်၊ ဦးသိန်းဆွေ၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဦးစိုးဝင်း၊ ဦးဟန်ဇော်၊ ဦးအုန်းမောင်နှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးအောင်ထူးနှင့် ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးသိန်း၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ (၅)ရပ်မှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ Ease of Doing Business Ranking တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံ စက်မှုကုန်ထုတ်

လုပ်သူများအသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
အစည်းအဝေးတွင် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတက ယနေ့ ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးသည် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ၏ (၁၀)ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီကို ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးမူဘောင်ပါ ကိစ္စရပ်များကို ပိုမိုထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် အတွက် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးက ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်တွင် အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၇၉/၂၀၁၆ ဖြင့် လုပ်ငန်းတာဝန် (၅)ရပ် ချမှတ်ကာ အဖွဲ့ဝင် ၂၀ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန် (၅)ရပ်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ဒုတိယဝန်ကြီးသုံးဦးနှင့် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် နှစ်ဦးတို့ ဦးဆောင်၍ လုပ်ငန်းကော်မတီ (၅)ရပ်ကို ဖွဲ့စည်းပြီး လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ □

ဒုတိယသမ္မတဦးမြင့်ဆွေ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ၏ (၁၀)ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။



မြေးမုံ
ယနေ့
ဗဟိုစရာ

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့ ဗဟိုစရာသီမြို့ရှိ 39 Gorkha Training Centre (GTC) ကျောင်းသို့ သွားရောက်လေ့လာ

စာမျက်နှာ » ၄

မကွေးခရိုင်အတွင်းရှိ ပုဂံခေတ်လက်ရာ စေတီပုထိုးများတည်ရှိရာ မြင်ကွန်းဒေသအား ခရီးစဉ်ဒေသသစ်အဖြစ် လာမည့်ခရီးသွားရာသီအမိ ဖော်ဆောင်သွားမည်

စာမျက်နှာ » ၁၁

စေတနာသေး၊ မေတ္တာသေး၊ သစ္စာသေး - သေးစွမ်းထက်တာ ထွန်းရွှေဝါ ... ထွန်းရွှေဝါ ဒဏ်ကြေလိမ်းဆေးက ဆေးစွမ်းထက်ပါသည်။

မြန်မာ့

အချက်အလက်ခိုင်မာမှု အောင်မြင်မှုရ

စာရင်းအင်းအချက်အလက်မှန်ကန်ရေးနှင့် အရည်အသွေးပြည့်ဝရေး ဗဟိုကော်မတီအစည်းအဝေး (၂/၂၀၁၉) ကို ဇူလိုင်လ ၃၀ ရက်နေ့က နေပြည်တော်ရှိ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မိမိနိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် မူဝါဒများချမှတ်ရာတွင်လည်း ကောင်း၊ စီမံကိန်းများ ရေးဆွဲရာတွင်လည်းကောင်း၊ စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ စီမံကိန်းများအား စောင့်ကြည့်အကဲဖြတ်ရာတွင်လည်းကောင်း အခြေခံစာရင်းအင်း အချက်အလက်များ ခိုင်မာရေးသည် အရေးကြီးကြောင်း ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူက ပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်သောမူဝါဒများကို မှန်ကန်စွာချမှတ်နိုင်ရန် အစိုးရအနေဖြင့် တိကျမှန်ကန်သည့် စာရင်းအင်းများ လိုအပ်လျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် ယုံကြည်ကိုးစားနိုင်သော ခိုင်မာသည့်စာရင်းအင်းများဖြစ်စေရန်နှင့် အရည်အသွေးပြည့်ဝရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာဒေသအလိုက် ရှေ့နောက် ညီညွတ်မှုရှိပြီး တိကျမှန်ကန်ခိုင်မာသော စာရင်းအင်းများကို အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ ကောက်ယူရရှိနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်လျက်ရှိသည်။

စီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ထိရောက်သည့် အောင်မြင်မှုရှိ၊ မရှိကို ညွှန်းကိန်းများဖြင့် စောင့်ကြည့်အကဲဖြတ်ရန် တိကျသည့်အချက်အလက်စာရင်းဇယားများ လိုအပ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း (MSDP) (၂၀၁၈-၂၀၃၀) ကို အကောင်အထည်ဖော်နေပြီး တိုးတက်မှု ထိရောက်မှုကို စောင့်ကြည့်အကဲဖြတ်နိုင်ရန်အတွက် အမျိုးသားညွှန်းကိန်း မူဘောင်တစ်ရပ် ဖော်ဆောင်ခဲ့ရာ ယခုအခါပြီးစီးပြီ ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ တိကျမှန်ကန်ခိုင်မာသော အမျိုးသားညွှန်းကိန်းအပေါ် မူတည်၍ စီမံကိန်း ရည်မှန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။

အမျိုးသားညွှန်းကိန်းများသည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသာမက မျက်မှောက်ကာလတွင် ကမ္ဘာ့ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုများကြောင့် ပိုမိုများပြား လာပြီး ပြင်းထန်လာသော သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရေးနှင့် လျော့နည်းသက်သာရေးကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် တိကျမှန်ကန်သော အချက်အလက်များအပေါ်မူတည်၍ စီမံခန့်ခွဲဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ စီမံခန့်ခွဲသူများအနေဖြင့် ဘေးအန္တရာယ်များ၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲလာသော သဘောသဘာဝများကို မျက်ခြည်မပြတ် လေ့လာ၍ ရင်ဆိုင်တုံ့ပြန်ရေး၊ အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေး၊ ရေရှည်ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စာရင်းအင်း အချက်အလက်များကို ပြည့်စုံမှန်ကန်အောင် ပြုစုထားရန် လိုအပ်သည်။

အလားတူပင် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး စသည့် နယ်ပယ်ကဏ္ဍအသီးသီးတွင်လည်း မူဝါဒများနှင့်လုပ်ငန်းစဉ်များချမှတ် ရာတွင်လည်းကောင်း၊ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင်လည်းကောင်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားဆောင်ရွက်ရာ၌ မှန်ကန်တိကျသောအချက်အလက်များဖြင့် လုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ တစ်ချိန်သောခေတ်ကာလတစ်ခု၌ စာရင်းအင်းအချက်အလက်များကို မမှန်မကန်တင်ပြမှုကြောင့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်စွာအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ဘဲ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးမှု ကျဆင်းပြီး ပြုလဲယိုင်ဆင်းသည်အထိ ဖြစ်ခဲ့ရသည်တို့မှာ သင်ခန်းစာယူစရာများ ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ရှေ့နောက်ညီညွတ်စွာ လက်တွေ့ကျကျဆောင်ရွက်ရာ၌ စာရင်းအင်းအချက်အလက်များ တိကျမှန်ကန်ခိုင်မာခြင်းသည် အစိုးရနှင့် ပြည်သူ့အကြား၊ နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းများအကြား ယုံကြည်မှု မြင့်မားတိုးတက်စေသည့်အပြင် နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားအဆင့်အတန်း တိုးတက်မြင့်မားရေးကို ဖော်ညွှန်းနိုင်သော ညွှန်းကိန်းများဖြစ်စေပါသဖြင့် မှန်ကန်သော စာရင်းအင်းအချက်အလက် များ ရရှိရေးအတွက် အားလုံးပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းလက်တွဲ ဆောင်ရွက်ရ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာ - ကိုရီးယား ချစ်ကြည်ရေး(ဒလ)တံတားစီမံကိန်း ဘိုးပိုင်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လမ်းမတော် မြို့နယ်နှင့် ဒလမြို့နယ်တို့ကို ရန်ကုန် မြစ်အားဖြတ်သန်းကာ ဆက်သွယ် တည်ဆောက်နေသော မြန်မာ - ကိုရီးယားချစ်ကြည်ရေး (ဒလ) တံတားစီမံကိန်းသည် ယခုအခါတွင် ဒလဘက်ကမ်းနှင့် ရန်ကုန်ဘက်ကမ်း တို့ရှိ အောက်ခံဘိုးပိုင်တူးခြင်းလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း ထိုတံတားတည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့ စီမံကိန်းရုံးမှ သိရသည်။



အပြီးတည်ဆောက် ထိုဒလတံတားစီမံကိန်းကို အပိုင်း သုံးပိုင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပြီး စီမံကိန်းများစတင်ဖော်ဆောင် သည့် ဇွန်လကုန်ပိုင်းမှ စတင်ကာ (၄၁ လကြာ) ၂၀၂၂ ခုနှစ် နှစ်ကုန် ပိုင်းတွင် အပြီးတည်ဆောက်မည်ဖြစ် ကြောင်း ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီး ဌာန တံတားဦးဌာနမှ သိရသည်။ ယခုအခါတွင် မြတ်နိုးသူဆောက် လုပ်ရေးက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေ သည့် ပထမအပိုင်းဖြစ်သော ဒလမြို့ နယ် ရန်ကုန်မြစ်ဆိပ်ကမ်းအနီး A 1 အပိုင်း အောက်ခံဘိုးပိုင် တူးဖော်ခြင်း အပိုင်းသည် လက်ရှိတွင် ဘိုးပိုင်ရစ်လုံးတူးခြင်း လုပ်ငန်းများ ပြီးစီးပြီဖြစ်သည်။ ထပ်မံ၍ ချဉ်းကပ်တံတား P-1၏ ဘိုးပိုင် တူးဖော်ခြင်း လုပ်ငန်းများနှင့် ပိုင်တိုင်များအတွက် သံမဏိသံခြင်း ကြီးများချခြင်း၊ ကွန်ကရစ်လောင်း ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်

လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထိုအပိုင်း တွင် ပိုင်တိုင် ၁၄ ခု တည်ဆောက် ခြင်း၊ လေးလမ်းသွားတံတား ချဉ်းကပ် လမ်းတည်ဆောက်ခြင်းတို့ ပါဝင် မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် အလားတူ ဒုတိယ ရန်ကုန်ဘက် ကမ်းအပိုင်းကို ရွှေတောင်ဆောက် လုပ်ရေးက တာဝန်ယူတည်ဆောက် နေပြီး လမ်းမတော်မြို့နယ် ဘုန်းကြီး လမ်းထိပ် ရန်ကုန်မြစ်ဘေးစီမံကိန်း နေရာတွင် ဘိုးပိုင်တူးဖော်ခြင်းလုပ် ငန်းများ၊ ကွန်ကရစ်လောင်းခြင်းနှင့် သံမဏိသံခြင်းကြီးများ ချခြင်းလုပ်ငန်း ကို စက်ယန္တရားကြီးများဖြင့် ဆောင် ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှု တွင် အခက်အခဲများရှိသော်လည်း သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ပြီးစီးရေးနှင့် လုပ်ငန်းခွင် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးတို့ကို ရှေးရှုကာ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နေရ ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ထိုရန်ကုန်ဘက်ခြမ်းတံတား တည် ဆောက်ရေးတွင် ဒလဘက်မှ ဘုန်းကြီး လမ်းအတိုင်း နှစ်လမ်းသွားတံတား တစ်စင်း၊ ဒလဘက်မှ ကမ်းနားလမ်း အတိုင်း ရန်ကုန်မြို့တွင်း ဆူးလေဘုရား တစ်စင်း၊ ဒလဘက်မှ ကမ်းနားလမ်း အတိုင်း အလုံမြို့နယ်ဘက်သို့ တစ်လမ်းမောင်းတံတား တစ်စင်း၊ ဒလဘက်မှ ကမ်းနားလမ်း အတိုင်း အလုံမြို့နယ်ဘက်သို့ တစ်လမ်းမောင်း တံတားတစ်စင်း စုစုပေါင်း တံတားသုံးစင်းဖြင့် ဖြာဆင်း ကာ တည်ဆောက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်ဘက်ခြမ်းတံတား စီမံကိန်းရုံးမှ သိရသည်။ တတိယအပိုင်း ရေလယ်အပိုင်း ခန်းဖွင့်တာဝါတိုင်ကြီး နှစ်တိုင်နှင့် ကေဘယ်လ်ကြိုးဆိုင် တံတားကို CCEC တရုတ်ကုမ္ပဏီ က တာဝန်ယူတည်ဆောက်မည် ဖြစ်သည်။ တံတားတည်ဆောက်သည့် နည်းပညာအားလုံးသည် နိုင်ငံတကာ အဆင့်မီ စံချိန်စံညွှန်းအတိုင်း ကိုရီးယားနည်းပညာကိုအသုံးပြုပြီး ကေဘယ်လ်ကြိုးတံတားဒီဇိုင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း တံတား ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ထိုတံတားကြီး၏ ရေလယ်တာဝါ

အကွာအဝေးသည် မီတာ ၃၇၀ ခန်းဖွင့်အကျယ်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။ တံတား၏ဒလ ဘက်ခြမ်း ချဉ်းကပ်တံတားအရှည် သည် ၅၇၇ မီတာရှိပြီး ရန်ကုန်ဘက် ခြမ်း ချဉ်းကပ်တံတားအရှည်သည် ၆၀၁ မီတာရှိကာ ရေလယ်အပိုင်းပင်မ တံတားအရှည်သည် မီတာ ၆၉၀ ရှည် ပြီး စုစုပေါင်းတံတားအရှည်သည် ၆၁၄၄ ပေ ရှိသည်။ ရေလမ်း ကင်းလွတ်ခွင့်အမြင့်သည် ၄၉ မီတာ (ပေ ၁၆၀) ရှိသည်။ တံတားတွင် တစ်ဖက်လျှင် လေးမီတာကျယ်ဝန်း သည့် လူသွားလမ်းပလက်ဖောင်း အသွား၊ အပြန်ပါရှိသည့် လေးလမ်း သွားတံတားဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထိုတံတားစီမံကိန်းသည် ကိုရီးယား နိုင်ငံမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၃၇ ဒသမ ၈၃၃ သန်းကို အတိုးနှုန်း သုည ဒသမ ၀၁ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ရယူ၍ နှစ် ၄၀ ချေးငွေဖြင့် တည်ဆောက်သွား မည်ဖြစ်သည်။ ကိုရီးယားနိုင်ငံ GS Engineering Group က အဓိကတာဝန်ယူ တည်ဆောက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း တံတားဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ မြင့်မောင်စိုး

QR code and MYANMAR Digital News logo with website URL www.mdn.gov.mm

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၁-၈-၂၀၁၉)

Table with 5 columns: Index Name, Buy, Sell, High, Low. Includes MCB, FPB, TMH, FMI, and MTSH data.

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်နှုန်း

Table showing gold prices, oil prices, and exchange rates for various currencies like USD, EUR, etc.

Footer area with contact information for The Mirror, including phone numbers, email, and social media links.

ရေခဲမှ

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ၏ ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း (၄)ကြိမ်၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း (၃)ကြိမ်နှင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ယခုအကြိမ် အပါအဝင်(၂)ကြိမ် စုစုပေါင်း (၁၀)ကြိမ် ကျင်းပခဲ့ပါကြောင်း၊ ပထမအကြိမ်မှ နဝမအကြိမ်အထိ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက် စုစုပေါင်း(၇၇) ချက်တွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အချက်(၆၉)ချက်နှင့် ဆောင်ရွက်ဆဲ (၈)ချက်ရှိနေသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ဆောင်ရွက်ဆဲ(၈) ချက်ကိုလည်း အမြန်ပြီးပြတ်အောင် သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများက အချိန်ကာလသတ်မှတ်၍ ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလိုပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍသည် အရေးကြီးသည့် အခန်းကဏ္ဍတွင်တည်ရှိပြီး အဆိုပါ ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍတွင် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍသည် ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ပါဝင်နေသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် အထောက်အကူပြုနိုင်ရန်အတွက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ပုံမှန်တွေ့ဆုံကာ ၎င်းတို့၏ အခက်အခဲများကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုအချိန်အထိ (၂၈)ကြိမ်တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲများတွင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၏ တင်ပြချက် စုစုပေါင်း (၃၅၃)ချက်ကိုလည်း ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ အကြောင်းပြန်ကြားပေးခြင်း ပြုလုပ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

အချိန်ယူဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများလည်းပါဝင်

အဆိုပါပြန်ကြားချက်များအနက် အချို့အချက်များသည် ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် သက်ဆိုင်နေသည့်အတွက် အဆင့် ၂ ဆင့်၊ ၃ ဆင့်အထိ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သဖြင့် အချိန်ယူ၍ ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများလည်း ပါဝင်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် အချို့အချက်များသည် လုပ်ငန်းကော်မတီ (၅)ရပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပုဂ္ဂလိကစီးပွားရေးလုပ်ငန်း



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းစင်မောင်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး

ချက် ချမှတ်ကာ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆောင်၍ (၁၄)ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ အဆိုပါလုပ်ငန်းအဖွဲ့အောက်တွင် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဖွဲ့ (၁၀)ဖွဲ့ကို ထပ်မံဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး လုပ်ငန်းများ ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသည်အတွက် အသိအမှတ်ပြုပါကြောင်း။

လာမည့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ထုတ်ပြန်မည့် Doing Business အစီရင်ခံစာအတွက် လိုအပ်သည့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်(Reform Action Plan)များကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမည့် အချက်(၃)ခု ဆောင်ရွက်သွားရန် သတ်မှတ်ညွှန်ကြားခဲ့သည့် အတွက် ယခုဆိုလျှင် သက်ဆိုင်ရာညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမည့်အချက် စုစုပေါင်း (၄၀) တင်ပြလာပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမည့် အချက်

အပေါ် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာအေးမြင့်က “အခြေခံ လူသားအရင်းအမြစ်တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ” နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက “ငွေကြေးရရှိစေနိုင်မှုဆိုင်ရာများ ဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ” နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်ရုံးမှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါ်နန္ဒာယဉ်က “ဥပဒေနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းဆိုင်ရာ ဝန်းကျင်တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ” နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထူးက “ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ” နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးထွန်းထွန်းနိုင်က “စီးပွားရေးနှင့် ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများတွင် နိုင်ငံ၏အခန်းကဏ္ဍအား ပြန်လည်ရေးဆွဲရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ” နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ လုပ်ငန်းကော်မတီများအလိုက် ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

အကြံပြုဆွေးနွေး

ထို့နောက် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီဝင်များဖြစ်ကြသည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းစင်မောင်က ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး အပိုင်းတွင် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းက အသေးစား၊ အလတ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများသို့ ဘဏ်ချေးငွေဆောင်ရွက်ပေးနေမှု အခြေအနေနှင့် အခွန်ကောက်ခံမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော်က ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးက ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေးအတွက် ဥပဒေပိုင်းဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များကို ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုအခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေက Ease of Doing Business Ranking ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဖွဲ့အစည်းဝန်ကြီးဌာနအတွင်း ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အခြေခံလူသား အရင်းအမြစ် ပြုစုပျိုးထောင်မှုအခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်က ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးသိန်းက စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ဆောင်ရွက်ရာတွင် Financial Sector ၏ အရေးပါမှုနှင့် ချေးငွေများထုတ်ချေးပေးနေသည့် အခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်းဝင်းက ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများနှင့် ချေးငွေရရှိရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကိုလည်းကောင်း အကြံပြုဆွေးနွေးကြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ

ယင်းနောက် Ease of Doing Business Ranking တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးအောင်စိုးက Doing Business 2021 ခုနှစ် အစီရင်ခံစာ အတွက် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် အဖွဲ့အစည်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများနှင့် ဆောင်ရွက်နေသည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးပြီး နိဂုံးချုပ်စကားပြောကြားကာ အစည်းအဝေးကို ရပ်သိမ်းလိုက်သည်။

သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်း



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်



ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး

ရှင်များတွေ့ဆုံကာ ဆွေးနွေးပွဲများပြုလုပ်၍ လုပ်ငန်းပြီးပြတ်သည်အထိ အဆင့်ဆင့် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုများသည် ထိုက်သင့်သလောက် အောင်မြင်မှုရရှိနေသည်ကို အားလုံးအသိပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ လျင်မြန်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များအနေဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ရည်မှန်းချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်မှသာ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုကို များစွာ အကျိုးသက်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံ၏စီးပွားရေးကို အဟန့်အတားဖြစ်စေမည့် အချက်တစ်ချက်မှာ “တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍ” ဖြစ်ပါကြောင်း၊ “တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍ” အင်အားကြီးနေသည်နှင့်အမျှ “တရားမဝင်လုပ်ကိုင်သည့်လုပ်ငန်းများ” ကို အဟန့်အတားဖြစ်စေပါကြောင်း၊ နယ်စပ်ဒေသများမှ တရားမဝင်ကုန်ပစ္စည်းများ ဝင်ရောက်လာမှုကြောင့် “အသေးစား၊ အလတ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ” ရပ်တည်ရန်ခက်ခဲလာနိုင်သဖြင့် တရားမဝင်ကုန်ပစ္စည်းများကို တားဆီးထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် “တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ချက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ” ကို နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးမှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန် ၂၅ ရက်တွင် လုပ်ငန်းတာဝန် (၁၃)ရပ်ချမှတ်ကာ အဖွဲ့ဝင်(၄၀)ဖြင့် ဖွဲ့စည်းပေးထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် နယ်စပ်ဒေသနှင့် ထိစပ်လျက်ရှိသည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်(၉)ခုတွင် တရားမဝင်ကုန်ပစ္စည်းများကို တားဆီးထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် အထူးအဖွဲ့များဖွဲ့စည်းပြီး ဖမ်းဆီးအရေးယူခဲ့ရာ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လအထိ ဖမ်းဆီးအရေးယူမှု (၆၆၉)ကြိမ်၊ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၁ ဒသမ ၈၂၈ ဘီလီယံ သိမ်းဆည်းနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဖွဲ့အစည်း အကောင်အထည်ဖော်

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာ၌ နိုင်ငံတော်ကဏ္ဍတွင် ဆောင်ရွက်သကဲ့သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအဆင့်များ တိုးတက်လာစေရန်နှင့် ဝန်ကြီးဌာနများအချင်းချင်း ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပြီး လိုအပ်သည်များကို အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် “Ease of Doing Business Ranking တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့” ကို လုပ်ငန်းတာဝန်(၁၂)

များကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများအနေဖြင့် ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းကာ အမြန်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် ပြောကြားလိုပါကြောင်း။

သို့မှသာ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် ကုမ္ပဏီမှတ်ပုံတင်ရေး၊ သို့လျှောက်ရုံဆောက်လုပ်ရေး၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေး၊ ချေးငွေရရှိရေး၊ အခွန်ပေးဆောင်ရေး စသည့်ကိစ္စရပ်များကို အချိန်တိုအတွင်း ကုန်ကျစရိတ်အနည်းဆုံးဖြင့် လွယ်ကူချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၎င်းအပြင် Ease of Doing Business Ranking တိုးတက်ရေးအတွက် ဆက်စပ်သည့်ဌာနများ အားလုံးအနေဖြင့် ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ မူဝါဒများကို ခေတ်အလိုက် လိုအပ်ချက်များနှင့်အညီ ပြုပြင်ပြောင်းလဲပြီး လုပ်ငန်းများလျင်မြန်ချောမွေ့စေရေးအတွက် ခေတ်မီ နည်းစနစ်များကိုအသုံးပြု၍ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ လုပ်ဆောင်သွားစေလိုပါကြောင်း။

ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဆွေးနွေး

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် Ease of Doing Business Ranking တိုးတက်ရေးအတွက် ယနေ့အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ(၅)ရပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ Ease of Doing Business Ranking တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာမှ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများနှင့် လိုအပ်သည့်အကြံပြုချက်များကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဆွေးနွေးပေးကြစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်က အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုတိုးတက်ဖြစ်ထွန်းလာရန်အတွက် ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ၊ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ စီးပွားရေးသံမှူးများ စေလွှတ်ထားရှိမှုအခြေအနေ၊ ပို့ကုန်ကဏ္ဍ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများအပေါ် ဖြေလျှော့မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် တရားမဝင်ကုန်ပစ္စည်းများ ဝင်ရောက်မှုမရှိစေရေး တားဆီးဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးအောင်စိုးက ယခင် အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များ

ပြည်တွင်းရေးရာ

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့ ဟရာဇာသီမြို့ရှိ 39 Gorkha Training Centre(GTC) ကျောင်းသို့ သွားရောက်လေ့လာ



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့ ဟရာဇာသီမြို့ရှိ 39 Gorkha Training Centre(GTC) ကျောင်းမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁ - အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ၌ ချစ်ကြည်ရေး ခရီးရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ဇနီးဒေါ်ကြာကြာ လှ၊ အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ဟရာဇာသီ မြို့အနီးရှိ မြတ်စွာဘုရားရှင်အား ပဉ္စဝဂ္ဂီ ၅ ဦး တို့က ခရီးဦးကြိုသည့်နေရာတွင် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တည်ထားသည့် ချောက်ခဏ္ဍီစေတီ တော်ကြီးအား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်လိုက်သည်။ ထိုနေ့က မိဂဒါဝန်ဥယျာဉ်အတွင်း ရှိ ဓမ္မရာဇီကစေတီတော်၊ ဓမ္မေခ စေတီတော်၊ မိဂဒါဝန်ဥယျာဉ်အနီး

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံမှ တည်ထားကိုးကွယ် သည့် ဓာတ်တော်တိုက်တို့အား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်လိုက်ပြီး ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီး၊ ရွှေသင်္ကန်းများ ကပ်လှူပူဇော်သည်။ ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် နှင့် ဇနီးတို့က ဓာတ်တော်တိုက်ဆရာ တော်ထံ အလှူငွေများ ပေးအပ် လှူဒါန်းကာ ဓာတ်တော်တိုက်ပရိဝုဏ် အတွင်းရှိ မြတ်စွာဘုရားက ပဉ္စဝဂ္ဂီ ၅ ဦးအား ဓမ္မစကြာတရားဦး ဟောကြားနေသည့် ရုပ်ပွားတော် များကို ဖူးမြော်ကြည့်လိုက်သည်။ ယင်းနောက်တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည်

ဟရာဇာသီမြို့အတွင်းရှိ ဆေးဝက်ပါ မြန်မာကျောင်းတိုက်သို့ သွားရောက် ကြည့် မြင်ရာတွင် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တ မဏ္ဍလထံမှ ငါးပါးသီလခံယူ ဆောက်တည်၍ သံဃာတော်များ အား ဝါဆိုသင်္ကန်း၊ နဝကမ္မအလှူငွေ နှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို လည်း ကောင်း၊ ဟရာဇာသီမြို့ရှိ စာသင်သား သံဃာတော်များနှင့် သာသနာ့ အနွယ်ဝင် သီလရှင်များအား နဝကမ္မ အလှူငွေများကို လည်းကောင်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကာ လှူဒါန်းမှု အစုစုအတွက် ရေစက်သွန်းလောင်း အမှုပေးပေးပြီး သံဃာတော်များအား နေဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ထိုနေ့က တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဟရာဇာသီမြို့ရှိ 39 Gorkha Training Centre(GTC)ကျောင်း သို့ ရောက်ရှိပြီး မိတာ ၅၀၀ စက်ပစ် ကွင်းအတွင်း သင်တန်းသားများ၏ လက်နက်ငယ်ပစ်ခတ်လေ့ကျင့်မှုအား Dronacharya Fire Control Centre မှ ကြည့်ရှုလေ့လာကြကာ သင်တန်းသားများ၏ ဂေါ်ရခါးမားဖြင့် တိုက်ခိုက်ရေးစွမ်းရည် သရုပ်ပြပွဲကို ကြည့်ရှုအားပေးကြကြောင်း တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူး၏ သတင်း ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင် ဝီယက်နမ်နိုင်ငံမှ Mr. Dieu K're' နှင့် အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ



နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁ - တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်သည် ဝီယက်နမ်နိုင်ငံ Central Committee အဖွဲ့ဝင်နှင့် Central Commission for Mass Mobilization ၏ Permanent Deputy Head,

Mr. Dieu K're' ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဝီယက်နမ် နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး Dr. Luan Thuy Dyong တို့အား ယနေ့ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (အပေါ်ပုံ) တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံ တိုင်းရင်းသား

များနှင့် ၎င်းတို့နေထိုင်ရာဒေသများ၌ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မူဝါဒများချမှတ်ထားရှိမှု၊ တိုင်းရင်း သားများ တန်းတူအခွင့်အရေးရရှိရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုတူညီရေးနှင့် စည်းလုံးညီညွတ် ရေး ဦးတည်၍ ကော်မတီများဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးမှု၊ အလုပ်အကိုင် ဖန်တီးပေးမှု၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း

သင်တန်းများနှင့် ပညာသင်ကြားရေး ထောက်ပံ့ပေးမှု၊ တိုင်းရင်းသားစာပေ ယဉ်ကျေးမှုဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ပံ့ပိုးပေး မှုနှင့် ရိုးရာဓလေ့များကို အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးမှု၊ အိမ်နီးချင်း နိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ တိုင်းရင်းသားရေးရာကိစ္စများအား နှစ်နိုင်ငံ အပြန်အလှန်လေးစားမှု၊ ရိုးသားမှုနှင့် ယုံကြည်မှုတို့ကို အခြေခံ ၍ အတွေ့အကြုံများ ဖလှယ်ကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲမတိုင်မီ ဝီယက်နမ်နိုင်ငံ Central Committee အဖွဲ့ဝင် နှင့် Central Commission for Mass Mobilization ၏ Permanent Deputy Head, Mr. Dieu K're' နှင့်အဖွဲ့သည် ဝန်ကြီးဌာနရှိ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု များ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပြခန်းကို ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး အမိန့်အမှတ်၊ ၃၅ / ၂၀၁၉ ၁၃၈၁ ခန့်စာ၊ ဝါခေါင်လဆန်း ၁ ရက် (၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁ ရက်) ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၂၆ ၂၊ ပုဒ်မခွဲ (စ)၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၉၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) နှင့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ဥပဒေပုဒ်မ ၈၊ ပုဒ်မခွဲ (ဆ) တို့ပါပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ ဦးစော်ဝင်း ကို ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး အဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည်။ (ပုံ) ဝင်းမြင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

ဦးမျိုးသန့်ဗေအား တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂ - ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကောင်စစ်ရေးရာနှင့် ဥပဒေရေးရာဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမျိုးသန့်ဗေအား တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်လိုက်ပြီးဖြစ်သည်။ သတင်းစဉ်

စုံညီခုံရုံးက အယူခံမှုအမှတ်(၂/၂၀၁၉) ကို အပြီးသတ်အမိန့်ချမှတ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁ - မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးမဲဆန္ဒနယ်တွင် ရှမ်းတိုင်းရင်း သားလူမျိုး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်သူ ဒေါ်နန်းထွေးမှုံက ယင်းမဲဆန္ဒနယ်တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရသူ ဦးစိုင်းပန်းဆိုင်(ခ) ဦးစိုင်းထွန်းစိန်(ခ) ဦးကျော်စိန်အပေါ် ကန့်ကွက်လွှာတင်သွင်းခဲ့သဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက် ပွဲကော်မရှင်က လက်ခံခဲ့ပြီး ရွေးကောက်ပွဲခံအဖွဲ့(၂)ဖြင့် ကြားနာစစ်ဆေးခဲ့ရာ ဦးစိုင်းပန်းဆိုင်(ခ) ဦးစိုင်းထွန်းစိန်(ခ) ဦးကျော်စိန်အား ရွေးကောက်တင်မြှောက် ခြင်းသည် တရားဝင်အတည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လျှောက်ထားသူ ဒေါ်နန်းထွေးမှုံ ၏ ကန့်ကွက်လွှာကိုယ်ပိုင်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ယင်းဆုံးဖြတ် ချက်အပေါ် မူလလျှောက်ထားသူ ဒေါ်နန်းထွေးမှုံက အယူခံမှုလျှောက်ထား တင်ပြလာရာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ အယူခံမှုအမှတ် (၂/၂၀၁၉)ဖြင့် လက်ခံခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်၍ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်အားလုံးပါဝင်သည့် စုံညီခုံရုံးက ယင်းအမှုကို ဇူလိုင် ၁၇ ရက်တွင် ကြားနာမှုပြုခဲ့ပြီးနောက် “မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်း တိုင်းရင်းသားလူမျိုးမဲဆန္ဒနယ်တွင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဦးစိုင်းပန်းဆိုင်(ခ) ဦးစိုင်းထွန်းစိန်(ခ) ဦးကျော်စိန်အား ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းသည် တရားဝင်အတည်ဖြစ်ကြောင်း” ရွေးကောက်ပွဲခံအဖွဲ့(၂)၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အတည်ပြု၍ ဒေါ်နန်းထွေးမှုံ၏ အယူခံလျှောက်ထားချက်ကို ပယ်လိုက်သည်ဟု ယနေ့ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

တွန်းဇံမြို့တွင် အသိပညာပေးဟောပြော

တွန်းဇံ ဩဂုတ် ၁ - ချင်းပြည်နယ် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးဌာနနှင့် တရားမျှတမှုဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့မှ ဥပဒေအသိပညာပေး ဟောပြောခြင်းကို ဇူလိုင် ၃၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက တွန်းဇံမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ချင်းပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် ဦးထန်ကျားနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဥပဒေ အကြောင်းအရာများ အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆရာမင်း(ရှုပေဒ)

★ ကျော့စုံမှ

ဆွေးနွေးကြရန် အသိပေးမှာကြားခဲ့သော်လည်း ဆွေးနွေးကြသည့်အခါ ဥပဒေကြမ်းတစ်ရပ်အပေါ် ဆွေးနွေးသကဲ့သို့ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက်များကိုပါ ဖော်ပြပြီး ဆွေးနွေးကြသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း သိရှိရပြီး ယနေ့တွင် ဆွေးနွေးကြမည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် အစီရင်ခံစာပါ အကြောင်းအရာများကို ဆွေးနွေးကြရန်နှင့် ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခု၊ လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးတစ်ယောက်၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုတစ်ခုခုကို ထိခိုက်နစ်နာစေမည့် ဆွေးနွေးချက်များကို ထည့်သွင်းဆွေးနွေးခြင်းမပြုကြရန်နှင့် လွှတ်တော်၏ဂုဏ်သိက္ခာ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ဂုဏ်သိက္ခာတို့နှင့် လျော်ညီစွာ ဆွေးနွေးသွားရန် ထပ်မံအသိပေးမှာကြားလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုတင်ပြထားသည့် အချက် ၁၁၁၂ ချက်ပါဝင်

မိုင်းရှူးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစိုင်းထွန်းအေးက ဖွဲ့စည်းပုံပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာတွင် ပြင်ဆင်၊ ဖြည့်စွက်၊ ပယ်ဖျက်ရန် အကြံပြုချက် ၃၇၅၅ ချက် ပါဝင်ပါကြောင်း၊ ယင်းအထဲတွင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် အနေဖြင့် ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုတင်ပြထားသည့် အချက် ၁၁၁၂ ချက် ပါဝင်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ပါတီက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ပြင်ဆင်လိုခြင်းသည် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုပေါ်ထွန်းလာရေး၊ ဒီမိုကရေစီရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အဓိကအခြေခံပါကြောင်း၊ ပြင်ဆင်ရန်တင်ပြချက်ထဲတွင် မိမိတို့ပါတီက ဒီမိုကရေစီ၏ ဂုဏ်အင်္ဂါ၊ လက္ခဏာများကို လေးစားတန်ဖိုးထားသကဲ့သို့ နိုင်ငံသားများ၏ အခွင့်အရေး၊ လူနည်းစုအခွင့်အရေး၊ တိုင်းရင်းသားများ၏ မူလဘူတဖြစ်တည်မှုအပေါ် တန်ဖိုးထား အသိအမှတ်ပြုရေး စသည်များကိုလည်း ပေါ်လွင်အောင် တင်ပြထားပါကြောင်း၊ တန်းတူမှု၊ တရားမျှတမှုအပေါ်အခြေခံပြီး ပြည်ထောင်စုအနှစ်သာရအပေါ်ရပ်တည်၍ တောင်တန်း၊ ပြည်မ မခွဲခြားဘဲ မိမိတို့ကိုင်စွဲထားသော မူဝါဒနှင့်အညီ ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက်များကို တင်ပြခဲ့ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများ၏ အနာဂတ်တစ်ခုလုံးကို လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခချုပ်ငြိမ်း၍ ငြိမ်းချမ်းသာယာ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံတော်ဆီသို့ ရောက်ရှိသွားအောင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကြီးက ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

တာမွေမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတိုးဝင်းက ပူးပေါင်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို

လေ့လာသည့်အခါ ၂၀၀၈ ခုနှစ် အခြေခံဥပဒေတွင်ပါရှိသည့် ပုဒ်မ၊ ပုဒ်မခွဲများကို လေ့လာသုံးသပ်ဆင်ခြင်ကြပြီး ပြင်ဆင်ရန်၊ အသစ်ဖြည့်စွက်ရန်၊ ပယ်ဖျက်ရန်၊ မူလအတိုင်းထားရှိရန် လွတ်လပ်စွာမီးမောင်းထိုးပြ အကြံပြုခဲ့သည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ ပူးပေါင်းကော်မတီတွင် ပါဝင်အကြံပြုဆွေးနွေးကြသည့် ကိုယ်စားလှယ်များသည် မြန်မာပြည်တစ်နက်တစ်လျားတွင်ရှိကြသည့် တိုင်းရင်းသား မိဘပြည်သူများမှ ရှေးရိုးတင်မြောက်ထားသည့် နိုင်ငံရေးပါတီ ၁၄ ခုမှ ကိုယ်စားပြု ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တစ်သီးပုဂ္ဂလကိုယ်စားလှယ်များ ဖြစ်ကြသည့်အတွက် ဤအစီရင်ခံစာသည်လည်း ပြည်သူ့ကိုယ်စားပြု အစီရင်ခံစာဖြစ်ကြောင်းကို မည်သူမျှငြင်းပယ်၍မရအောင် ထင်ရှားပါကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီးဆီသို့ အရောက်လှမ်း

မိမိတို့အားလုံးသည် အခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးကြိုးပမ်းရာတွင် မိမိတို့အပါအဝင် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၊ သားစဉ်မြေးဆက်များ၏ နောင်အနာဂတ်အရေး ယခုထက် ပိုမိုထွန်းလင်းတောက်ပလာနိုင်ရန် မျှော်ကိုးပြီး မိမိတို့၏ဆောင်ရွက်ချက်များကို တာဝန်အရ ဝတ္တရားအရဆိုသည်ထက် ဖြူဝင်သောမေတ္တာ၊ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအပေါ်ထားရှိသည့် သစ္စာတရားတို့ကို မမှီဝဲမသန် အရင်းတည်ကာ ဖြစ်ချင်သည်၊ ဖြစ်နေသည်၊ ဖြစ်သင့်သည်တို့ကို အရင်းတည်ပြီး စစ်မှန်သော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်မှသည် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီးဆီသို့ အရောက်လှမ်းနိုင်စေရန် ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီ အစီရင်ခံစာနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ထောက်ခံအားပေးကြရန် မေတ္တာရပ်ခံပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ပျော်ဘွယ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသောင်းအေးက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေသည်

နိုင်ငံတစ်ခုအတွက် အရေးကြီးသော ဥပဒေဖြစ်သည့်အတွက် လွယ်လွယ်ပြင်၊ လွယ်လွယ်ဖျက်ရန် မသင့်သော ဥပဒေဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့သော် သင့်လျော်သည့် ကာလတွင် ပြင်သင့်သည့် ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ညှိနှိုင်းပြင်ဆင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တိုင်းအတွက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၇၇(င)တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ပြင်ဆင်လိုပါက ဥပဒေမူကြမ်းအား ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ လွှတ်တော်သို့တင်သွင်းရန် ပေးပို့ရမည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ဥပဒေနှင့်မညီသည့် ပူးပေါင်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို ပယ်ဖျက်ပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးအတွက် ကိုယ်စားလှယ် ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းက လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းထားသည့် ဒုတိယအကြိမ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေး ဥပဒေမူကြမ်း(၂)ခုကို အခြေခံဥပဒေအခန်း (၁၂) နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ပြင်ဆင်လိုသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဒိုတာဝန်အရေး ၃ ပါး ဦးထိပ်ထားလျက် ဥပဒေနှင့်အညီ ဝိုင်းဝန်းပြင်ဆင်ရေး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ကြ



မိုင်းရှူးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစိုင်းထွန်းအေး



တာမွေမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတိုးဝင်း



ပျော်ဘွယ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသောင်းအေး



လဟယ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသက်နောင်

ပါရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

လဟယ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသက်နောင်က

ပူးပေါင်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို လေ့လာကြည့်သည့်အခါ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အတွင်း၌ ရှိကြသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ တစ်သီးပုဂ္ဂလ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တစ်မတော်သား အစုအဖွဲ့ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ပြင်ဆင်ရန်၊ အသစ်ဖြည့်စွက်ရန်၊ ပယ်ဖျက်ရန်နှင့် မူလအတိုင်းထားရှိရန် သဘောထားမှတ်ချက် စသည်ဖြင့်ဖော်ပြထားသည်ကို ပုဒ်မတစ်ခုချင်းစီအလိုက် အကြံပြု



မက်မန်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတင်အေး



ရှမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁၁)မှ ဦးကျော်နီနိုင်



ပုဗ္ဗသီရိမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးရည်မွန်(ခေါ်)ဦးတင်သစ်

ချက်များ၊ အဆိုပြုချက်များဖြင့် နောက်ဆက်တွဲဇယားနှင့်အတူ စုစည်းတင်ပြထားသည်ကို လေ့လာခြင်းအားဖြင့် ကော်မတီအနေနှင့် အစီရင်ခံစာ၏ အပိုဒ် ၃ ပါ ဦးတည်ချက်ငါးရပ်ကို အခြေခံပြီး လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ အဆိုပြုချက်ပေါင်း ၃၇၅၅ ချက်ရှိသည်ကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် လက်ရှိ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေသည် တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုများ၏ စစ်မှန်သည့် ဆန္ဒသဘောထားများနှင့် ကိုက်ညီရန်၊ ဒီမိုကရေစီစနစ်များနှင့်လည်း ကိုက်ညီရန် လိုအပ်နေသေးသည်ကို ဖော်ပြထားပါကြောင်း။

ပြင်သင့်ပြင်ထိုက်သည့်အချက်များကို ပြင်ဆင်နိုင်မှသာ ပြည်တွင်းအင်အားများကို အချိန်မီစုစည်းနိုင်မည်

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်ပတ်သက်ပြီး အတိတ်ကာလက ဖြစ်ပျက်ခဲ့သည့် အဖြစ်အပျက်များသည် ယနေ့ခေတ်အထိ ဖြေရှင်းနိုင်ရန် ကြိုးစားနေဆဲရှိသေးသကဲ့သို့ တိုင်းပြည်မှာ ဘက်ပေါင်းစုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ရန်ကန်နေဆဲဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းတို့ကို သင်ခန်းစာယူကြပြီး တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးကို ပိုမိုအထောက်အကူပြုစေပြီး ဒီမိုကရေစီစနစ် ပိုမိုအားကောင်းလာစေနိုင်မည့် ပြင်သင့်ပြင်ထိုက်သည့် အချက်များကို ယခုလိုအချိန်ကောင်းအခါကောင်းတွင် ပြင်ဆင်နိုင်မှသာ တိုင်းပြည်၏ ပြည်တွင်းအင်အားများကို အချိန်မီစုစည်းနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဘက်ပေါင်းစုံတိုးတက်လာနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပူးပေါင်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာသုံးသပ်ချက် အပိုဒ် ၂၂ နှင့် အပိုဒ် ၂၄ တို့အရ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းတစ်ရပ် ပြုစုရေးဆွဲပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ တင်သွင်းသွားရန် ရှိသည်ကို လေ့လာတွေ့ရှိရပါကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီစနစ်အရ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် အချုပ်အခြာအာဏာ မူရင်းပိုင်ရှင်များဖြစ်ကြသည့် ပြည်သူများ၏ ဆန္ဒသဘောထားကို အခြေခံပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရာတွင် အထောက်အကူပြုစေနိုင်မည့် ပြင်သင့်ပြင်ထိုက်သည့် အချက်များကို အမြင်ကျယ်ကျယ် သဘောထားစိတ်ရင်းမှန်ကန်စွာဖြင့် အပြန်အလှန်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထု၏ အကျိုးကိုမျှော်ကိုးကာ ပူးပေါင်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို လွှတ်တော်က အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် ထောက်ခံဆွေးနွေးသည်။

မက်မန်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတင်အေးက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) သည် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ မိခင်ဥပဒေဖြစ်ပြီး အချုပ်အခြာအာဏာ၏ ခက်မသုံးဖြာဖြစ်သည့် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် တရားစီရင်ရေး ကဏ္ဍအသီးသီးက သက်ဆိုင်ရာ အာဏာများကို ကျင့်သုံးလိုက်နာရမည့် လမ်းညွှန်ဥပဒေတစ်ရပ် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈)မှာ အချိန်ကာလအားဖြင့် ၁၀ နှစ်ကျော် လာပြီဖြစ်သည့်အတွက် ခေတ်ကာလအခြေအနေများနှင့်အညီ လိုအပ်သည့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ဆောင်ရွက်ရန်ဆိုသည်ကို လက်ခံထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ခေတ်ကာလနှင့်လျော်ညီသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေများကို ပြင်ဆင်ရမည်

ဆိုသော်လည်း ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေးသမိုင်း၊ ကမ္ဘာ့ရေစီးကြောင်း၊ နိုင်ငံရေး၊ စစ်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုများကိုပါ ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန်လိုအပ်ပြီး ဥပဒေ၏ အနှစ်သာရများကို မထိခိုက်စေဘဲ သတိလက်ကိုင်ထားကာ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အရေးအကြီးဆုံးအချက်မှာ စစ်မှန်သည့် ပြည်ထောင်စုစနစ်များကို အများဆန္ဒနှင့်အညီ ညီညွတ်ရေး တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် လက်တွေ့ကျကျကျင့်သုံးနိုင်ရန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုများ၏ ပြင်းပြသောဆန္ဒ ရည်မှန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ယနေ့နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအခြေအနေကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားပြီး အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပါတီများ၊ တစ်ဦးချင်းတစ်ယောက်ချင်းကပါ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှသာ ကောင်းမွန်သည့်ရလဒ်ကို ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခု ပူးပေါင်းကော်မတီ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက် အစီရင်ခံစာမှာ ဥပဒေနှင့်မညီ နည်းလမ်းမကျ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အတွက် ကန့်ကွက်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈)ပြင်ဆင်ရန် ဒုတိယအကြိမ်ကြိုးပမ်းခြင်းဖြစ်

ရှမ်းပြည်နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၁)မှ ဦးကျော်နီနိုင်က နိုင်ငံတော်၏ လိုအပ်ချက်အရ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ဖြည့်စွက်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လေ့ရှိကြပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ အနေဖြင့် လက်ရှိကျင့်သုံးနေသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) ပြင်ဆင်ရန် ဒုတိယအကြိမ်ကြိုးပမ်းအားထုတ်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈)သည် လက်ရှိကျင့်သုံးနေသည့် ဒီမိုကရေစီစနစ်အရ အမှန်တကယ်ပြင်ဆင်ရန် လိုအပ်သည့် ဥပဒေတစ်ရပ်ဖြစ်သည်ကို မိမိအနေဖြင့် လက်ခံယုံကြည်ပါကြောင်း၊ အစီရင်ခံစာ အပိုဒ် ၃ အပိုဒ်ခွဲ(ဂ)တွင် ဖော်ပြထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်နှင့် အမျိုးသားရင်ကြားစေရေး လုပ်ငန်းများကို တိုးတက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် (၂၀) ရာစုပင်လုံညီလာခံက အတည်ပြုပြီးခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုသဘောတူစာချုပ် အစိတ်အပိုင်း(၁) ပါ နိုင်ငံတော်ကို ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသော ပြည်ထောင်စုစနစ်ကို ဖွဲ့စည်းရမည်ဆိုသည့်အချက်ကို ထောက်ခံပါကြောင်း။

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကိုပြင်ဆင်ရာတွင် စည်းကမ်းတကျ နည်းလမ်းတကျဖြင့် အငြင်းပွားမှုများကို ဖယ်ရှားပြီး အားလုံးသဘောတူလက်ခံနိုင်သည့် အဆင့်မျိုး ကြိုးစားဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း၊ သို့မှသာ နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများအတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ပြင်ဆင်ရကျိုးနပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) ခုနှစ် အခန်း(၁၂)ပါ ဖွဲ့စည်းပုံပြင်ဆင်ခြင်း အခန်းနှင့်အညီ ပြင်ဆင်သွားသင့်ပါကြောင်း တိုက်တွန်းဆွေးနွေးသည်။

ပုဗ္ဗသီရိမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးရည်မွန်(ခေါ်)ဦးတင်သစ်က ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ပြင်ဆင်နိုင်ပါက ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပိုမိုနီးစပ်လာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့အတူ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခချုပ်ငြိမ်းမှု၊ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုတို့နှင့် ပိုမိုနီးစပ်လာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းသည်နှင့်အမျှ လူမှုစီးပွားရေး အခြေအနေလည်း ပိုမိုကောင်းမွန်လာဖွယ်ရှိပါကြောင်း၊ **စာမျက်နှာ ၇ သို့ ***

ကယန်းသွေးချင်းတို့ရဲ့ ပန်ပက်ရွာသာစခန်းကိုလ မြန်းကြွခဲ့ပါ

မြင့်စိုး (နတ်လ)

ပန်ပက် (သို့မဟုတ်) ထင်းရှူးမြိုင်သာယာ နေရာဒေသတစ်ခုသို့ရောက်လျှင် ထိုမြို့၊ ထိုရွာ၊ ထိုဒေသနှင့် စပ်လျဉ်းသောအမည်နာမ အဓိပ္ပာယ်ကိုသိလို၍ စေတနာတော်အဖြစ် ကျွန်တော်၏အကျင့်တစ်ခုဟု ပြောရမလိမ့်။ ဝန်ထမ်းဘဝတုန်းက ရခိုင်ဒေသသို့ သွားခဲ့စဉ် ဆေးတံပုံသဏ္ဍာန်ကျောက်တုံးကြီး တည်ရှိနေရာအရပ်ကို ကျောက်ပန်းကျေးရွာဆိုတာမျိုး၊ တစ်ခါပင်လောင်းနှင့်ဖယ်ခုံအကြား နွားလတို့တောင် အနီးကရွာလေးကို နောင်ဦးရွာဟု ခေါ်တာမျိုးတွေကို သိခွင့်ရခဲ့သည်။ ယခုလည်း ကယားပြည်နယ် ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်ထဲက ပန်ပက်ဒေသသို့ရောက်ရှိစဉ် ပန်ပက်၏အဓိပ္ပာယ်မည်သို့ရှိမည်ကို ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဘေးတို့ထံ မေးမြန်းကြည့်ခဲ့ရာ ကယန်းလိုမပြောတတ်သော်ငြား ရှမ်းဘာသာအားဖြင့်တော့ ထင်းရှူးတောများဖြင့် စိမ်းလန်းသာယာနေသောအရပ်ဒေသဟု ခေါ်နိုင်ကြောင်းသိရသည်။ ဖြစ်နိုင်သည်။ ပန်ပက်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းက မည်သည့်ကယန်းရွာကိုပဲကြည့်ကြည့် သူ၏ပတ်ဝန်းကျင်မှာ ထင်းရှူးတောများဖြင့် ဝန်းရံတည်ရှိလှနေပေသည်။ တောရိပ် တောင်ရိပ်ဖြင့် အေးချမ်းဆိတ်ငြိမ်စွာ တွေ့မြင်ခဲ့ရသော ကယန်းရွာလေးများ။

ကယန်းတိုင်းရင်းသားဆိုသည်မှာ
 ကယန်းတိုင်းရင်းသားများသည် ကမ်းယံလူမျိုးကြီးအုပ်စုမှ ဆင်းသက်လာကြောင်း၊ မွန်ဂိုကုန်းမြင့်၌ နေထိုင်ခဲ့ကြစဉ် ခိန်ယန်းအမည်ရှိ ညီအစ်ကိုနှစ်ဦး၏ မိသားစုမှ ဆင်းသက်ပေါက်ဖွားလာသောကြောင့် မျိုးနွယ်စုအမည်ကို ခိယန်းဟုခေါ်တွင်ခဲ့ကြောင်း၊ ကာလကြာမြင့်လာသောအခါ ခိယန်းမှ ခယန်း၊ ထိုမှ ကယန်းအမည်သို့ ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း သုတေသီပညာရှင်များက ရေးသားဖော်ပြခဲ့ကြသည်။ ယခုအခါ ကယန်းတိုင်းရင်းသားများသည် ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ဒေသများ၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ် သံတောင်ကြီးမြို့နယ်မြောက်ပိုင်းနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပျဉ်းမနားမြို့နယ် အရှေ့ဘက် တောင်ပေါ်ဒေသများတွင် ပျံ့နှံ့စွာ နေထိုင်လျက်ရှိကြသည်။ အဆိုပါနေရာဒေသလေးခုတွင် နေထိုင်သော ကယန်းတိုင်းရင်းသားလူဦးရေမှာ နှစ်သိန်းကျော်ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။ ကယန်းလူမျိုးအုပ်စုတွင် ပဒေါင်၊ ယင်းဘော်၊ ဂေခိုနှင့် ဇယ်မ်းဟုခေါ်သော တိုင်းရင်းသားလေးမျိုးပါဝင်သည်။ ပန်ပက်ကျေးရွာအုပ်စု ကယန်းကျေးရွာလေးများစင်စစ်သော်ကား ပန်ပက်ဆိုသည်မှာ ရွာတစ်ရွာတည်းကို ညွှန်းဆိုခြင်းမဟုတ်ပါဘဲ ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ရွာများအလိုက် ပန်ပက်(ရွမ်းကူ)၊ ပန်ပက် (ဒေါက်)၊ ပန်ပက်(ကတဲကူ)၊ ပန်ပက် (ဆောင်လူကနား)၊ ပန်ပက်(ပင်မဆောင်)၊ ပန်ပက်(ပေါ်ကူ)၊ ပန်ပက်(လိုင်ဆောင်ဒေး) စသည်ဖြင့် ခေါ်တွင်ခြင်းဖြစ်သည်။ ပရက်ကူ၊ ကသန်းကူ၊ ချယ်ရီကုန်း၊ ချောဒေး၊ လွှဲကထိအမည်ရှိ ကျေးရွာလေးများလည်း ရှိသေးသည်။ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့်ဟူ၍ပဲ ပြောရမည်ထင်

ပါသည်။ ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်လွန် နှစ်များမှစတင်၍ ကယန်းတိုင်းရင်းသားတော်တော်များများ တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်ကာ အလုပ်လုပ်ကိုင်ခဲ့ကြသည်။ ထိုအထဲတွင် ကြေးကွင်းစွပ် ကယန်းတိုင်းရင်းသားများဖြစ်သော ကယန်းလဟို (Lahwi/kayan) ခေါ် ပဒေါင်တိုင်းရင်းသားများလည်း ပါဝင်၏။ အဆိုပါ ကယန်းလဟို မျိုးနွယ် (ကယန်းကခေါင်း) အမျိုးသမီးတို့သည် လည်ပင်းနှင့်ခြေသလုံးတို့၌ ကြေးခွေများပတ်ပြီး ဝတ်ဆင်ထားသောကြောင့် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများက (ယန်ပတောင်) ကြေးခွေပတ်ကယန်းလူမျိုးဟု ခေါ်တွင်ခဲ့ကြရင်း ပဒေါင်လူမျိုးဟု လူသိများလာခြင်းဖြစ်သည်။ တစ်ဖက်နိုင်ငံ၌ အလုပ်လုပ်နေသူများထဲမှာ အချို့ဆိုလျှင် နှစ်ပေါင်း ၂၀ ကျော် ၃၀နီးပါးရှိခဲ့ပြီ။ ဟိုဘက်မှာ စားဝတ်နေရေး အဆင်ပြေသည်ပဲထားဦးတော့ မွေးရပ်မြေသို့ ပြန်လာချင်ကြသည်။ ထိုသို့ပြန်လာလိုသူ၊ ပြန်လာခဲ့သူများထဲမှာ ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် ပန်ပက်ဒေသမှ ကယန်းတိုင်းရင်းသားများလည်း အပါအဝင်ဖြစ်၏။ သူတို့တစ်တွေ အိမ်အပြန်ခရီးမှာ အဆင်ပြေချောမွေ့စေဖို့အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရက လိုအပ်သည်များ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲများကလမ်းညွှန်
 နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီး ဦးထင်ကျော် တာဝန်ယူစဉ် ကာလ ၂၀၁၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့မှ ၄ ရက်နေ့အထိ ကယားပြည်နယ်ခရီးစဉ်အတွင်း လျှိုင်ကော်-တောင်ငူလမ်းခွဲမှ ပန်ပက်အုပ်စု ရွမ်းကူရွာသို့သွားလမ်း (၆/၄) မိုင် မြေသားလမ်းအား ကျောက်ချော/ကတ္တရာလမ်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ပေးပါရန် တင်ပြမှုအပေါ် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် အခြေအနေ ပြန်လည်တင်ပြရန် လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့သည်။ ထိုခရီးစဉ်မတိုင်မီ သွားရောက်ခဲ့သည့် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ၏ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အောက်တိုဘာလ ၄ ရက်နေ့ ကယားပြည်နယ်ခရီးစဉ်၌ လည်း ပန်ပက်ကျေးရွာ လမ်းပြုပြင်ရေးနှင့် ရေရရှိရေးကိစ္စများကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန် ထိုင်းနိုင်ငံမှ ရွှေပြားခရောက်ရှိလာသော ပန်ပက်ကျေးရွာရှိ ကယန်း (ပဒေါင်) တိုင်းရင်းသားများအား ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ သစ်အခြေခံ၊ ပါးအခြေခံ လက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် အစီအမံတင်ပြရန် လမ်းညွှန်ခဲ့ပါသည်။

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ရေရရှိရေးတာဝန်ယူ
 ပန်ပက်ဒေသကျေးရွာများ ရေရှားပါးမှုနှင့်ကြုံတွေ့ခဲ့သည်မှာ ကာလအတန်ကြာခဲ့လေပြီ။ ပေ ၈၀၀ ခန့် အဝီစိတွင်းတူးပါသော်ငြားလည်း ရေကမထွက်၊ ရှမ်းပြည်နယ်အချို့ကျေးရွာများလို သဘာဝစီမံခေရမ်းရေများလည်းမရှိ ရေက ရွှေထက်ရှားနေသလိုပင်။ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ပန်ပက်ဒေသ ရေရရှိရေးကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ကယားပြည်နယ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်

ရေးရုံးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်မြင့်နှင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ ပူးပေါင်းကူညီရှာဖွေမှုဖြင့် လွှဲကထိရွာအနီး မြေအောက်ပေ ၁၀၀ ခန့်အနက်ရှိ ဂူတစ်ခုတွင် ရေထွက်တစ်ခုကို ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့သည်။ ၎င်းရေအရင်းအမြစ်မှနေ၍ ရေစုပ်ပန်ဖြင့် ပင်မရေကန်သို့ စုပ်တင်ခြင်း၊ ထိုမှတစ်ဆင့် အမြင့်ပိုင်းရေစုကန်များသို့ ရေတင်ပန်များဖြင့် အဆင့်ဆင့်တွန်းတင်ပြီး ကျေးရွာများသို့အရောက် ဖြန့်ဝေပေးပို့သည့်စနစ်ကို အသုံးပြုခဲ့သည်။ ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ပေးမှုကြောင့် လွှဲကထိရေထွက်မှ ၁၁ မိုင်ခန့်ကွာဝေးသော ရှမ်း/ကယားနယ်စပ်ရှိ ကသန်းကူကျေးရွာအပါအဝင် လွှဲကထိကျေးရွာ၊ ချယ်ရီကုန်းကျေးရွာ၊ ချယ်ရီကုန်းတောင်ထိပ်၊ လိုင်ဆောင်ဒေးကျေးရွာ၊ ပရက်ကူကျေးရွာ၊ ပေါက်ကျေးရွာ၊ ရွမ်းကူတောင်ထိပ်၊



ရွမ်းကူကျေးရွာ၊ ရွမ်းကူအောက်ကျေးရွာ၊ ဒေါက်ကျေးရွာ၊ ချောဒေးကျေးရွာ၊ တိုင်းရင်းသားကုန်း၊ ပန်ပက်လမ်းဆုံဆောင်လူကနားရွာသစ်၊ ဆောင်လူကနားရွာဟောင်း၊ ပင်မဆောင်ကျေးရွာတို့အပါအဝင် ကျေးရွာပေါင်း ၁၇ ရွာမှ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများသည် သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေကို လုံလောက်စွာသုံးစွဲရရှိနေကြပြီဖြစ်သည်။ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေ ၃၂၉ ဒသမ ၅၁ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ် မတ်လ ၂၃ ရက်နေ့တွင် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်သန်းထွဋ် တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ ထိုအပြင် ပန်ပက်ဒေသမှ ကယန်း(ပဒေါင်) တိုင်းရင်းသားများ အား လျှိုင်ကော်မြို့အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှ သက်မွေး လုပ်ငန်းပညာသင်တန်းကျောင်းသို့ တက်ရောက်စေကာ အခြေခံအိမ်တွင်းမှုသင်တန်း၊ အဆင့်မြင့် စက်ချုပ်သင်တန်း၊ သိုးမွေးစက်ဆွဲသင်တန်းနှင့် ရိုးရာလုပ်ငန်းသင်တန်းများ သင်ကြားပေးခဲ့သည်။

ပြည်နယ်အစိုးရက လမ်းနှင့် မီးဆောင်ရွက်ပေး
 နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲများ၏ လမ်းညွှန်ချက်ပါ ပန်ပက်ကျေးရွာအုပ်စု ကယန်းတိုင်းရင်းသားကျေးရွာများသို့အရောက် ကားလမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ပေးရန်အတွက် ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေမှ ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၆၄၅ ဒသမ ၄၂၆ သန်း သုံးစွဲ၍ လျှိုင်ကော်-တောင်ငူကားလမ်းခွဲမှ ပန်ပက် (ကသန်းကူ)အထိ (၆/၀)မိုင်ကို ကတ္တရာခင်းပေးခဲ့သည်။ ထိုနည်းတူစွာ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၂၆၈ ဒသမ ၄၂၅ သန်း၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ၉၆ ဒသမ ၉၁၄ သန်း သုံးစွဲ၍ လျှိုင်ကော်-တောင်ငူ မဟာဓာတ်အားလှိုင်မှနေ၍ ပန်ပက်ကျေးရွာအုပ်စုတွင်းရှိ ကျေးရွာအားလုံးသို့အရောက် ၁၁ ကေပီလိုင်-သွယ်တန်းခြင်းနှင့် ဓာတ်အားခွဲရုံများ တည်ဆောက်ခြင်း၊ နေအိမ်များသို့ မီးသွယ်တန်းခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ဟိတရေပရဟိတကျောင်း၏ ကူညီဆောင်ရွက်မှု
 နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့၏ အထက်ပါ ရေ၊ မီး၊

လမ်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိသေးမီ ပန်ပက်ကျေးရွာများတွင် ရေရှားပါးခြင်း၊ အစားအစာလိုအပ်ခြင်း၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ လိုအပ်ခြင်းတို့ကြုံတွေ့ခဲ့ရစဉ် ရွမ်းကူကျေးရွာရှိ ဟိတရေပရဟိတ ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဝိမလာဘိဝံသ၊ ဆရာတော်ဦးစန္ဒိမာ၊ ဆရာတော်ဦးရာဇိန္ဒာ၊ ဆရာတော်ဦးဩဘာသတို့က ဦးဆောင်၍ ရေသယ်ယာဉ်ဖြင့် လှည့်လည်ပို့ဆောင်ဝေငှပေးခြင်း၊ ဟိတရေပရဟိတ (အခမဲ့) ဆေးပေးခန်းဖွင့်လှစ်၍ နေ့စဉ် လူနာ ၄၀

ခန့်ကို ကုသပေးခြင်း၊ ရွာသူရွာသားများအား အခါအားလျော်စွာ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ အဝတ်အထည်နှင့် အစားအသောက်များ ထောက်ပံ့ပေးခြင်း၊ ကျေးရွာစာသင်ကျောင်းအား မူလတန်းအဆင့်မှ အလယ်တန်းကျောင်းတိုးမြှင့်ခွင့်ရရှိရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး ကျောင်းဆောင်များဆောက်လုပ်ရန် မြေလှူဒါန်းခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယခုအခါ ကတဲကူတွင် အလယ်တန်းကျောင်းတစ်ကျောင်း၊ ဆောင်လူ ကနားတွင် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနခွဲတစ်ခု တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

ပြောင်းလဲခဲ့ပြီကယန်းတို့ဌာန
 ပန်ပက်ကျေးရွာအုပ်စု ကယန်းကျေးရွာတိုင်းလိုလိုမှာပင် တစ်ဖက်နိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများကြောင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ လူဦးရေကိန်းဂဏန်းထက် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ကိန်းဂဏန်းများက တိုးတက်မြင့်မားလာကြောင်း တွေ့ရသည်။ စပါး၊ ပြောင်း၊ နံစားပြောင်း၊ ဖရုံ၊ သခွားနှင့် မြေပဲတို့ စိုက်ပျိုးကြသည်။ သစ်၊ ဝါးအခြေခံ လက်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်လာကြသည်။ အမှတ်တရပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များတွင် ကယန်းတဘက်၊ လွယ်အိတ်၊ အင်္ကျီ၊ လုံချည်၊ လက်စွပ်၊ လက်ကောက်၊ နားကပ်၊ ကယန်းလည်ပင်းစွပ်ကြေးကွင်း၊ အရပ်အမျိုးမျိုးတို့ကို ဝယ်ယူရရှိနိုင်သည်။ ထိုဒေသသို့ လာရောက်လေ့လာလည်ပတ်သူများကို ကယန်းသွေးချင်းများက ရိုးရာအစားအစာများဖြစ်သော ခေါင်ရည်၊ ဝက်ရိုးစွပ်ပြုတ်၊ ဝက်ခေါင်းသုပ်၊ ကြက်သားသုပ်၊ ငှက်ထောင်း၊ အမဲသားထောင်း၊ ဆန်ပြုတ်အမျိုးမျိုးတို့ဖြင့် ဧည့်ခံကျွေးမွေးကြပါလိမ့်မည်။ ရိုးရာတို့နှင့်တိုင်ပွဲတော်၊ ကယန်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်၊ လက်ထပ်ပွဲ၊ အိမ်သစ်တက်ပွဲ တောင်ယာမီးရှို့ပွဲ၊ ပျိုးကြဲပွဲ၊ ရိုးရာနတ်ပူဇော်ပွဲ၊ အမဲလိုက်ပွဲစသည်တို့အပြင် ကြက်ရိုးထိုးစေဒင်နှင့် ရိုးရာချည်မျှင်စွပ် ဆုတောင်းခြင်းတို့ကို ကြည့်ရှုလေ့လာခွင့်ရပါဦးမည်။ သည့်အတွက် ယခင်ကာလများနှင့် မတူတော့ပြီဖြစ်သော ကယန်းတို့ဌာန ပန်ပက်ကျေးရွာဆီသို့ ခါတစ်လှည့် မြန်းကြွခဲ့ပါရန် ဖိတ်မန္တက ပြုလိုက်ရပါသည်။ ။



အမျိုးသားလွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင် UK House of Commons မှ Clerk of Legislation, Mr.Liam Laurence Smyth နှင့် ပွင့်လင်းမြန်မာ့ရှေ့ဆောင်အဖွဲ့မှတာဝန်ရှိသူများအား သီးခြားစီလက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁

အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ လွှတ်တော်အခွင့်အရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်နှင့် ကော်မတီဝင်များသည် UK House of Commons မှ Clerk of Legislation, Mr.Liam Laurence Smyth အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် အမျိုးသားလွှတ်တော် (J)ဆောင်၌ လည်းကောင်း၊ ပွင့်လင်းမြန်မာ့ရှေ့ဆောင်အဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများအား မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် အမျိုးသားလွှတ်တော်ရေးရာဆောင်အမှတ် (I-20)ရှိ လွှတ်တော်အခွင့်အရေးကော်မတီအစည်းအဝေးခန်းမ၌လည်းကောင်း သီးခြားစီလက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေး

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် လွှတ်တော်အခွင့်အရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ လွှတ်တော်အခွင့်အရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးမောင်မောင်လတ်၊ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများတက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်



အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင် UK House of Commons မှ Clerk of Legislation, Mr.Liam Laurence Smyth အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။



ပြည်သူ့လွှတ်တော် နိုင်ငံသားများ၏ မူလအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစော မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁

ပြည်သူ့လွှတ်တော် နိုင်ငံသားများ၏ မူလအခွင့်အရေးဆိုင်ရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောသည် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ NHRIs Expert (Asia Pacific Forum of National Human Rights Institutions (APF) Ms. Mohottalalage Thanuja Dayadari Navartne နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်ရေးရာဆောင် (I-5) အစည်းအဝေးခန်းမ၌

လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်နှင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ၊ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသအတွင်း ကော်မရှင်၏ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၏ မဟာဗျူဟာလုပ်ငန်းစဉ် (၂၀၂၀ - ၂၀၂၄) နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးတင်ပြပြီး ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များက ပြန်လည်သုံးသပ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

❖ MFF မှ

ရွာသွန်းမှုကြောင့် နှစ်သင်းစလုံး ခက်ခက်ခဲခဲကစားခဲ့ရသည်။ ဧရာဝတီအသင်းသည် အုပ်စုပွဲများတွင် ရခိုင်ကို ၁၃ ဝိုး၊ ရိုးမရှိ၊ ကချင်ကို ၉ ဝိုး၊ ရိုးမရှိ၊ ရှမ်း(မြောက်)ကို ၅ ဝိုး၊ ရိုးမရှိ၊ မန္တလေးကို ၈ ဝိုး၊ ရိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရကာ ကွာတားဖိုင်နယ်တွင် မွန်ကို ၁ ဝိုး၊ ရိုးမရှိ၊ ဆီမီးဖိုင်နယ်တွင် နေပြည်တော်ကို ၁ ဝိုး၊ ရိုးမရှိ၊ ဗိုလ်လှပွဲတွင် ရန်ကုန်ကို ၁ ဝိုး၊ ရိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဧရာဝတီအသင်းသည် ပြိုင်ပွဲတစ်လျှောက် ပွဲတိုင်း အနိုင်ရသည်မှတ်တမ်း

အပြင် ပေးပို့မရှိဘဲ ဗိုလ်စွဲခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဗိုလ်လှပွဲအပြီးတွင် ဆုချီးမြှင့်ပွဲဆက်လက်ကျင်းပရာ သွင်းပေးပေးဆုများဆုံးဆုရရှိသည့် ခင်ဖုန်း(ဧရာဝတီ)ကို ဆုတံဆိပ်နှင့် ဆုကြေးငွေကျပ် နှစ်သိန်း၊ ပြိုင်ပွဲတစ်လျှောက် အကောင်းဆုံးကစားသမားဆုရရှိသည့် ယမင်းဖြူ (ရန်ကုန်) ကို ဆုတံဆိပ်နှင့် ဆုကြေးငွေကျပ်နှစ်သိန်း၊ ပူးတွဲတတ်ယ ဆုရ ကချင်အသင်းနှင့် နေပြည်တော်အသင်းတို့အား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်နှင့် ဆုကြေးငွေကျပ် ၁၀ သိန်းစီ၊ ဒုတိယဆုရ ရန်ကုန်အသင်းအား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်နှင့်

* စာမျက်နှာ ၅ မှ

ဖွဲ့စည်းပုံမပြင်နိုင်ပါက ဒီမိုကရေစီသဘောအရ ပြည်သူ့က ရွေးကောက်တင်မြှောက်သည့် အစိုးရတစ်ရပ်က အုပ်ချုပ်သည်ဆိုသော်လည်း ယင်းအစိုးရသည် တိုင်းရေးပြည်ရာကိစ္စများတွင် အပြည့်အဝတာဝန်ယူခွင့်မရသည့် အခြေအနေဖြစ်ပါကြောင်း။

သမိုင်းသစ်ကိုရေးရန် အချိန်အခါဖြစ်

(၄၅)ဦးကော်မတီတွင် ပါဝင်သူအားလုံးသည် အပြုသဘောဆောင်သည့် စိတ်ဓာတ်နှင့် တက်တက်ကြွကြွ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်နေကြခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်ပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်ကို အခန်း(၁၂)နှင့် ဆီလျော်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လိုအပ်သည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံပြင်ဆင်ရေး ဥပဒေမူကြမ်းတစ်ရပ် ပေါ်ပေါက်လာသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် မိမိတို့နိုင်ငံ၌ ဒီမိုကရေစီပီသသည်၊ ဖက်ဒရယ်သက်ဝင်သည့် ဖွဲ့စည်းပုံတစ်ရပ်အောင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရန် တာဝန်သည် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကြီး၏ ရှေ့မှောက်တွင် ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းသည် အခွင့်အလမ်းလည်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းအခွင့်အလမ်းကို မိမိတို့ အမိအရဆုပေးပို့ပြီး တာဝန်ကျေပွန်သည် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွက် သမိုင်းသစ်ကိုရေးရန် အချိန်အခါနှင့် အခြေအနေဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

အလားတူ မိုင်းပျဉ်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစိုင်းထွန်းစိန်၊ မိုင်းယန်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစိုင်းဆမ်၊ ကယားပြည်နယ်

မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၉)မှ ဦးစိုင်းသိန်း၊ ကယားပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၈)မှ ဦးကျော်သန်း၊ မိုင်းခတ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစိန်ကော်၊ မြေပုံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဖေသန်း၊ လွိုင်လင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခင်မောင်သီ၊ ကရင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅)မှ ဦးစိုင်းသန်းနိုင်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၇)မှ ဦးကျော်သိန်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၂)မှ ဦးစိုင်းစံအောင်၊ ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅)မှ ဦးမြင့်နိုင်၊ လားရှိုးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာစိုင်းမောင်ခမ်း၊ နမ့်ဆန်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းထူး၊ ကရင်ပြည်နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၆)မှ ဒေါ်နန်းနီနီအေး၊ တွန်းဇံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခင်ခင်ထွန်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅)မှ ဦးတင်အောင်ထွန်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၆)မှ ဒေါက်တာစိုင်းဆိုင်ကျောက်ဆံမိတို့က ဆွေးနွေးကြသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို ဇူလိုင် ၁၅ ရက်တွင် ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အစည်းအဝေးတွင် လွှတ်တော်သို့တင်သွင်းခဲ့ပြီး ယင်းအစီရင်ခံစာကို ဇူလိုင် ၃၀ ရက်က ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၁၇ ဦး၊ ယနေ့ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၂၄ ဦးတို့က ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ယင်းအစီရင်ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကျန်ရှိသည့်အစီအစဉ်များ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့်နေ့ရက်ကို ထပ်မံအသိပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးမြင့်၊ ဟန်မော်(သတင်းစဉ်)

○ မှတ်သုံးလေမှ

နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် ဒေသအလိုက်နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်သည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေ

မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ရံဖန်ရံခါ မိုးသက်

လေပြင်းများကျရောက်ပြီး လှိုင်းကြီးမည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျရင် မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၄၀ အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ကိုးပေမှ ၁၀ ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။

နောက်နှစ်ရက်အတွက်ခန့်မှန်းချက်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးပိုနေမည်။

မိုး/လေ

SMM 3rd Asian “Asia World Foundation” U-23 Men's Volleyball Championship ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ ကြီးမှူး၍ SMM 3rd Asian “Asia World Foundation” U-23 Men's Volleyball Championship ပြိုင်ပွဲကို ဩဂုတ် ၃ ရက်မှ ၁၁ ရက်အထိ နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားကွင်း (B)ရုံနှင့် (C)ရုံတို့၌ ကျင်းပမည် ဖြစ်ပြီး အားကစားဝါသနာရှင်ပြည်သူများအနေဖြင့် အခမဲ့လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်မျိုး

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသော သတင်းစာနှင့် ဂျာနယ်များတွင် ကာတွန်းလက်ရာကောင်းများ ဖော်ပြနိုင်ရေး အစည်းအဝေးကျင်းပ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသော သတင်းစာနှင့် ဂျာနယ်များတွင် ကာတွန်းလက်ရာကောင်းများဖော်ပြနိုင်ရေး အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)

အကောင်အထည်ဖော်သွားမည်

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ရွှေသွေးဂျာနယ်အား ယခင်ကကဲ့သို့ လူကြိုက်များ ထင်ရှားသော ဂျာနယ်ဖြစ်လာစေရေးအတွက် ကာတွန်းပညာရှင်ကြီးများက အကြံဉာဏ်များ ပေးစေလိုပါကြောင်း၊ ထိုအကြံပြုချက်များအပေါ် အခြေခံ၍ လက်တွေ့ဖြစ်မြောက်အောင် အကောင်အထည်ဖော်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများဖြစ်သော မြန်မာ့အလင်း၊ ကြေးမုံ၊ The Global New Light of Myanmar နှင့် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသည့် ဒို့ကျေးရွာစာစောင်တို့တွင် ကာတွန်းလက်ရာကောင်းများဖော်ပြနိုင်ရေး ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးပေးကြစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆွေးနွေးအကြံပြု

ထို့နောက် တာဝန်ရှိသူများက သတင်းစာနှင့် ဂျာနယ်တို့တွင် ကာတွန်းများဖော်ပြနိုင်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြသည်။



ယင်းနောက် တက်ရောက်လာကြသော ကာတွန်းပညာရှင်ကြီးများက ငင်းတို့၏ အတွေ့အကြုံများ၊ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများကို ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေး အကြံပြုကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားပြီး အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

သတင်းစဉ်



ကျွန်းစု၌ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ အမဲကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေး

ကျွန်းစု ဩဂုတ် ၁

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်ခရိုင် ကျွန်းစုမြို့နယ်တွင် မြို့နယ်အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာနက နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ အမဲကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းကို ဩဂုတ် ၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျွန်းစုမြို့နယ် အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ အမဲကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ရာတွင်

မြို့နယ်အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ လ.ဝ.က မှူး ဦးရဲလွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းသောင်းတို့က အသက် (၁၀)နှစ်နှင့် (၁၈)နှစ်ပြည့်ပြီး နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား မပြုလုပ်ရသေးသောသူများ၊ လဲလှယ်လျှောက်ထားလိုသူများ၊ ပျောက်ဆုံး/ပျက်စီးသူများအား မှတ်ပုံတင်မိတ္တူထုတ်ပေးခြင်းတို့ကို ဩဂုတ် ၁ ရက်မှ ၂ ရက်အထိ ကျွန်းစုမြို့နယ် အမှတ်(၁) ရပ်ကွက်

အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ အမဲကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခြင်းများကို ဩဂုတ် ၅၊ ၆ ရက်တွင် ကျွန်းစုမြို့နယ် အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်၌ လည်းကောင်း၊ ဩဂုတ် ၇၊ ၈ ရက်တွင် အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်၌ လည်းကောင်း၊ ဩဂုတ် ၉၊ ၁၀ ရက်တွင် အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်တို့၌ လည်းကောင်း၊ အမဲကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့်လတွင် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (ခွဲ) ကတန်းကျောင်းနှင့် ကမ်းကြီးကျောင်းတို့၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၅၆ ဦးကို နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ပြုလုပ်ပေးခဲ့ပြီး ယခုလတွင်လည်း အခြေခံပညာကျောင်းများသို့ ဆက်လက် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ စည်သူရအောင်(ကျွန်းစု)



ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၌ ဧရာဝတီမြစ်ရေ ပြန်လည်ကျဆင်းသွားသောကြောင့် ပိတ်ထားသည့်ကျောင်းအချို့ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

ပွင့်ဖြူ ဩဂုတ် ၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၌ ဧရာဝတီမြစ်ရေ မြင့်တက်မှုကြောင့် မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာစာသင်ကျောင်း ၁၄ ကျောင်းမြစ်ရေများဝင်ရောက်ခဲ့သဖြင့် ယာယီပိတ်ထားခဲ့ပြီး ယနေ့တွင် ဧရာဝတီမြစ်ရေ ပြန်လည်ကျဆင်းသွားပြီဖြစ်၍ ယာယီပိတ်ထားသည့်ကျောင်းများ အနက် စာသင်ကျောင်း ၁၁ ကျောင်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ကာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပညာသင်ကြားနေပြီဖြစ်ကြောင်း ပွင့်ဖြူမြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်း ဧရာဝတီမြစ်ရေမြင့်တက်လာမှုကြောင့် ယာယီပိတ်ထားရသည့် အခြေခံပညာစာသင်ကျောင်း ၁၄ ကျောင်းတွင် မူလတန်းကျောင်း ၁၁ ကျောင်း၊ အလယ်တန်း ကျောင်း တစ်ကျောင်း၊ အထက်တန်းကျောင်း တစ်ကျောင်းနှင့် အထက်တန်းကျောင်း (ခွဲ)တစ်ကျောင်း ယာယီပိတ်ထားရကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ယာယီပိတ်ထားသည့်ကျောင်းများအနက် ဇူလိုင် ၂၈ ရက်က ဧရာဝတီမြစ်ရေ ကျဆင်းသွားသဖြင့် ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ငါးခြောက်ကျွန်းကျေးရွာ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီး ယနေ့တွင် ထပ်မံပြီး ဧရာဝတီမြစ်ရေများ ပြန်လည်ကျဆင်းသွား၍ ပွင့်ဖြူမြို့နယ် မြင်းခြံကျေးရွာ(အ.မ.က)၊ ကူကြီးကျေးရွာ(အ.မ.က)၊ ကျွန်းကလေးကျေးရွာ(အ.မ.က)၊

တံလှကျေးရွာ(အ.မ.က)၊ ငှက်တောကျွန်းကျေးရွာ(အ.မ.က)၊ ကြည်ကုန်းကျေးရွာ(အ.မ.က)၊ ကျောင်းစုကျေးရွာ(အ.မ.က)၊ ရေချမ်းစဉ်ကျေးရွာ(အ.မ.က)၊ ဇေယျာမြိုင်ကျေးရွာ(အ.မ.က)၊ ရှားတောကျွန်းကျေးရွာ(အ.ထ.က-ခွဲ)ကျောင်း စုစုပေါင်းစာသင်ကျောင်း ၁၀ ကျောင်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီး တာဝန်ကျ ဆရာဆရာမများက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာသင်ချိန် သင်ခန်းစာ နောက်မကျရအောင် သင်ကြားပေးနေပြီဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

ယခုလက်ရှိတွင် ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်း ဧရာဝတီမြစ်ရေ ပြန်လည်ကျဆင်းသွားသဖြင့် ယာယီပိတ်ထားရသည့် စာသင်ကျောင်း ၁၄ ကျောင်းအနက် စာသင်ကျောင်း ၁၁ ကျောင်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်၍ ပညာသင်ကြားပေးနေပြီဖြစ်ပြီး စာသင်ကျောင်း သုံးကျောင်းမှာ ဧရာဝတီမြစ်ရေ ဝင်ရောက်နေဆဲဖြစ်၍ ဖွင့်လှစ်ရန် အဆင်မပြေသေးကြောင်း ပွင့်ဖြူမြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ တာဝန်ခံမြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးနွေဝင်းကျော်(ဒုတိယမြို့နယ်ပညာရေးမှူး)ထံမှ သိရသည်။ ရဲဝင်းနိုင်(ညောင်ဦး)



အလုံမြို့နယ်တွင် လူငယ်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် စကားဝိုင်းကျင်းပ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အလုံမြို့နယ် အမှတ် (၆) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ဇူလိုင် ၃၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက “လူငယ်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြည်သူ့စကားဝိုင်း ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ အလုံမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်ခိုင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြား သည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးတစ်ဖွဲ့(၄၂)မှ ရဲအုပ်အောင်မျိုးထွဋ်၊ မူးယစ်ဆေးစွဲသူများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအသင်း (မြန်မာ)ဗဟိုမှတက္ကဋ္ဌ ဦးစံရှိန်၊ အတွင်းရေးမှူး ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်း၊ ကျောင်းသား လူငယ်ထုသံတမန်ရုပ်ရှင်နှင့် ဝီဒီယိုဟာသ သရုပ်ဆောင် ဦးချစ်ချော၊ အလုံမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် (၁) ဦးပြည့်မြိုးအောင်တို့က မူးယစ်ဆေးဝါးအမျိုးမျိုးတို့၏ အန္တရာယ်များ၊ မူးယစ်ဆေးဝါး သုံးစွဲခြင်းကြောင့် လူနေမှုဘဝ ထိခိုက်နစ်နာဆုံးရှုံးမှုများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်ပတ်သက်သည့် ပြစ်မှု/ပြစ်ဒဏ်များ အကြောင်း အကျယ်တဝင့် ပညာပေးဆွေးနွေးကြသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ဝန်ထမ်းများ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စုစုပေါင်း ၂၇၀ ခန့် တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။ မောင်မောင်(လှုပ်စစ်)

ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ အမျိုးသားနေ့အထိမ်းအမှတ်ညွှန်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁
ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားနေ့အထိမ်းအမှတ် ညွှန်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ည ၇ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ Melia Hotel ၌ ကျင်းပရာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ခိုင်နွယ်ဦးတို့ တက်ရောက်ကြသည်။

စတင်ဖွင့်လှစ်

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သီချင်းနှင့် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ နိုင်ငံတော်သီချင်းတို့ဖြင့် အခမ်းအနားကို စတင်ဖွင့်လှစ်သည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး Mr. Tim Enderlin နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်တို့က နှုတ်ခွန်းဆက်စကား

ပြောကြားကြသည်။
ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်ဇနီး၊ သံအမတ်ကြီးတို့သည် တက်ရောက်လာကြသူများနှင့် အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

တည်ခင်းစဉ်ခံ

ထို့နောက် ညွှန်ပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသူများ အား သံအမတ်ကြီးက ညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်းစဉ်ခံ သည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်းနှင့်ဇနီး၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ နိုင်ငံခြား သံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံများ၊ ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ ဌာနကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ **သတင်းစဉ်**



မဲခေါင်မြစ်အတွင်း ငါးမျိုးစိတ်များ နည်းပါးလာ၍ ရေနမူနာတိုင်းတာခြင်းများ ပြုလုပ်

ကျိုင်းလပ် ဩဂုတ် ၁
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းလပ် မြို့ မြန်မာ-လာအို ချစ်ကြည်ရေး တံတားအနီးရှိ မဲခေါင်မြစ်အတွင်း ငါးမျိုးစိတ်များ နည်းပါးလာ၍ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဦးစီးဌာနမှ ရေနမူနာတိုင်းတာခြင်း လုပ်ငန်းကို ယနေ့မနက်လွှဲပိုင်းက ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

မြစ်ရေ၏ PH တိုင်းတာ

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးပြည့်ဖြိုးကျော်၊ တာချီလိတ်မြို့ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ဦးအောင်ချိုဌေးနှင့် တာဝန်ရှိသူများပါဝင်သော အဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခန့်တွင် မြန်မာ-လာအို ချစ်ကြည်ရေး တံတားပေါ်၌ မြစ်ကြောင်းအခြေအနေအား ကြည့်ရှုကာ မြစ်ကြောင်းရှိ ၁၀ ပေခန့် နစ်သည်နေရာများတွင် မြစ်ရေ၏ PH တိုင်းတာသည်စက်ဖြင့် တိုင်းတာခြင်း၊ မြစ်ရေအား နမူနာခံယူခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

မဲခေါင်မြစ်သည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ချင်းတိုင်ပြည်နယ် တံဘက်ဒေသ ထန်ဂိုလာတောင်တန်း



တွင် စတင်မြစ်ဖျားခံကာ ယူနန်ပြည်နယ်သို့ ဖြတ်သန်းစီးဆင်း၍ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ၊ လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ၊ ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံနှင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံတို့ကို ဖြတ်သန်းစီးဆင်းပြီး နောက် တောင်တရုတ်ပင်လယ်အတွင်းသို့ စီးဝင်သောမြစ်ဖြစ်သည်။ ရွှေကျိပ်ဒေသသည် လူသိများသော ဒေသဖြစ်ကာ မဲခေါင်မြစ် ဖြတ်သန်း

စီးဆင်းရာ မြန်မာနိုင်ငံ တောင်တန်းများပေါ်၌ ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ၂၂၀၀၀ ခန့် မှီတင်းနေထိုင်လျက်ရှိပြီး အာခါ၊ ရှမ်း၊ လားဟူနှင့် အင်းတိုင်းရင်းသားများ နေထိုင်လျက်ရှိရာ မဲခေါင်မြစ်မှ ငါးမျိုးရှာဖွေစားသောက်ခြင်း၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းကြောင့် ရေအပူချိန်များ မြင့်တက်ခြင်း၊ မြစ်လက်တက်ချောင်းများတွင် သတ္တုလုပ်ငန်းများမှ သတ္တုသန့်စင်ရေးများ စီးဆင်း

ဝင်ရောက်ခြင်းများကြောင့် ငါးမျိုးစိတ်များ နည်းပါးလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံများက ပြောသည်။
ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် မဲခေါင် မြစ်ရေသည် PH 8.5၊ မြစ်ရေအပူချိန် ၂၆ ဒီဂရီရှိသဖြင့် ရေသတ္တဝါများ အန္တရာယ်မရှိနိုင်ကြောင်း၊ PH 9 ကျော်မှသာလျှင် ရေသတ္တဝါများ သေဆုံးနိုင်ကြောင်း ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မြင့်မိုရ်(တာချီလိတ်)

မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နှစ်နိုင်ငံ နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်း၍ ရေမိုင်လှည့်ကင်း ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁
ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် နယ်မြေ(၇) ရှေ့တန်း အမှတ်(၁၀) လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲ မကျိုးချောင်း ချောင်းဝရဲကင်းစခန်းမှ ဒုရဲမှူး နိုင်အောင်သူ ဦးစီးသည့် ရေယာဉ်တပ်ဖွဲ့စု (မောင်တော)မှ ငါးမန်းအမြန်သွားတိုက်ခိုက်ရေးရေယာဉ် အမှတ်(၀၀၂)ပါ နှစ်စင်းနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ အမှတ်(၂) နယ်ခြားစောင့်တပ် Shahparirdip BOP ကင်းစခန်းမှ Subedar MD, Nure Alam ဦးဆောင်သည့် စက်တပ်ရေယာဉ် နှစ်စင်း စုစုပေါင်း လေးစင်းတို့သည် ဇူလိုင် ၃၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက နှစ်နိုင်ငံနယ်နိမိတ် နတ်မြစ်အလယ် မကျိုးချောင်းချောင်းဝထိပ် ရေမိုင်အမှတ် (၂)မှ ကသည်ချောင်း ချောင်းဝထိပ် ရေမိုင်အမှတ် (၅)အနီးထိ နတ်မြစ်ကြောင်းအတိုင်း နှစ်နိုင်ငံ နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်း၍ ရေမိုင်ကင်းလှည့်ခဲ့ပြီး ရေယာဉ်အမှတ်(၀၀၂)ပေါ်၌ နှစ်ဖက်ကင်းလှည့်သည့် အဖွဲ့များ တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ရဲမြန်ကြား



ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်တောင်သူများ မြေပဲစိုက်ပျိုးချိန် မျိုးဈေးနှုန်းကြီးမြင့်

ကျောက်ပန်းတောင်း ဩဂုတ် ၁
ညောင်ဦးခရိုင် ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်ရှိ မြေပဲစိုက်တောင်သူများ မြေပဲစိုက်ပျိုးချိန် မျိုးဈေးနှုန်းကြီးမြင့်နေသောကြောင့် တောင်သူအများစု စိုက်ပျိုးခြင်းမရှိကြောင်း ကန့်ပတ်လည်ကျေးရွာအုပ်စု ကျေးရွာတောင်သူများ ထံမှ သိရသည်။
ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ တောင်သူများ မိုးဦးမိုးရွာသွန်းချိန် မလေအတွင်းက နောက်မိုးမလိုက်မညီစိုးရိမ်ကာ မြေပဲစိုက်ပျိုးကြတဲ့ မိုးလယ်မိုးရောက်မှ ထွန်ယက်စိုက်ပျိုးချိန် မြေပဲဆန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်နေခြင်းကြောင့် မြေပဲစိုက်ပျိုးတော့သည့် တောင်သူများ များပြားနေကြောင်း ကျေးရွာတောင်သူ ဦးတင်ထွန်းအောင်က ပြောသည်။
“ကျွန်တော်တို့ မိုးဦးမိုးကျချိန်(ရွာသွန်းချိန်)နောက်မိုးမလိုက်မှာ ကြောက်ပြီး မိုးလယ်မိုးမှစိုက်ဖို့ပြင်ဆင်ပေမယ့် တကယ်မိုးကျလို့ စိုက်မယ်ဆိုတော့ မြေပဲဆန်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်နေတာကြောင့် မြေပဲစိုက်တောင်သူတွေ မစွန့်စားရတော့ဘဲ ယာခင်းလွတ်တွေအတိုင်း ရှိနေပါတယ်” ဟု ဦးတင်ထွန်းအောင်က ရှင်းပြသည်။
ခြောက်လမြေပဲဆန် တစ်တင်းလျှင် ငွေကျပ် ၅၅၀၀၀ ပေးဝယ်ရပြီး ပဲလေးအဆန်တစ်တင်းလျှင် ငွေကျပ် ၆၀၀၀၀ ဈေးဖြင့် ဝယ်ယူရခြင်းကြောင့် မိုးလယ်မိုးဖြင့် မြေပဲစိုက်ပျိုးမည့် တောင်သူအများအပြား မစိုက်ပျိုးတော့ကြောင်း သိရသည်။ မြေဆီဈေးနှုန်းမြင့်မားခြင်း၊ နွားထွန်ရှင်းခဈေးကြီးခြင်း၊ လုပ်သားငှားရမ်းခဈေးနှုန်းမြင့်မားခြင်းများနှင့် စိုက်ပျိုးပြီးချိန်အခန်းနှင့် ရင်ဆိုင်ရသည့်နှစ်များလာခြင်းများကလည်း တောင်သူများမြေပဲစိုက်ပျိုးခြင်း၏ အဓိက အကြောင်းအရင်းများဖြစ်လာကြောင်း ဦးအောင်ထွန်းက ပြောသည်။
ကိုထိန်(ငါးသရက်)

ကျေးသောင်းနယ်စပ်ဂိတ်မှ မြန်မာရွှေပြောင်းအလုပ်သမားများ ပြန်လည်လက်ခံ

ကျေးသောင်း ဩဂုတ် ၁
ထိုင်းနိုင်ငံ ရနောင်းမြို့နယ်တစ်ဆင့် မြန်မာရွှေပြောင်းအလုပ်သမား အမျိုးသား ၈၆ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၁၆ ဦးနှင့် ကလေးငယ်တစ်ဦး ပါဝင်သော အလုပ်သမား ၁၀၃ ဦးကို ထိုင်းနိုင်ငံ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကျေးသောင်းနယ်စပ်ဂိတ်သို့ ရေလမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရာ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံခဲ့ကြောင်းသိရသည်။
အဆိုပါ မြန်မာရွှေပြောင်းအလုပ်သမားများသည် ထိုင်းနိုင်ငံတွင် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ခွင့် သက်တမ်းလွန်ခြင်းနှင့် အထောက်အထားမဲ့နေထိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဥပဒေများအရ အရေးယူခံရကာ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည့် ရွှေပြောင်း



အလုပ်သမားများကို ကျေးသောင်းခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုလက်ခံကြပြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဌာနမှ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေး ပြုစုစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးကာ ၎င်းတို့၏ နေရပ်ဒေသများသို့ လုံခြုံချောမွေ့စွာ ပြန်နိုင်ရေးအတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **ကျော်စိုး(ကျေးသောင်း)**

ပြည်တွင်းရေးရာ

အညာဒေသပွဲတော်များမှာ ရောင်းချမည့် မီးဖုတ်မြေထည်ပစ္စည်းများ တွင်ကျယ်စွာထုတ်လုပ်

အမရပူရ ဩဂုတ် ၁

မြန်မာပြည်အထက်ပိုင်း အစောဆုံးကျင်းပသည့် နတ်ပွဲ၊ ဘုရားပွဲကြီးများ စတင်တော့မည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါပွဲတော်များတွင်ရောင်းချမည့် မြေထည်မီးဖုတ်ပစ္စည်းများကို အမရပူရ မြို့နယ် တပ်ကြီးကျေးရွာနှင့် ဘုန်းတော်နိုင်ငံကျေးရွာတို့မှ ပွဲတော်ရက်မတိုင်မီ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ရောင်းချနိုင်ရန် ရွာအတွင်း ရေဝင်နှစ်မြုပ်နေချိန်မှာပင် တွင်ကျယ်စွာ ထုတ်လုပ်နေကြကြောင်း သိရသည်။



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူရမြို့နယ် တပ်ကြီးကျေးရွာနှင့် ဘုန်းတော်နိုင်ငံကျေးရွာများမှာ ကလေးကစားစရာ မြေထည်အိုးခွက်ပန်းကန်များ၊ အိုးပုတ်ချိုးရုပ်များ၊ ဘုရားညောင်ရေအိုးနှင့် ဟိုတယ်သုံးမြေထည်မီးဖုတ်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်သူများရှိသည်။ မြေထည်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရောင်းချသူများမှာ တစ်နှစ်ပတ်လုံးဈေးကွက်ရှိရာသို့ တင်ပို့ရောင်းချကြရာ ယခုအခါ အညာဒေသဘုရားပွဲ၊ နတ်ပွဲတော်ကြီးများ စတင်တော့မည်ဖြစ်၍ ပွဲတော်တွင်းရောင်းချနိုင်ရန် မီးဖုတ်မြေ ထည်ပစ္စည်းများကို အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ ထုတ်လုပ်နေကြရသည်။

ရောင်းပန်းလှအောင် ဆေးရေးပုံဖော်နေကြရတယ်”ဟု တပ်ကြီးကျေးရွာမှ မြေထည်ပစ္စည်းပြုလုပ်ရောင်းချသူ တစ်ဦးက ပြောသည်။ မြန်မာပြည်တွင် အစောဆုံးနတ်ပွဲဖြစ်သည့် ရွှေကျွန်းပင်နတ်ပွဲကို ဝါခေါင်လဆန်း ၂ ရက်(ဩဂုတ် ၂ ရက်)တွင် စတင်မည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါပွဲတော်ဈေးတန်းတွင် တပ်ကြီးနှင့်

မြေထည်မီးဖုတ်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်သူများ သွားရောက် ရောင်းချ ကြသလို ပွဲကူးအဖြစ် မန္တလေးမြို့မှထင်ရှားသည့် နာမည်ကျော် အိုးတိုရုပ်အိုးပုတ်ပွဲတော်၊ တောင်ပြန်းမင်းနှစ်ပါးပွဲတော်၊ အမရပူရ ရတနာပွဲတော်များတွင် ဆက်လက်ရောင်းချကြမည်ဖြစ်သည်။ ဆက်လက်၍ မကွေးမြို့သလွန်ဘုရားပွဲ၊ မုံရွာသီတင်းကျွတ်ပွဲ၊ အမေရေရင်နတ်ပွဲ၊ ရွှေကြက်ယက်ညောင်ရေသွန်းပွဲ စသောအညာဒေသဘုရားပွဲ၊ နတ်ပွဲများတွင် လှည့်လည်ရောင်းချကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံဈေးကွက်အတွင်းသို့ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ကလေးကစားစရာ ပလတ်စတစ်ပစ္စည်း၊ စတီပစ္စည်း၊ သံထည်ပစ္စည်းများကို ခေတ်မီဆန်းသစ်စွာ ပြုလုပ်ရောင်းချမှုရှိနေသော်လည်း အညာဒေသဘုရားပွဲ၊ နတ်ပွဲကြီးများ၌ အမရပူရမြို့နယ် တပ်ကြီးနှင့် ဘုန်းတော်နိုင်ငံကျေးရွာတို့မှ ထုတ်လုပ်ရောင်းချသည့် ကလေးကစားစရာ မြေထည်ပစ္စည်းများမှာ အရောင်းတွင်ကျယ်နေဆဲဖြစ်၍ အဆိုပါလုပ်ငန်းမှာ တိမ်ကောသွားခြင်းမရှိကြောင်း သိရသည်။

သန်းဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)

သဘာဝဘေး

ကျွန်းစုမြို့နယ် ပဲ့တိုင်ကျေးရွာ၌ လေပြင်းတိုက်ခတ်၍ နေအိမ်များပြိုလဲ

ကျွန်းစု ဩဂုတ် ၁

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းစုမြို့နယ် ပဲ့တိုင်ကျေးရွာ၌ ဇူလိုင် ၃၁ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲခန့်က လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် နေအိမ်များပြိုလဲပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပဲ့တိုင်ကျေးရွာအောက်ကြပ်ပိုင်း၌ နေအိမ်နှစ်လုံး ပြိုကျပျက်စီးခဲ့ပြီး ပဲ့တိုင်ကျေးရွာ အထက်ကြပ်ပိုင်း၌ နေအိမ်လေးလုံး အမိုးလန်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လေပြင်းတိုက်ခတ်၍ နေအိမ်များပြိုလဲ၊ အမိုးလန်ပျက်စီးမှုများကြောင့် လူ၊ တိရစ္ဆာန်ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှု မရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် နေအိမ်ပျက်စီး အိမ်ထောင်စုများမှာ ကျေးရွာရှိ ဆွေမျိုးသားချင်း၊ အသိမိတ်ဆွေများ၏ နေအိမ်များ၌ ယာယီခိုလှုံနေထိုင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်အတွင်း မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းသဖြင့် နေရာအချို့ရေကြီးနှစ်မြုပ်မှု ဖြစ်ပေါ်

သံဖြူဇရပ် ဩဂုတ် ၁

သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်တွင် ဩဂုတ် ၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီမှစ၍ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းသဖြင့် စခန်းကြီးကျေးရွာ၌ တောင်ကျရေများ အရှိန်ကြောင့် စခန်းကြီးချောင်းရေလျှံကာ သံဖြူဇရပ်-ရေမော်တော်ကားလမ်းမိုင်တိုင် (၄၈/၃) မှ (၄၈/၅) ကြား၊ (၅၀/၀)မှ (၅၀/၂)ကြား၊ ဝယ်တော်ကျေးရွာ မိုင်တိုင် (၅၁/၂) မှ (၅၁/၄) ကြား လမ်းပေါ်သို့ ရေအမြင့်ပေ တစ်ပေခန့် ရေကျော်လျက်ရှိပြီး မော်တော်ကားလမ်းဘေးရှိ အလက(ခွဲ)

စခန်းကြီးစာသင်ကျောင်းမှာလည်း ရေဝင်ရောက်လျက်ရှိသောကြောင့် ဆေးကုသရေးပိတ်ထားရကြောင်းနှင့် ကားလမ်းရေကျော်မှုကြောင့် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုမရှိကြောင်းနှင့် မော်တော်ယာဉ်များ ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်မှု အဆင်ပြေစေရေးအတွက် သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သံဖြူဇရပ်(ပြန်/ဆက်)



မြိတ်မြို့နယ်တွင် လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် နေအိမ်သုံးလုံး ပြိုကျ

မြိတ် ဩဂုတ် ၁

မြိတ်မြို့နယ် တုံးပျောကျေးရွာအုပ်စု ချောင်းဝပြင်ကျေးရွာတွင် ဇူလိုင် ၃၁ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲခန့်က မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်း၍ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် နေအိမ်သုံးလုံး ပြိုကျပျက်စီးခဲ့ပြီး နေအိမ်တစ်လုံး အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လေဘေးသင့်၍ နေအိမ်ပြိုကျခဲ့သော အိမ်သုံးလုံးအတွက် ဩဂုတ် ၁ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက အိမ်ထောင်စုတစ်စုလျှင် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနက ထောက်ပံ့သည့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်း ၁၅ မျိုး၊ အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းဖိုး ထောက်ပံ့ငွေကျပ် တစ်သိန်းစီ၊ စုစုပေါင်း လူကိုဦးအတွက် ဆန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၈၉၀၀ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းက ထောက်ပံ့သည့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်း ၁၁ မျိုး၊ တစ်ကိုယ်ရေသုံးပစ္စည်း တစ်စုံ၊ အမျိုးသမီးသုံးပစ္စည်း ၁၁ မျိုး၊ တာပေါလင် နှစ်စုံစီ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။

ထိုအတူ အမိုးလန်ပျက်စီးသည့်နေအိမ်အတွက် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနက ထောက်ပံ့သည့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းဖိုး ငွေကျပ် ငါးသောင်းနှင့် လူ ခုနစ်ဦးအတွက် ဆန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၄၇၀၀ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းက ထောက်ပံ့သည့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်း ၁၁ မျိုး၊ တာပေါလင် နှစ်ပိုင်းတို့ကို တာဝန်ရှိသူများက ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခိုင်ထူး(မြိတ် ပြန်/ဆက်)

ပေါင်မြို့နယ်၌ မိုးရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်ခဲ့ သစ်ပင်လဲကျကာ လမ်းပိတ်ဆို့မှုဖြစ်



ပေါင် ဩဂုတ် ၁

ပေါင်မြို့နယ် ကျောက်ကျေးရွာ၌ ဩဂုတ် ၁ ရက် ညနေ ၃ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်က အမြင့် ၇၅ ပေ၊ လုံးပတ် ၅ ပေခွဲခန့်ရှိ ပိတောက်ပင်မှာ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် အမြစ်မှကျွတ်ထွက်လဲကျပြီး လမ်းပိတ်ဆို့မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ လမ်းပိတ်ဆို့ကာ မြေကျခြင်းဖြစ်ပွားခဲ့သဖြင့် ပေါင်မြို့နယ်နှင့် မုတ္တမနယ်မြေမှ မီးသတ်စခန်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မော်လမြိုင်မြို့ လူမှုကူညီရေးယာဉ်များနှင့် နတ်ကြီးချောင်လူမှုကူညီရေးယာဉ်တို့က ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လှိုင်ထွန်းအောင်(သထုံ)

နေဖြူမြို့နယ်တွင် မြစ်ကမ်းပါး ပြိုကျမှုကြောင့် ရွှေပြောင်းမိသားစုဝင်များအား ထောက်ပံ့

နေဖြူ ဩဂုတ် ၁

နေဖြူမြို့နယ် ရွှေဇင်ကျွန်းကျေးရွာရှိ မြစ်ကမ်းပါးပြိုကျမှုကြောင့် ရွှေပြောင်းခရိုင်သို့ နေအိမ် ၃၇ လုံးမှ မိသားစုဝင်များအား ဇူလိုင် ၃၁ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီခွဲက ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန မအူပင်ခရိုင်

ဦးစီးဌာနမှူးရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများသည် ဇူလိုင် ၂၉ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့သော ကမ်းပြိုမှုကြောင့် ကြိုတင်ရွှေ့ပြောင်းဖျက်သိမ်းနေအိမ် ၃၇ လုံးရှိ အိမ်ထောင်စု ၃၇ စုမှ လူဦးရေ ၁၄၄ ဦးအတွက် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းဖိုး ငွေကျပ် ၃၇၀၀၀၀၊ ဆန်ရိက္ခာ ခုနစ်ရက်စာ ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၀၀၃၀၀ စုစုပေါင်း ရန်ပုံငွေကျပ် ၄၀၀၀၃၀၀ အား ပြည်သူများ လက်ဝယ်အရောက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အောင်သူဟိန်း(နေဖြူ)

မကွေးခရိုင်အတွင်းရှိ ပုဂံခေတ်လက်ရာ စေတီပုထိုးများတည်ရှိရာ မြင်ကွန်းဒေသအား ခရီးစဉ်ဒေသသစ်အဖြစ် လာမည့်ခရီးသွားရာသီအမီ ဖော်ဆောင်သွားမည်

မကွေး ဩဂုတ် ၁
မကွေးခရိုင်အတွင်းရှိ ပုဂံခေတ်လက်ရာ စေတီပုထိုးများနှင့် နံရံဆေးရေးပန်းချီများတည်ရှိရာ မြင်ကွန်းဒေသအား ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွားများ လည်ပတ်လေ့လာစရာ ခရီးစဉ်ဒေသသစ်အဖြစ် လာမည့်ခရီးသွားရာသီအမီ ဖော်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စေတီပုထိုးပေါင်း ၆၀ ကျော် ကျန်ရှိ

အဆိုပါဒေသသည် ပုဂံခေတ်ကာလကတည်းက စည်ကားခဲ့သည့် မြို့တစ်မြို့ဖြစ်ပြီး ကုန်းဘောင်ခေတ် နှောင်းပိုင်းတွင် မြင်ကွန်းမင်းသားအပိုင်စားခဲ့ရသည့် ဆိပ်ကမ်းမြို့အဖြစ် ကိုလိုနီခေတ်တိုင်အောင် လူသိများ ထင်ရှားလာခဲ့ရာ ယနေ့ထက်တိုင်ပုဂံခေတ်နှင့် ကုန်းဘောင် ခေတ်လက်ရာ စေတီပုထိုးပေါင်း ၆၀ ကျော် ကျန်ရှိနေကာ ပုဂံခေတ်လက်ရာ စေတီပုထိုးပေါင်း ၂၇ ဆူနှင့်အတူ ရှင်အစ္စဂေါက်ကျောင်း၊ လေးမျက်နှာဘုရားများမှာ ထင်ရှား သည်။ နံရံဆေးရေးပန်းချီများ မင်စာ၊ ကျောက်စာများနှင့် ပုဂံခေတ် ဗိသုကာလက်ရာ အဆောက်အုံများကို လေ့လာ နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

“ဒီမြင်ကွန်းဒေသကို လက်ရှိမှာလည်း လာရောက် လေ့လာသူတွေ အနည်းငယ်ရှိလာကြပြီး အဓိကအနေနဲ့ ရှင်အစ္စဂေါက် ဂူကျောင်းနဲ့ လေးမျက်နှာဘုရားကို လေ့လာ



သူ ပိုများတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဒေသမှာ ဒီလိုရှေးဟောင်း အမွေအနှစ်တွေ ရှိနေပေမယ့်လည်း လူသိနည်းနေသေးတဲ့ အတွက် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွားတွေ ပိုမိုသိရှိအောင် ခရီးသွားကုမ္ပဏီတွေနဲ့ ချိတ်ဆက်ပြီး ခရီးစဉ်ဒေသသစ် အဖြစ် လာရောက်လေ့လာနိုင်အောင် လာမည့်ခရီးသွား ရာသီအမီ ဆောင်ရွက်သွားမယ်”ဟု မြင်ကွန်းဒေသခံ တစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုဇော်လင်းက ပြောသည်။

လက်ရှိတွင် အဆိုပါမြင်ကွန်းဒေသရှိ ရှေးဟောင်း ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ ရေရှည်တည်တံ့နိုင်ရေး အတွက် ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက် ဦးစီးဌာနနှင့် ဒေသခံပြည်သူများက ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် လျက်ရှိပြီး ပျက်စီးယိုယွင်းမှုများကိုလည်း ရှေးမူလက်ရာ မပျက် ပြန်လည်ထိန်းသိမ်းပြုပြင်မှုများ လုပ်ဆောင်နေ ကြောင်း သိရသည်။

“မကွေးဒေသမှာ ပုဂံခေတ်လက်ရာစေတီပုထိုးတွေကို ထူးထူးခြားခြား ဒီမြင်ကွန်းဒေသမှာ တစုတဝေးတည်း လေ့လာနိုင်တယ်။ မြန်မာ့သမိုင်းကို စိတ်ဝင်စားကြတဲ့ သမိုင်းသုတေသီတွေနဲ့ ဗိသုကာပညာကိုလေ့လာနေကြ သူတွေအတွက် သွားရောက်လေ့လာသင့်တဲ့နေရာတစ်ခု ပါ။ ဒီဒေသမှာရှိတဲ့ ပုဂံခေတ်လက်ရာ စေတီပုထိုးတွေဟာ ပျက်စီးမှုမရှိဘဲ ကျန်ရစ်နေတဲ့အပြင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ကလည်း ယိုယွင်းမှုမရှိသေးတဲ့အတွက် ခရီးသွားပြည်သူ တွေ သွားရောက်လေ့လာရင်း အနားယူအပန်းဖြေဖို့ ကောင်းတဲ့ နေရာတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမှာ အထူးခြားဆုံးက ရှင်အစ္စဂေါက် ဂူကျောင်းလည်း ရှိနေတယ်။ မကွေးမြို့က နေလာရင် သိပ်မဝေးတဲ့ ခရီးအကွာအဝေးဖြစ်တဲ့အတွက် လာရောက်လေ့လာကြဖို့ စိတ်ဝင်စားပါ”ဟု မကွေး တက္ကသိုလ်သမိုင်းဌာနမှ တွဲဖက်ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ ဒေါ်စန်းစန်းမြင့်က ပြောသည်။

အဆိုပါ မြင်ကွန်းဒေသသည် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ ဧရာဝတီမြစ် အရှေ့ဘက်ကမ်းတွင် တည်ရှိပြီး မကွေး-တောင်တွင်းကြီး ကားလမ်းမှ ၂၃ မိုင်အကွာ မြင်ကွန်းလမ်းခွဲမှတစ်ဆင့် ခုနစ်မိုင်ခန့်အကွာတွင် တည်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



၂၀၁၉ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ဂျပန်ပြိုင်ပွဲများ ဒုတိယနေ့ ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဂျပန်အဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော ၂၀၁၉ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ဂျပန်ပြိုင်ပွဲ ဒုတိယနေ့ ပွဲစဉ်များကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော် လယ်ဝေးအားကစားကွင်း ဂျပန်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေး

ပြိုင်ပွဲအား ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြလေးစိန်၊ အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမျိုးလှိုင်၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ ဖြစ်ကြသော ဦးထွန်းမြင့်ဦး၊ ဦးကျော် ဆန်း၊ ဦးကျော်ဦး၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူ များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဂျပန်အဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ယနေ့ ပြိုင်ပွဲပွဲစဉ်များအဖြစ် အမျိုးသား(၆၀)ကီလိုတန်း၊ အမျိုးသား(-၈၁)ကီလိုတန်း၊ အမျိုးသမီး (-၅၇)ကီလိုတန်း၊ အမျိုးသမီး(-၆၃)ကီလိုတန်း၊ အမျိုးသမီး (-၇၀)ကီလိုတန်း၊ အမျိုးသမီး (+၇၈)ကီလိုတန်း၊ အမျိုးသား (+၁၀၀)ကီလိုတန်း၊ အမျိုးသမီး (-၇၈)ကီလိုတန်းပြိုင်ပွဲများကို ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ကြသည်။ ပြိုင်ပွဲများအပြီး ဆုပေးပွဲ အခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ ၂၀၁၉ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် ဂျပန်ပြိုင်ပွဲများကို ဩဂုတ် ၂ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ရာ ဂျပန်အားကစားနည်းကို စိတ်ပါဝင်စားသူများအနေဖြင့် နေပြည်တော် လယ်ဝေးအားကစားကွင်း ဂျပန်အားကစားခန်းမ၌ လာရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၉) ကို ဩဂုတ် ၃၊ ၄ ရက်တို့တွင် ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁
၂၀၁၉ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၉) ကို ဩဂုတ် ၃၊ ၄ ရက်တို့တွင် ကျင်းပမည် ဖြစ်ပြီး ချန်ပီယံဆုအတွက်သာမက တန်းဆင်း ဇုန်အတွက် အရေးပါသည့်ပွဲများပါ ပါဝင်နေ သည်။

ပွဲစဉ် (၁၉) အဖြစ် ဩဂုတ် ၃ ရက်တွင် ပုသိမ်ကွင်း၌ ဧရာဝတီအသင်းနှင့် မကွေး အသင်း၊ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ဒဂုံအသင်းနှင့် ရခိုင်အသင်း၊ ပဲခူး Grand Royal ကွင်း၌ ဟံသာဝတီအသင်းနှင့် စစ်ကိုင်းအသင်း၊ ဩဂုတ် ၄ ရက်တွင် မော်လမြိုင်ကွင်း၌ Southern အသင်းနှင့် ဇွဲကပင်အသင်း၊ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ Chinland အသင်းနှင့် ရန်ကုန်အသင်း၊ တောင်ကြီးကွင်း၌ ရှမ်း ယူနိုက်တက်နှင့် ရတနာပုံအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင် ကစားမည်ဖြစ်သည်။ လက်ရှိချန်ပီယံရန်ကုန် အသင်းသည် တန်းဆင်းဇုန်မှ ရှမ်းထွက်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းနေသည့် ဇယားအောက်ဆုံးမှ Chinland အသင်းနှင့် ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး ချန်ပီယံပြိုင်ဘက်များဖြစ်သည့် ရှမ်းယူနိုက် တက်၊ ဧရာဝတီအသင်းတို့ထက် ပွဲချောင်သည့် အနေအထားဖြစ်နေသည်။ ရှမ်းယူနိုက်တက် နှင့် ဧရာဝတီအသင်းသည် အိမ်ကွင်းကစားရ မည်ဖြစ်သော်လည်း ရှမ်းအသင်းက ရတနာပုံ အသင်း၊ ဧရာဝတီအသင်းက မကွေးနှင့် တွေ့ဆုံနေရာ အမှတ်ပြည့်ရန် ရှမ်းကန်ရမည် ဖြစ်သည်။ မကွေးအသင်းသည် ဇူလိုင်လ



ရတနာပုံနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း ပထမအကျော့ တွေ့ဆုံပွဲစဉ်။

အတွင်း ကစားခဲ့သည့်လေးပွဲတွင် ရှုံးပွဲမရှိဘဲ သုံးပွဲနိုင်၊ တစ်ပွဲသရေကစားနိုင်ခဲ့ရာ ဧရာဝတီ အသင်းအတွက် ခက်ခဲသည့် အတားအဆီး ဖြစ်လာနိုင်သည်။ ဧရာဝတီအသင်းသည် ချန်ပီယံဖျော်လင့်ချက် ရှိနေသော်လည်း ရန်ကုန်၊ ရှမ်းယူနိုက်တက်တို့ထက် ပွဲကျပ်များ ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး မကွေးနှင့်ပြိုင်ပါက ရန်ကုန် နှင့် အိမ်ကွင်း၊ ဟံသာဝတီနှင့် အဝေးကွင်း ထပ်မံကစားရမည်ဖြစ်သည်။ လက်ရှိချန်ပီယံ ရန်ကုန်အသင်းသည် သုံးမှတ်အသာရထား သည့်အပြင် လက်ကျန်ပွဲအနေအထားကြောင့် ကျန်နှစ်သင်းထက် အားသာလျက်ရှိသည်။ တန်းဆင်းဇုန်မှ အသင်းများ၏ ရန်ကန်မှုများ

ကိုလည်း ယခုတစ်ပတ်တွင် စောင့်ကြည့်ရ မည်ဖြစ်သည်။ ပွဲစဉ် (၁၈) အပြီးတွင် ရန်ကုန်အသင်းက ၃၇ မှတ်ဖြင့် ထိပ်ဆုံးမှ ဦးဆောင်နေပြီး ရှမ်းယူနိုက်တက်နှင့် ဧရာဝတီအသင်းတို့က ၃၄ မှတ်စီ၊ ဟံသာဝတီအသင်းက ၂၉ မှတ်၊ ရခိုင်အသင်းက ၂၇ မှတ်၊ ရတနာပုံအသင်းက ၂၆ မှတ်၊ စစ်ကိုင်းအသင်းက ၂၄ မှတ်၊ မကွေးအသင်းက ၂၁ မှတ်၊ ဇွဲကပင်အသင်းက ၁၈ မှတ်၊ Southern အသင်းက ၁၆ မှတ်၊ ဒဂုံအသင်းက ၁၄ မှတ်၊ Chinland အသင်း က ၁၂ မှတ် ရရှိထားသည်။

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-ဘုန်းသော်

၂၀၁၉ အာဆီယံအမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲအတွက် မြန်မာအသင်း အပြီးသတ်လူရွေးချယ်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁
မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသမီးအသင်းသည် ဩဂုတ် ၁၅ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် ၂၀၁၉ အာဆီယံ အမျိုးသမီး တောလုံးပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ရန် အပြီးသတ် ကစားသမား ၂၃ ဦး ရွေးချယ်လိုက်ပြီဖြစ်သည်။

အုပ်စု(က)တွင် ပါဝင်
၂၀၁၉ အာဆီယံ အမျိုးသမီးတောလုံး ပြိုင်ပွဲကို အုပ်စုနှစ်ခုခွဲ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စု (က)တွင် ထိုင်း၊ မလေးရှား၊ ဖိလစ်ပိုင်၊

စင်ကာပူ၊ တီမော၊ အုပ်စု (ခ)တွင် မြန်မာ၊ ဝီယက်နမ်၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ အင်ဒိုနီးရှား အသင်းတို့ ပါဝင်နေသည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသမီးအသင်းသည် ပြည်တွင်းခြေစမ်းပွဲ များအဖြစ် ဩဂုတ် ၅ ရက်တွင် မြန်မာ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်း၊ ဩဂုတ် ၇ ရက်တွင် MFF အကယ်ဒမီလူငယ်အမျိုးသားအသင်း၊ ဩဂုတ် ၉ ရက်တွင် ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်ကလပ် အကယ်ဒမီအသင်းတို့နှင့် ရန်ကုန်မြို့၌ ခြေစမ်းပွဲကစားမည်ဖြစ်သည်။

အမျိုးသမီးအသင်းသည် စမ်းဝင်လေ့ကျင့် လျက်ရှိသည့် ပဏာမကစားသမား ၂၅ ဦး အနက် နှစ်ဦးလျှော့ချကာ ၂၃ ဦး ရွေးချယ် ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စု ပွဲများအဖြစ် ဩဂုတ် ၁၆ ရက်တွင် အင်ဒိုနီးရှား အသင်း၊ ဩဂုတ် ၁၈ ရက်တွင် ကမ္ဘောဒီးယား အသင်း၊ ဩဂုတ် ၂၀ ရက်တွင် ဝီယက်နမ် အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်

နိုင်ငံတကာ

အမေရိကန်က အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးအား ပိတ်ဆို့မှုများ ချမှတ်

ဝါရှင်တန် ဩဂုတ် ၁

အမေရိကန်အစိုးရက အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုဟာမက်ဂျာဗက်ဇာရစ်ဖ်အား ပိတ်ဆို့မှုများ ယနေ့ စတင်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအတွင်းရှိ ၎င်းပိုင်ဆိုင်သောစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ လည်ပတ်မှုကို ရပ်ဆိုင်းပိတ်ပင်လိုက်ပြီဖြစ်သည်အပြင် နိုင်ငံတကာခရီးသွားလာခွင့်ကိုလည်း ပိတ်ပင်လိုက်ပြီဖြစ်သည်။ အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုဟာမက် ဂျာဗက်ဇာရစ်ဖ်သည် အီရန်သမ္မတမူဝါဒများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရသူဖြစ်သည့်အပြင် သမ္မတ၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူလည်းဖြစ်သည်။

အီရန်အစိုးရ၏ လုပ်ရပ်များသည် လက်ခံနိုင်စရာမကောင်းပါကြောင်း အမေရိကန်အစိုးရက အီရန်အာဏာပိုင်များထံသို့ ပေးပို့ခဲ့သည့်ပေးစာထဲတွင် ရေးသားထားသည်ဟု ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး စတီဗင်မြူးချင်က ဆိုသည်။

မကြာသေးမီက အီရန်ခေါင်းဆောင် အယာတိုလာ အလီခါမေနေအား အမေရိကန်က ပိတ်ဆို့မှုများ ချမှတ်ခဲ့သည်။ ယင်းသို့ သမ္မတထရန်၏ အီရန်ခေါင်းဆောင်များအပေါ် ပိတ်ဆို့မှုများ ပြုလုပ်ခြင်းသည် သမ္မတဟောင်းအိုဘားမား ကြိုးပမ်းခဲ့သည့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲများမှ အီရန်နျူကလီးယားအရေးကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနိုင်မည်ဆိုသည့် လုပ်ဆောင်ချက်နှင့် သွေဖည်လျက်ရှိသည်။

သမ္မတထရန်က မစ္စတာ မိုဟာမက်ဂျာဗက်ဇာရစ်ဖ်သည် အီရန်နိုင်ငံ၏ ဝါဒဖြန့်ဝန်ကြီးတစ်ဦးဖြစ်သည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းသို့ ပိတ်ဆို့မှုချမှတ်ခြင်းသည် အီရန်နိုင်ငံကို နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းတွင် ဝင်ဆံ့မှု မရှိစေရန် တားဆီးလိုက်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်ဟု အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဇာရစ်ဖ်ကဆိုသည်။ **အေအက်မ်ပီ**



အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုဟာမက် ဂျာဗက်ဇာရစ်ဖ်



အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်

ဂျပန်လေတပ်ဖွဲ့မှ အက်မ်-၃၅ ဂျက်တိုက်လေယာဉ်များ လေ့ကျင့်ပျံသန်း

တိုကျို ဩဂုတ် ၁

လူ့အသေအပျောက်ရှိခဲ့သည့် အက်မ်-၃၅ ရေဒါရှောင်ကွင်းနိုင်သည့် ဂျက်တိုက်လေယာဉ်တစ်စင်း ပျက်ကျခဲ့မှုကြောင့် လေးလတာကာလနီးပါး ရပ်ဆိုင်းထားခဲ့သည့် ယင်းတိုက်လေယာဉ်များ၏ လေ့ကျင့်ပျံသန်းမှုကို ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် ပြန်လည်စတင်ခဲ့ကြောင်း ဂျပန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

အက်-၃၅ အမျိုးအစား ဂျက်တိုက်လေယာဉ်များ စတင်လေ့ကျင့်ပျံသန်းမှုကို နိုင်ငံခြားပိုင်းဒေသရှိ လေတပ်အခြေစိုက်စခန်းတစ်ခုမှ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အင်န်အိတ်ချ်ကေသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ဂျပန်ကိုယ်ပိုင်လေကြောင်း ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့(ဂျေအက်စ်ဒီအက်မ်)၏ အိုမိရီပြည်နယ် မီဆာဝါလေတပ်အခြေစိုက်စခန်းမှ အက်မ်-၃၅ အမျိုးအစား ရေဒါရှောင်ကွင်းနိုင်သည့် ဂျက်တိုက်လေယာဉ်များ၏လေ့ကျင့်ပျံသန်းမှုကို ဩဂုတ် ၁ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။



ယင်း ဂျက်တိုက်လေယာဉ်များ၏ လေ့ကျင့်ပျံသန်းမှုကို နေ့ပိုင်းအချိန်များအတွင်း၌သာ ပြုလုပ်သွားရန် စီစဉ်ထားသည်ဟု ဂျပန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ကိုယ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ (ဂျေအက်စ်ဒီအက်မ်)၏ အဓိကမဏ္ဍိုင်ဖြစ်ပြီး လာမည့် ၁၀ နှစ်တာကာလအတွင်း ယင်းအမျိုးအစားလေယာဉ် ၁၄၇ စင်းကို ဂျပန်လေတပ်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်စေမည်ဟု ဆိုသည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကေ**

တူနီးရှားသမ္မတရွေးကောက်ပွဲ စက်တင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် ကျင်းပမည်

ကျူးနစ် ဩဂုတ် ၁

တူနီးရှားနိုင်ငံ၌ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲကို စက်တင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် ပြုလုပ်မည်ဟု ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရေးအာဏာပိုင်အဖွဲ့က ပြောကြားခဲ့ပြီး သမ္မတ ဘာဂျီကိတ်အက်ဆီဘီ သေဆုံးပြီးနောက် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပမည်ရက် ရွှေ့ဆိုင်းရန်တောင်းဆိုမှုများကို ပယ်ချလိုက်သည်။

ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရေး အာဏာပိုင်အဖွဲ့က စက်တင်ဘာ ၁၅ ရက်ကို သမ္မတရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပမည်ရက်အဖြစ် သတ်မှတ်လိုက်ကြောင်း အဆိုပါ အဖွဲ့အကြီးအကဲ နာဘီလ်ဘတ်ဖွန်က နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် တိုင်ပင်ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ပြီးနောက် မီဒီယာများသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။ မူလက သမ္မတရွေးကောက်ပွဲကို နိုဝင်ဘာလအတွင်း ကျင်းပရန် စီစဉ်ခဲ့သော်လည်း ဇူလိုင် ၂၅ ရက်တွင် သမ္မတ အက်ဆီဘီ သေဆုံးမှုကြောင့် အချိန်စော၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။ သမ္မတလောင်းများက ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအဖြစ် ဩဂုတ် ၂ ရက်မှ ၉ ရက်အတွင်း တင်သွင်းရမည်ဖြစ်သည်။

မဲဆွယ်စည်းရုံးမှုများကို စက်တင်ဘာ ၂ ရက်မှ ၃ ရက်အတွင်း ပြုလုပ်ရန် စီစဉ်ထားပြီး ရလဒ်များကို ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပပြီးနောက် နှစ်ရက်အကြာတွင် ကြေညာမည်ဖြစ်သည်။ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲ ဒုတိယအဆင့် ကျင်းပမည်ရက်ကို မဆုံးဖြတ်ရသေးသော်လည်း နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်ထက်နောက်မကျဘဲ ကျင်းပမည်ဟု ဘတ်ဖွန်ကပြောသည်။ အဆိုပါ ကြေညာချက်ကို ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရေးအာဏာပိုင်အဖွဲ့က နိုင်ငံရေးပါတီနှင့် အရပ်ဘက် အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တွေ့ဆုံပြီးနောက် ကြေညာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တွေ့ဆုံမှုအတွင်း ကိုယ်စားလှယ်များက အောက်တိုဘာ ၆ ရက်တွင် ကျင်းပရန် သတ်မှတ်ထားသည့် လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲနှင့်အတူကျင်းပရန်အတွက် ပထမအဆင့် သမ္မတရွေးကောက်ပွဲကို ရွှေ့ဆိုင်းရန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။ **အေအက်မ်ပီ**

ယီမင်နိုင်ငံ အေဒင်မြို့တွင် ရှိုးယိုက်သူပုန်များနှင့် စစ်သွေးကြွတစ်ဦးတို့ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် လူ ၂၇ ဦးသေဆုံး

အေဒင် ဩဂုတ် ၁

ရှိုးယိုက်သူပုန်များနှင့် ဂျီဟတ်ဝါဒီစစ်သွေးကြွ အသေခံပုံဆွဲသမားတစ်ဦးတို့က ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် သီးခြားစီပြုလုပ်သော တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် လူ ၂၇ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးကြောင်း၊ သေဆုံးသူအများစုမှာ သင်တန်းဆင်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သစ်များ အများစုပါဝင်ကြောင်း ယီမင်အစိုးရ လုံခြုံရေးနှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ သတင်းရင်းမြစ်များ တွင်ဖော်ပြထားသည်။

ယင်းတိုက်ခိုက်မှုများသည် ယီမင်နိုင်ငံတောင်ပိုင်း ပင်လယ်ဆိပ်ကမ်းမြို့ဖြစ်သည့် အေဒင်မြို့တွင် အချိန်ကာလတစ်နှစ်ကျော်အတွင်း ယီမင်အစိုးရအား အသိအမှတ်ပြုထားသည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များအတွင်း ကြားရခဲသည့် အလွန်ကြီးမားသော ပေါက်ကွဲမှုကြီးများဖြစ်သည်။ ယင်းလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ လေ့ကျင့်မှုနှင့် လက်နက်တပ်ဆင်မှုများကို အာရပ်စော်ဘွားများ ပြည်ထောင်စုက ထောက်ပံ့ပေးထားခြင်းဖြစ်သည်။

ပထမဦးဆုံးဖြစ်ပွားသည့်တိုက်ခိုက်မှုကို ဂျီဟတ်ဝါဒီ စစ်သွေးကြွတစ်ဦးက လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်ပြီး ရဲဌာနစုတစ်ခုအတွင်း၌ ၎င်းက အသေခံကားပုံးခွဲတိုက်ခိုက်ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ သတင်းရင်းမြစ်များအရ သိရသည်။

ယင်းတိုက်ခိုက်မှုအတွင်း၌ ရဲအရာရှိ သုံးဦးအပါအဝင်

လူ ၁၀ ဦး သေဆုံးပြီး အခြားလူ ၂၀ ထက်မနည်း ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခဲ့သည်ဟု ဆေးဘက်ဆိုင်ရာဌာနနှင့် လုံခြုံရေးသတင်းများတွင် ဖော်ပြသည်။

အသေခံကားပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် လူ ၁၀ ဦး သေဆုံးပြီး ၁၆ ဦး ဒဏ်ရာရခဲ့ကာ ၎င်းတို့အထဲမှ နှစ်ဦးမှာ ဒဏ်ရာ ပြင်းထန်ကြောင်း အေဒင်မြို့ရှိ နယ်စည်းမခြားဆရာဝန်များ ခွဲစိတ်ကုသမှုဆေးရုံမှ တာဝန်ရှိသူက ပြောကြားသည်။ ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားသည့်ရဲဌာနမှာ ရိုက်ကစ်အော်တာဟန် ရဲဌာနဖြစ်ကြောင်း ယင်းနယ်စည်းမခြားဆရာဝန်များ တွစ်တာစာမျက်နှာ၌ ဖော်ပြသည်။

အေဒင်မြို့၌ဖြစ်ပွားသည့် ဒုတိယမြောက် တိုက်ခိုက်မှုကို ဟူသီသူပုန်များက ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အေဒင်မြို့ အနောက်ပိုင်းရှိ သင်တန်းကျောင်းတစ်ခုကို မောင်းသူမဲ့ လေယာဉ်တစ်စင်းနှင့် ပုံထိန်းဒုံးကျည်တစ်စင်းတို့ဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည်ဟု ၎င်းအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

ယင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၇ ဦး သေဆုံးပြီး လူပေါင်းများစွာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ဆေးကုသရေးဆိုင်ရာ သတင်းရင်းမြစ်က အေအက်မ်ပီသို့ ပြောကြားသည်။

မြို့တော် အေဒင်၏ မြို့လယ်ပိုင်းနှင့် ကီလိုမီတာ ၂၀ (၁၃ မိုင်)ခန့်အကွာရှိ အယ်လ်ဂျာလာအမည်ရှိ လုံခြုံရေး



တပ်ဖွဲ့စခန်း၌ ရဲတပ်ဖွဲ့သင်တန်းသားအရာရှိများ သင်တန်းဆင်းပွဲ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ် ဟူသီသူပုန်များက လေ့ကျင့်မှု ပျက်စီးမှုပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းသင်တန်းဆင်းစစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ စစ်ရေးပြမှုကို ယီမင်လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့မှ အထက်တန်း

အရာရှိများက ကြည့်ရှုနေကြကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။ ယင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် သင်တန်းဆင်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် အများစု အပါအဝင် လူ ၃၀ မှ ၃၅ ဦးအထိ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြသည်။ **အေအက်မ်ပီ**

RCEP ဆွေးနွေးမှုများကို ယခုနှစ် အပြီးသတ်ရန် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ ထပ်မံကတိပြု

ဗန်ကောက် ဩဂုတ် ၁
အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများသည် နိုင်ငံတကာ ကုန်သွယ်မှုပြန်လည်ရှင်သန်လာစေရန်နှင့် အာဆီယံအဖွဲ့ကြီး၏ အချက်အချာကျမှုကို ထိန်းသိမ်းရန်အတွက် ဒေသဆိုင်ရာ ဘက်စုံစီးပွားရေးမိတ်ဖက် (RCEP) ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများကို ယခုနှစ်အတွင်း အပြီးသတ်ဆောင်ရွက်ရန် ထပ်မံကတိပြုခဲ့ကြသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့တွင် ကျင်းပသည့် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးမှ ဗဟိုဌာနက ထုတ်ပြန်သည့် ပူးတွဲကြေညာချက်တွင် ဒေသဆိုင်ရာ ဘက်စုံစီးပွားရေးမိတ်ဖက် လုပ်ငန်းစီမံချက် ၂၀၁၉ လမ်းညွှန်ချက်အတိုင်း ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်သို့ ရောက်အောင် နှစ်ဆကြိုးစားအားထုတ် ဆောင်ရွက်ကြရန် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများက ဒေသဆိုင်ရာ ဘက်စုံစီးပွားရေးမိတ်ဖက် (RCEP) ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးများနှင့် အရာရှိများကို အားပေးတိုက်တွန်းထားသည်။

ခေတ်မီသည်၊ ဘက်စုံကျယ်ပြန့်သည်၊ အရည်အသွေးမြင့်သည်၊ အပြန်အလှန် အကျိုးဖြစ်ထွန်းသည် စီးပွားရေးမိတ်ဖက်ဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက် ရရှိရန်

အတွက် ဒေသဆိုင်ရာ ဘက်စုံစီးပွားရေးမိတ်ဖက် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုများကို ယခုနှစ်အတွင်း အပြီးသတ်နိုင်ရန် အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးနှင့် အနီးကပ်အလုပ်လုပ်ရန်နှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန် အာဆီယံလွတ်လပ်သောကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက် မိတ်ဖက်နိုင်ငံများကို အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများက တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။

မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကိုမှ ချန်ရစ်မထားမည့် ပြည်သူလူထုကို အခြေခံသည့် ပြည်သူလူထုကို ဗဟိုပြုသည့် အာဆီယံအသိုက်အဝန်းထူထောင်ရေး အန္တိမရည်မှန်းချက် အကောင်အထည်ပေါ်ရန်အတွက် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအတွင်းသာမက အာဆီယံအဖွဲ့ကြီး၏ ပြင်ပမိတ်ဖက်နိုင်ငံများနှင့်ပါ ရေရှည်တည်တံ့သည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပိုမိုမြှင့်တင်ကြရန်လည်း အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများက ကတိပြုခဲ့ကြသည်။

အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများသည် အစွန်းရောက်မှုနှင့် အကြမ်းဖက်အစွန်းရောက်ဝါဒ မြင့်တက်လာမှုကို ကာကွယ်ရေးနှင့် တန်ပြန်တားဆီးရေး အာဆီယံလုပ်ငန်းစီမံချက် ၂၀၁၈ - ၂၀၂၅ အတည်ပြုမှုကို ကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။



the 52nd ASEAN Foreign Ministers' Meeting
31 July 2019, Bangkok, Thailand

အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများသည် ရေရှည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ၂၀၃၀ လုပ်ငန်းစဉ်ကို ရှေ့သို့တိုးတက်ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု အပါအဝင် နိုင်ငံခြားကျော် စိန်ခေါ်မှုအခက်အခဲများကို ဖြေရှင်းရေးသည် အရေးကြီးကြောင်း မီးမောင်းထိုးပြခဲ့ကြသည်။

(၁၀) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-ကုလသမဂ္ဂ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို နိုဝင်ဘာလတွင် ကျင်းပနိုင်ရန် မျှော်မှန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ယွာ ဘာသာပြန် - အောင်ဇော်လင်း

အမေရိကန်နှင့်တရုတ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ ဗန်ကောက်မြို့၌ တွေ့ဆုံ



ဗန်ကောက် ဩဂုတ် ၁
အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုက်ပွန်ပီယိုနှင့် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဝမ်ယိတို့သည် ဗန်ကောက်မြို့၌ တွေ့ဆုံကာ နှစ်နိုင်ငံအရေးကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
အာဆီယံအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန် နှစ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများသည် ဗန်ကောက်မြို့သို့ ရောက်ရှိလျက်ရှိသည်။
အမေရိကန်နှင့် မြောက်ကိုရီးယားအကြား နျူကလီးယားလက်နက် ကင်းစင်

ပပျောက်ရေးဆွေးနွေးပွဲများ ပြန်လည်ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ကူညီထောက်ပံ့မှုများ ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဝန်ကြီးဝမ်ယိက အစည်းအဝေးပွဲပြီးနောက် မီဒီယာနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် ပြောကြားခဲ့သည်။
ထို့ပြင် နျူကလီးယားအရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး နှစ်နိုင်ငံဆွေးနွေးပွဲများမှ ရလဒ်ကောင်းများထွက်ပေါ်မည်ဟု မျှော်လင့်မိပါကြောင်း ဝန်ကြီးဝမ်ယိက ဆက်လက်

ပြောကြားခဲ့သည်။ နျူကလီးယားအရေးဆွေးနွေးပွဲ အထမြောက်အောင်မြင်လာသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် ဝါရှင်တန်အနေဖြင့် ပြုယမ်းအပေါ် ချမှတ်ထားသည့် ပိတ်ဆို့မှုများကို ပြန်လည်ဖြေလျှော့ပေးသင့်ပါကြောင်း ဝန်ကြီးဝမ်ယိက ဆိုသည်။
အမေရိကန်နှင့် တရုတ်နှစ်နိုင်ငံအကြား တောင်တရုတ်ပင်လယ်အရေး၊ တရုတ် (တိုင်ပေ)အရေးနှင့် ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များသည် လိပ်ခဲတည်းလည်း အခြေအနေတွင် ရှိနေသည်။ မည်သို့ပင်ဆိုစေကာမူ ဆွေးနွေးရန် ကိစ္စရပ်များရှိသော်လည်း နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ကောင်းမွန်မှုကို အစဉ်ထိန်းသိမ်းရန် အရေးကြီးကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။
လက်ရှိဆွေးနွေးဆဲဖြစ်သည့် နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်ရေးဆွေးနွေးပွဲများမှ ရလဒ်ကောင်းများ ထွက်ပေါ်လာစေရန် မျှော်လင့်ပါသည်ဟု ဝန်ကြီးဝမ်ယိက မီဒီယာသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။
ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ကျေ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှု၊ တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သမ္မတထရန်နှင့် သမ္မတပူတင်တို့ ဖုန်းဖြင့်ဆွေးနွေး

ဝါရှင်တန် ဩဂုတ် ၁
အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်နှင့် ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်တို့သည် နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှု၊ ရုရှားနိုင်ငံ ဆိုက်ဘေးရီးယားဒေသ၌ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေသည့် တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ဖုန်းဖြင့်ပြောဆိုဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း အိမ်ဖြူတော်က ပြောကြားသည်။
ပြန်လည်ရောက်ရှိ
သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်သည် သမ္မတ ပူတင်နှင့် ဖုန်းဖြင့်စကားပြောဆိုခဲ့ပြီး ဆိုက်ဘေးရီးယားဒေသ၌ တောမီးလောင်ကျွမ်းနေမှုနှင့်ပတ်သက်၍ စိုးရိမ်ပူပန်သည်ဟု ပြောကြားခဲ့ကြောင်း ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးသည် နှစ်နိုင်ငံကြား ကုန်သွယ်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း အိမ်ဖြူတော်က ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ခုအတွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ စပွတ်ညစ်သတင်းဌာန၏ ဖော်ပြချက်အရ အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ စီစဉ်မှုဖြင့် ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးသည် ဖုန်းဖြင့် ပြောဆိုဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း ယမန်နေ့နောင်ပိုင်းတွင် ရုရှားသမ္မတရုံး ကရင်မလင်က ပြောကြားခဲ့သည်။ ဖုန်းပြောဆိုမှုအတွင်း တောမီးလောင်ကျွမ်းမှု ကူညီငြိမ်းသတ်ပေးရန် ဒေါ်နယ်ထရန်က ကမ်းလှမ်းခဲ့ပြီး ပူတင်ကလည်း ထိုကမ်းလှမ်းမှုကို နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး နှင့်အခြေအနေပြန်လည်ရောက်ရှိစေနိုင်သည့် လက္ခဏာတစ်ခုအဖြစ် ထည့်သွင်းစဉ်းစားခဲ့သည်။
ရုရှားနိုင်ငံက တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုများကြောင့် ဆိုက်ဘေးရီးယားနှင့် အရှေ့ဗျားဒေသအပါအဝင် ဒေသလေးခုတွင် အရေးပေါ်အခြေအနေတစ်ရပ် ကြေညာခဲ့သည်။ သစ်တောဟက်တာ သုံးသန်းနီးပါးရှိသည့် ဧရိယာတစ်ခုတွင် တောမီးလောင်ကျွမ်းနေပြီး ဟက်တာ ၁၀၇၀၂၃ ရှိသော ဧရိယာတစ်ခုတွင် မီးငြိမ်းသတ်ရေး ဆောင်ရွက်ချက်များ ဆက်လက်ပြုလုပ်နေသည်။
ကိုးကား - ဆင်ယွာ ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး

မြန်မာနှင့် နိုင်ငံတကာစီးပွားရေးနယ်ပယ်တွင် ဦးဆောင်နိုင်လိုသူများအတွက် BA (Hons) International Business Studies

- ◆ Diploma တစ်ဆင့်ခံ Pathway Programme မဟုတ်ဘဲ Full University Programme ဖြစ်သောကြောင့် ပထမနှစ်မှ နောက်ဆုံးနှစ်ထိ စီးပွားရေးဆိုင်ရာပညာရပ်များကို University of Gloucestershire, UK မှ စနစ်တကျ ချိတ်ဆက်ရေးဆွဲပေးထားသဖြင့် စာတွေ့လက်တွေ့ အချိုးကျစွာဖြင့် အနစ်သာရရှိရှိ လေ့လာနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။
- ◆ စီးပွားရေးပညာရပ်များကို တတ်မြောက်ကျွမ်းကျင်အောင် လေ့လာရမည့်အပြင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကြီး တစ်ခုလုံး၏ လည်ပတ်ပုံနှင့် အလုပ်လုပ်ပုံများကို အခြေခံမှစ၍ နိုင်ငံတကာရှုထောင့်ပေါင်းစုံ၊ ကဏ္ဍပေါင်းစုံမှ စနစ်တကျ လေ့လာရမည်ဖြစ်ပါသည်။
- ◆ နိုင်ငံတကာစီးပွားရေးနယ်ပယ်တွင် လူအများနှင့် ပြောဆိုဆွေးနွေးတတ်စေရန် Business English ကိုပါ Foundation ထည့်သွင်းသင်ကြားပေးပါသည်။

စီးပွားရေးပညာရပ်ဖြစ်လိုသည့် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း/ IGCSE အောင်မြင်ထားပြီးသူများ တက်ရောက်သင့်ပါသည်။

Call Now
09 789888222,
09 429991009

GUSTO College
No. 289(A), Pyay Road,
Sanchaung Township,
Yangon.

ကျောင်းအပ်နှံနိုင်ပါပြီ။

August 3 ရက်နေ့ အတန်းစတင်၊ Scholarship များ ချီးမြှင့်ပေးနေပါသည်။

မြို့နယ်အချို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁
လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့(၄၆) မောင်တော မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇူလိုင် ၃၁ ရက် ညနေပိုင်းက မောင်တောမြို့နယ် မကျီးချောင်းစပ် အနီး မောင်နီကူးတို့ဆိပ်တွင် ချောင်းအတွင်း လှော်ခတ် လာသော လောင်းလှော်တစ်စင်းအား စစ်ဆေးရန် ကမ်းစပ် သို့ ခေါ်ယူခဲ့ရာ လှော်ခတ်လာသူမှာ ရေကူးထွက်ပြေး သွားခဲ့ပြီး ၎င်းလှော်ခတ်စစ်ဆေးရာအတွင်း ငွေကျပ် သိန်း ၁၄၄၀ တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၇၂၀၀၀ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

အလားတူ ယင်းနေ့နံနက်ပိုင်းက မူးယစ်ဆေးဝါး(၂၇) လှိုင်လင်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် လှိုင်လင်မြို့နယ် ဟိုတင်ကျေးရွာအနီး လှိုင်လင်- တောင်ကြီးကားလမ်းတွင် စိုးနိုင် မောင်းနှင်ပြီး ကျော်သူရ နှင့် ဒေါ်သင်းသင်းနှစ်ယောက် လိုက်ပါလာသည့် မော်တော် ယာဉ်ကို ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ အိုက်စ် ၁၀၀၀ ဂရမ်၊ စိတ်ကြွ

ရူးသွပ်ဆေးပြား ၄၀၀၀၊ ငွေကျပ် ၅၂၅၀၀၀၊ လက်ကိုင် ဖုန်း သုံးလုံး၊ ရွှေလက်စွပ် တစ်ကောင်၊ ငွေလက်စွပ် တစ်ကောင်၊ ရွှေနားကပ်တစ်စုံနှင့် နာရီတစ်လုံးတို့ကို လည်းကောင်း။

ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် ဒိုးပင်နယ်မြေရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နောင်ချိုမြို့နယ် ကျောက်ကြီးကျေးရွာအုပ်စု ပင်ဖုရားကျေးရွာနေ ဒေါ်အေးအေးအောင်၏နေအိမ်ကို ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွ ရူးသွပ်ဆေးပြား ၇၀၂၀ ကိုလည်းကောင်း၊ မွန်းလွဲ ၂ နာရီ တွင် မူးယစ်ဆေးဝါး(၂၄)လားရှိုးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နောင်ချိုမြို့နယ် မူဆယ်-မန္တလေး ပြည်ထောင်စုကားလမ်း မိုင်တိုင် (၈၀/၄) အနီးတွင် စိုင်းစံယွမ်းမောင်းနှင်ပြီး မသဉ္ဇာကျော် လိုက်ပါလာသော ဆိုင်ကယ်နှင့် စိုင်းစိန် မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ် တို့ကို ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူ ဂရမ် ၃၉၆၀၊ ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်း သုံးလုံးတို့ကိုလည်းကောင်း



စိုင်းစံယွမ်း၊ မသဉ္ဇာကျော်နှင့် စိုင်းစိန်တို့အား သိမ်းဆည်းရမိသည့် ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် အရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေ

ရဲပြန်ကြား



ပဲခူး၊ တနင်္သာရီ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတို့နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁
ပြည်သူ့ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် လူထုအခြေပြု စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုသတင်းပို့စနစ်ဖြင့် သတင်း ပေးပို့ချက်အရ ဇူလိုင် ၂၆ ရက်မှ ၃၁ ရက် အတွင်း ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အုတ်တွင်းမြို့နယ် ခပေါင်းကြီးပိုင်းအတွက် အမှတ်(၆၀) အတွင်း ယာဉ်ပေါ်မှ တရားမဝင် ကျွန်းသစ်လုံးပတ် သုံးပေအောက်ကျွန်းသစ် ၂ ဒသမ ၈၉၀၀ တန်နှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူနှစ်ဦး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းစုမြို့နယ် အနောက်စူဠာကျွန်းအနောက်ဘက် ရေပြင် တွင် စက်လှော်တစ်စင်းပေါ်မှ တရားမဝင် ပိတောက်ခွဲသား ၃၄ ဒသမ ၅၀၄၆ တန်နှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ ခြောက်ဦးတို့အား ဖမ်းဆီး ရမိခဲ့ပြီး ဇူလိုင် ၃၀ ရက်တွင် ကျွန်းစုမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနသို့ လွှဲအပ်လာပါသဖြင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ

ထိရောက်စွာအရေးယူနိုင်ရေး အမှုဖွင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ကြီး) ကလေးမြို့နယ်(ပူးတွဲ) ပင်လောင်းမြို့နယ် ပင်လောင်း- ပျဉ်းမနားသွားကားလမ်း မိုင်တိုင် (၄၇/၁)နှင့် (၄၇/၂)ကြားရှိ တောတွင်း နေရာ၌ ယာဉ်နှစ်စီးပေါ်မှ တရားမဝင် ပိတောက်ခွဲသား ၂ ဒသမ ၁၇၃၄ တန်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်မြို့နယ် တရော်ကျင်းကျေးရွာအနီး မုံရွာ-ယာကြီးလမ်း (၉/၃) အနီး တရားမဝင် ပိတောက်ခွဲသား ၁ ဒသမ ၃၃၇၂ တန်အား သိမ်းဆည်းရမိ ခဲ့သဖြင့် ဆက်စပ်ပတ်သက်သော ပြစ်မှု ကျူးလွန်သူများအား စုံစမ်းရှာဖွေဖော်ထုတ်၍ ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူနိုင်ရေး စီစဉ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သစ်တောဦးစီး ဌာနမှ သိရသည်။ မောင်မောင်မျိုး



ဇူလိုင် ၃၁ ရက်က ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် အမှတ် (၇)ရပ်ကွက် ဘိုကလေးဈေးရှေ့တွင် တိုင်းဒေသကြီးမှူးခင်းပညာပေးပြခန်းယာဉ်ဖြင့် ဒေသခံပြည်သူများအား မှုခင်းအသိ ပညာပေး ရှင်းလင်းပြသစဉ်။

မင်းတုန်းမြို့တွင် ရာသီတုပ်ကွေး (H1N1) ဖြစ်ပွားသူ နှစ်ဦးတွေ့ရှိ

မင်းတုန်း ဩဂုတ် ၁
သရက်ခရိုင် မင်းတုန်းမြို့တွင် ရာသီတုပ်ကွေး(H1N1)လူနာနှစ်ဦး တွေ့ရှိခဲ့ရာ လူနာတစ်ဦးမှာ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ဆေးရုံ တက်ရောက်၍ ဆေးကုသမှုခံယူရာ ရာသီတုပ်ကွေးပိုး ပထမဆုံး တွေ့ရှိသည့် လူနာဖြစ်ပြီး မကွေးမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ လွှဲပြောင်း ကုသစေခဲ့သည်။ ထို့နောက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲတွင် လူနာတစ်ဦးမှာ ဆေးရုံ

တက်ရောက်လာရာတွင် ရာသီတုပ်ကွေးပိုးတွေ့ရှိ၍ မင်းတုန်းမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံ အထူးခန်း၌ သီးသန့်ကုသပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်ဥပဒေအရာရှိ ဦးသန့်ဇင်အောင်နှင့် အဖွဲ့က လမ်းသွားလမ်းလာ ပြည်သူများအား နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ချင်းကလေး(မင်းတုန်း)

အဂုံရောအဝေးပြေးကားဝင်းတွင် ခရီးသည် လုခေါ်ယူရာမှ စကားများ၍ ဓားထိုးမှုဖြစ်၊ တစ်ဦးသေ

လှိုင်သာယာ ဩဂုတ် ၁
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာမြို့နယ် ဒဂုံရောအဝေးပြေး ကားဝင်းပေါက်တွင် ခရီးသည်လုခေါ်ယူရာမှ စကားများ၍ ဓားထိုးမှု ဖြစ်ပွားကာ အမျိုးသားတစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ လှိုင်သာယာမြို့နယ် ဒဂုံရော အဝေးပြေးကားဝင်းပေါက်တွင် ဩဂုတ် ၁

ရက် နံနက် ၅ နာရီခန့်က အဝေးပြေးကား များစီးရန် ခရီးသည်ရှာပေးနေကြသူများ ဖြစ်သည့် ပြောင်ညို(ခ)သူရအောင်နှင့် ရဲမင်းအောင်တို့သည် ဟင်္သာတသို့သွားမည့် ခရီးသည်ကို အပြိုင်လုဆွဲခေါ်ကြရင်း စကား များရာမှ ပြောင်ညို(ခ) သူရအောင်က ရဲမင်းအောင်ကို ဓားဖြင့်ထိုးရာ ရဲမင်းအောင် တွင် ဝဲဘက်ရင်ညွှန် ထိုးသွင်းဒဏ်ရာတစ်ချက်၊

ရွှေမြင့်ဦး(ရွှေပြည်သာ)

ကောလင်းမြို့နယ်၌ တရားမဝင် ရွှေမျောဖောင်များ သိမ်းဆည်းရမိ

ကောလင်း ဩဂုတ် ၁
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကောလင်းမြို့နယ်နှင့် ကျွန်းလှမြို့နယ်အစပ် ကြားအင်းကျေးရွာအနီးမှ တရားမဝင်ရွှေမျောဖောင်များ သိမ်းဆည်း ရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဇူလိုင် ၃၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲခန့်က ကောလင်းမြို့နယ် အမှတ်(၂) သတ္တုတွင်းလုပ်ငန်းတာဝန်ခံ ဦးထွန်းအောင်ကို ဦးစီးသော အဖွဲ့၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးအောင်ဆန်းဦး ဦးစီးသောအဖွဲ့နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ကောလင်းမြို့နယ်နှင့် ကျွန်းလှမြို့နယ်အစပ် နေရာတွင် ရွှေမျောဖောင်များဖြင့် တရားမဝင်ပြုလုပ်နေကြောင်း သတင်းအရ သွားရောက်ရှာဖွေစစ်ဆေးရာ ကောလင်းမြို့နယ် ကြားအင်းကျေးရွာအနီး အင်းဟောင်းနေရာတွင် တရားမဝင်ရွှေမျော ဖောင်များ သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ပိုင်ရှင်အား စုံစမ်းဖော်ထုတ်၍ ဥပဒေ နှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လူအောင်(ကသာ)



ရွှေဘိုမြို့နယ်၌ ဆိုင်ကယ်နှစ်စီး ဘေးချင်းချိတ်မိ တစ်စီးလဲကျပြီး ခြောက်ဘီးယာဉ်တိုက်မိ၍ တစ်ဦးသေ

ရွှေဘို ဩဂုတ် ၁
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုမြို့နယ်တွင် ဇူလိုင် ၃၁ ရက် ည ၉ နာရီခွဲက ရွှေဘိုမြို့နယ် ဇီးတောရွာထိပ်၌ ခြောက်ဘီးမော်တော်ယာဉ် နှင့် ဆိုင်ကယ်တိုက်မိမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ဆိုင်ကယ် နောက်တွင် လိုက်ပါလာသူမှာ အခင်းဖြစ် နေရာတွင် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဇူလိုင် ၃၁ ရက် ည ၉ နာရီ ခွဲက အမှတ် (၁၁၄) ယာဉ်ထိန်း ရွှေဘို- မန္တလေးကားလမ်း မိုင်တိုင်(၆၆/၂)နှင့်

(၆၆/၃) အကြား ဇီးတောရွာထိပ်တွင် ခြောက်ဘီးမော်တော်ယာဉ်တို့ ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ဆိုင်ကယ် အောင်ချမ်းသာရွာသစ်နေသူ မောင်နှင်ပြီး နေစိုးထက် ရွှေဘိုမြို့နယ် အောင်ချမ်းသာ ရွာသစ်နေသူ လိုက်ပါလာသော ဆိုင်ကယ်နှင့် လားရာတူ မောင်းနှင်လာသော မင်းခန့်ကျော် ရွှေဘိုမြို့နယ် အောင်ချမ်းသာရွာသစ်နေသူ မောင်နှင်ပြီး နေမျိုးသူ ရွှေဘိုမြို့နယ် ဘိုတရွာ နေသူ လိုက်ပါလာသော ဆိုင်ကယ်တို့ ဘေးချင်းချိတ် တိုက်မိပြီး လဲကျရာ

မိုးသောက်(ရွှေဘို)

နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ၏ ခက်မသုံးဖြာဖြစ်သည့် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးဟူသည့် မဏ္ဍိုင်ကြီးသုံးရပ်ဖြင့် အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်း ဆောင်ရွက်သည်ဟု ဆိုထားရာ ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာနိုင်ရန် စာရေးသူ မောင်စာဝ၏ ဥပဒေနှင့်စပ်ဆိုင်သော ဆောင်းပါးများကို ဖော်ပြ ပေးသွားပါမည်။ ဆောင်းပါးတွင် ပါရှိသည့် အကြောင်းအရာများသည် စာရေးသူ၏ အာဘော်သာဖြစ်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကပြောသော ကိုးကွယ်ရာဘာသာ သာသနာ

မောင်စာဝ



ဘာသာသာသနာနှင့် နိုင်ငံရေး၊ ဘာသာသာသနာ ဆိုင်ရာ လွတ်လပ်စွာယူဆနိုင်သော အခွင့်အရေး၊ လွတ်လပ်စွာကိုးကွယ်ဆောက်တည်နိုင်သောအခွင့်အရေး၊ နိုင်ငံရေးနှင့် ဘာသာရေး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေများတွင် မည်သို့ပြဋ္ဌာန်းထားသနည်း လေ့လာစောကြောမိသည်။

၁၉၄၇ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ

၁၉၄၇ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် ဘာသာသာသနာဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါအတိုင်း ပြဋ္ဌာန်းထားရှိသည်။

ပုဒ်မ ၂၀ တွင် ငြိမ်ဝပ်ပိပြားရေးနှင့်သော်လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့ကိုယ်ကျင့်တရားနှင့်သော်လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်သော်လည်းကောင်း၊ ထိုပြင် ဤအခန်းရှိ အခြားပြဋ္ဌာန်းချက်တို့နှင့်လည်းကောင်း၊ မဆန့်ကျင်လျှင် လူ့ခပ်သိမ်းတို့သည် ဘာသာသာသနာတွင် လွတ်လပ်စွာယူဆနိုင်သော အခွင့်အရေး၊ လွတ်လပ်စွာကိုးကွယ်ဆောက်တည်နိုင်သော အခွင့်အရေးတို့ကို အညီအမျှရရှိရမည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။

ယင်းပုဒ်မ၏ရှင်းလင်းချက် ၁ တွင် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ကိုးကွယ်ဆောက်တည်မှုနှင့် ဆက်စပ်နေစေကာမူ ထိုသို့ဆက်စပ်နေသော စီးပွားရေး၊ ဘဏ္ဍာရေး၊ နိုင်ငံရေးနှင့် အခြားလောကီရေးဆောင်ရွက်မှုတို့ကို အထက်ပါအခွင့်အရေးတွင် မပါဝင်စေရဟူ၍လည်းကောင်း၊ ရှင်းလင်းချက် ၂ တွင် ဤပုဒ်မ၌ ထိုသို့လွတ်လပ်သော အခွင့်အရေးများကို ပေးထားသော်လည်း ပြည်သူ့အကျိုးကိုစွဲ ပြုပြင်ရေးကိစ္စအတွက် နိုင်ငံတော်၏ တရားဥပဒေပြုခြင်းကို မတားမြစ်ရဟူ၍လည်းကောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ပုဒ်မ ၂၁ (၁) တွင် ဗုဒ္ဓဘာသာ သာသနာတော်သည် နိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံသားအများဆုံးကိုးကွယ်ရာဖြစ်သော ဂုဏ်ထူးဝိသေသနှင့်ပြည့်စုံသည့် ဘာသာကြီးဖြစ်သည်ဟု ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော်က အသိအမှတ်ပြုသည်ဟူ၍ ဖော်ပြထားသည်။

ပုဒ်မ ၂၁ (၂) တွင် နိုင်ငံတော်သည် အစ္စလာမ်ဘာသာသာသနာ၊ ခရစ်ယာန်ဘာသာသာသနာ၊ ဟိန္ဒူဘာသာသာသနာနှင့် နတ်ကိုးကွယ်သောဘာသာတို့ကို အခြေခံဥပဒေအာဏာတည်သည့်နေ့၌ နိုင်ငံတော်တွင်ရှိနေကြသော ကိုးကွယ်ရာဘာသာအချို့ဟူ၍ အသိအမှတ်ပြုကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ပုဒ်မ ၂၁ (၃) တွင် နိုင်ငံတော်သည် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ကိုးကွယ်မှုကိုသော်လည်းကောင်း၊ ယုံကြည်မှုကိုသော်လည်းကောင်း အကြောင်းပြု၍ မည်သူ့ကိုမျှ သက်ဆိုင်ရာအခွင့်အရေး ချို့ငဲ့စေခြင်း၊ ခွဲခြားခြင်းကို မပြုရဟူ၍ ဖော်ပြထားသည်။

ပုဒ်မ ၂၁ (၄) တွင် နိုင်ငံရေးကိစ္စအလို့ငှာ ကိုးကွယ်ရာဘာသာကို အလွဲသုံးစားမပြုရ။ ထို့အပြင် လူမျိုးရေး

ကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ ကိုးကွယ်ရာဘာသာရေးကြောင့်သော်လည်းကောင်း တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက်၊ တစ်ဂိုဏ်းနှင့်တစ်ဂိုဏ်း မုန်းတီးခြင်း၊ ရန်မူခြင်း၊ စိတ်ဝမ်းကွဲခြင်းတို့ ပေါ်ပေါက်လာစေရန် ရည်ရွယ်သော သို့တည်းမဟုတ် ပေါ်ပေါက်ရန်အကြောင်းရှိသော အပြုအမူသည် ဤအခြေခံဥပဒေနှင့် ဆန့်ကျင်သည်။ ထိုအပြုအမူမျိုးအတွက် ပြစ်ဒဏ်ပေးနိုင်အောင် တရားဥပဒေပြုနိုင်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

၁၉၇၄ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ

၁၉၇၄ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုဆိုရှယ်လစ်သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် ဘာသာသာသနာဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါအတိုင်း ပြဋ္ဌာန်းထားရှိသည်။

ပုဒ်မ ၁၅၆ (က) တွင် နိုင်ငံသားတိုင်း လွတ်လပ်စွာ တွေးတောကြံဆခွင့်၊ လွတ်လပ်စွာယုံကြည်ခွင့်၊ မည်သည့်ဘာသာကိုမဆို လွတ်လပ်စွာကိုးကွယ်ပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ပုဒ်မ ၁၅၆ (ခ) တွင် အထက်ဖော်ပြပါ လွတ်လပ်မှုအခွင့်အရေးများရှိသော်လည်း လုပ်သားပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားအတွက်သော်လည်းကောင်း၊ စည်းကမ်းသေဝပ်တည်ငြိမ်ရေးအတွက် သော်လည်းကောင်း ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းနိုင်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ပုဒ်မ ၁၅၆ (ဂ) တွင် ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဘာသာရေးကို နိုင်ငံရေးကိစ္စအလို့ငှာ အသုံးမပြုရ။ ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းထားရမည်ဟူ၍ ဖော်ပြထားသည်။

၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ

၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် ဘာသာသာသနာဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါအတိုင်း ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။

ပုဒ်မ ၃၄ တွင် ငြိမ်ဝပ်ပိပြားရေးနှင့်သော်လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့ကိုယ်ကျင့်တရားနှင့်သော်လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်သော်လည်းကောင်း၊ ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ အခြားပြဋ္ဌာန်းချက်တို့နှင့်သော်လည်းကောင်း မဆန့်ကျင်လျှင် နိုင်ငံသားတိုင်းသည် ဘာသာသာသနာရေးတွင် လွတ်လပ်စွာ ယူဆနိုင်သော အခွင့်အရေး၊ လွတ်လပ်စွာကိုးကွယ်ဆောက်တည်နိုင်သော အခွင့်အရေးတို့ကို အညီအမျှ ရရှိစေရမည်ဟူ၍ ဖော်ပြထားသည်။

ပုဒ်မ ၃၆ (က) တွင် ဘာသာသာသနာဆိုင်ရာ ကိုးကွယ်ဆောက်တည်မှုသည် စီးပွားရေး၊ ဘဏ္ဍာရေး၊ နိုင်ငံရေး၊ အခြားလောကီရေးရာ ဆောင်ရွက်မှု တစ်ခုခုနှင့် ဆက်စပ်နေပါက ပုဒ်မ ၃၄ ပါ ဘာသာသာသနာဆိုင်ရာ လွတ်လပ်ခွင့်များတွင်မပါဝင်စေရဟူ၍ ဖော်ပြထားသည်။

ပုဒ်မ ၃၆ (ခ) တွင် ထိုသို့ဘာသာသာသနာရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွတ်လပ်သော အခွင့်အရေးများကို ပေးထားသော်လည်း အများပြည်သူအကျိုးကိစ္စနှင့် ပြုပြင်ရေးကိစ္စအတွက် နိုင်ငံတော်၏ ဥပဒေပြုခြင်းကို မတားမြစ်ရဟူ၍ ဖော်ပြထားသည်။

ပုဒ်မ ၃၆ (ဂ) တွင် နိုင်ငံတော်သည် ဗုဒ္ဓဘာသာသာသနာတော်ကို နိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံသားအများဆုံး

ကိုးကွယ်ရာဖြစ်သော ဂုဏ်ထူးဝိသေသနှင့် ပြည့်စုံသည့် ဘာသာသာသနာဖြစ်သည်ဟု နိုင်ငံတော်က အသိအမှတ်ပြုကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ပုဒ်မ ၃၆ ၂ တွင် နိုင်ငံတော်သည် ခရစ်ယာန်ဘာသာသာသနာ၊ အစ္စလာမ်ဘာသာသာသနာ၊ ဟိန္ဒူဘာသာသာသနာနှင့် နတ်ကိုးကွယ်သောဘာသာတို့ကို ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ အာဏာတည်သောနေ့၌ နိုင်ငံတော်တွင်ရှိနေကြသော ကိုးကွယ်ရာဘာသာများဟူ၍ အသိအမှတ်ပြုကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ပုဒ်မ ၃၆၄ တွင် နိုင်ငံတော်သည် အသိအမှတ်ပြုထားသော ဘာသာသာသနာများကို တတ်နိုင်သမျှ ကူညီစောင့်ရှောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ပုဒ်မ ၃၆၄ တွင် နိုင်ငံရေးကိစ္စအလို့ငှာ ဘာသာသာသနာကို အလွဲသုံးစားမပြုရ။ ထို့ပြင် လူမျိုးရေးကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ ဘာသာရေးကြောင့်သော်လည်းကောင်း တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက်၊ တစ်ဂိုဏ်းနှင့်တစ်ဂိုဏ်း မုန်းတီးခြင်း၊ ရန်မူခြင်း၊ စိတ်ဝမ်းကွဲခြင်း တစ်မျိုးမျိုးပေါ်ပေါက်လာစေရန် ရည်ရွယ်သော သို့မဟုတ် ပေါ်ပေါက်လာရန်အကြောင်းရှိသော အပြုအမူသည် ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေနှင့်ဆန့်ကျင်သည်။ ထိုအပြုအမူမျိုးအတွက် ပြစ်ဒဏ်ပေးနိုင်ရန် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းနိုင်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

လွတ်လပ်စွာကိုးကွယ်ခွင့်

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေများ၏ ဖော်ညွှန်းပြဋ္ဌာန်းချက်အရဆိုပါလျှင် နိုင်ငံသားတိုင်းသည် မည်သည့်ဘာသာကိုမဆို လွတ်လပ်စွာကိုးကွယ်ပိုင်ခွင့်ရှိသည်။ ဘာသာသာသနာတွင် လွတ်လပ်စွာယူဆနိုင်သော အခွင့်အရေး၊ လွတ်လပ်စွာကိုးကွယ်ဆောက်တည်နိုင်သော အခွင့်အရေးတို့ကို အညီအမျှရရှိကြသည်။

အသိအမှတ်ပြုခြင်း

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေများ၏ ဖော်ညွှန်းပြဋ္ဌာန်းချက်များအရဆိုပါလျှင် ဗုဒ္ဓဘာသာ သာသနာတော်သည် နိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံသားအများဆုံး ကိုးကွယ်ရာဖြစ်သော ဂုဏ်ထူးဝိသေသနှင့်ပြည့်စုံသည့် ဘာသာကြီးဖြစ်သည်ဟု နိုင်ငံတော်က အသိအမှတ်ပြုသည်။ ခရစ်ယာန်ဘာသာသာသနာ၊ အစ္စလာမ်ဘာသာသာသနာ၊ ဟိန္ဒူဘာသာသာသနာနှင့် နတ်ကိုးကွယ်သည့်ဘာသာတို့ကိုလည်း နိုင်ငံတော်တွင်ရှိနေကြသော ကိုးကွယ်ရာဘာသာများဟု နိုင်ငံတော်က အသိအမှတ်ပြုသည်။ နိုင်ငံတော်သည် အသိအမှတ်ပြုထားသော ဘာသာသာသနာများကို တတ်နိုင်သမျှ ကူညီစောင့်ရှောက်မည်ဖြစ်သည်။

အလွဲသုံးစားပြုခြင်းနှင့် စိတ်ဝမ်းကွဲစေခြင်း

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေများ၏ ဖော်ညွှန်းပြဋ္ဌာန်းချက်များအရဆိုပါလျှင် နိုင်ငံရေးကိစ္စအလို့ငှာ ဘာသာသာသနာကို အလွဲသုံးစားမပြုကြရပါ။ ရှောင်ကြဉ်ကြရပါမည်။ ထို့ပြင် လူမျိုးရေးကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ ဘာသာရေးကြောင့်သော်လည်းကောင်း တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက်၊ တစ်ဂိုဏ်းနှင့်တစ်ဂိုဏ်း မုန်းတီးခြင်း၊ ရန်မူခြင်း၊ စိတ်ဝမ်းကွဲခြင်းတစ်မျိုးမျိုး ပေါ်ပေါက်လာစေရန် ရည်ရွယ်သော သို့မဟုတ် ပေါ်ပေါက်လာစေရန်

အကြောင်းရှိသော အပြုအမူသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် ဆန့်ကျင်သည်ဖြစ်သောကြောင့် ယင်းအပြုအမူများကိုလည်း သတိပြုရှောင်ကြဉ်ကြရပါမည်။

တာဝန်ရှိခြင်း

နိုင်ငံသားတိုင်းသည် ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို လိုက်နာစောင့်ထိန်းရန် တာဝန်ရှိသည်ဟူ၍ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၃၆၄ တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။ နိုင်ငံသားဟုဆိုလျှင် တိုင်းရင်းသားနိုင်ငံသားနှင့် ဥပဒေအရဖြစ်သော နိုင်ငံသားကိုဆိုလိုကြောင်း ယခင်အပတ် ဆောင်းပါးတွင် ရှင်းလင်းဖော်ပြခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ဤသို့ဆိုလျှင် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီး၏ နိုင်ငံသားအားလုံးတို့သည် မိမိတို့ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီး တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးဖို့၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းဖို့၊ သာယာဝပြောဖို့၊ ထာဝစဉ်ငြိမ်းချမ်းစေဖို့၊ ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် တင့်တယ်ဝင့်ထည်သည့် နိုင်ငံတော်ကြီးဖြစ်ဖို့အတွက် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ ဘာသာသာသနာဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို နိုင်ငံသားတိုင်း၊ နိုင်ငံသားတိုင်းက လိုက်နာစောင့်ထိန်းကျင့်ကြအား ထုတ်သွားကြရန် တာဝန်ရှိနေကြသည် ဖြစ်ကြောင်း ပါဗျာ။

- ဗုဒ္ဓဘာသာသာသနာ ရောင်ဝါနေသို့ ထွန်းတောက်ပါစေ။
- နိုင်ငံတော်က အသိအမှတ်ပြုထားသော ဘာသာသာသနာများကို တတ်နိုင်သမျှ ကူညီစောင့်ရှောက်ပေးနိုင်ကြပါစေ။
- နိုင်ငံရေးကိစ္စအလို့ငှာ ဘာသာသာသနာကို အလွဲသုံးစားပြုခြင်းနှင့် ဘာသာရေးကို အကြောင်းပြု၍ မုန်းတီးခြင်း၊ ရန်မူခြင်း၊ စိတ်ဝမ်းကွဲခြင်းများ ပေါ်ပေါက်လာစေသည့် အပြုအမူတို့ကို ရှောင်ကြဉ်နိုင်ကြပါစေ။

“ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေများ၏ ဖော်ညွှန်းပြဋ္ဌာန်းချက်များ အရဆိုပါလျှင် နိုင်ငံရေးကိစ္စအလို့ငှာ ဘာသာသာသနာကို အလွဲသုံးစားမပြုကြရပါ။ ရှောင်ကြဉ်ကြရပါမည်။ ”

ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

ယမန်နေ့မှ အဆက်

၉၄။ အကျဉ်းထောင်တာဝန်ခံအရာရှိသည် -

(က) ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုးသမီးအကျဉ်းသားအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးရေး၊ အကျဉ်းထောင်ပြင်ပဆေးရုံတစ်ခုခုတွင်သာ မီးဖွားနိုင်ရေး၊ မိခင်နှင့် ကလေးပြုစုစောင့်ရှောက်ရေးတို့အတွက် အတတ်နိုင်ဆုံး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။ အကယ်၍ အကျဉ်းထောင်အတွင်း မွေးဖွားရသည်ဆိုပါက အကျဉ်းထောင်အတွင်း မွေးဖွားကြောင်းကို ကလေး၏မွေးစာရင်းတွင် ဖော်ပြခြင်းမပြုရ။

(ခ) မိခင်အကျဉ်းသား၏ ကလေးသူငယ်ကို အကျဉ်းထောင်ပြင်ပတွင် အုပ်ထိန်းမည့်သူ သို့မဟုတ် ပြုစုစောင့်ရှောက်မည့်သူမရှိလျှင် ဖြစ်စေ၊ အကျဉ်းထောင်တွင် ကလေးမွေးဖွားလျှင်ဖြစ်စေ မိခင်က ဆန္ဒရှိလျှင် ကလေးသူငယ် အသက် ၄ နှစ်ပြည့်သည်အထိ အကျဉ်းထောင်တွင် မိခင်နှင့်အတူ နေထိုင်ခွင့်ပြုရမည်။ အကယ်၍ ထိုကလေးသူငယ်ကို မိခင်က ဆန္ဒရှိပါက အသက် ၆ နှစ်ပြည့်သည်အထိ အကျဉ်းထောင်တွင် မိခင်နှင့်အတူ ဆက်လက်နေထိုင်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

(ဂ) အကျဉ်းထောင်တွင် မိခင်အကျဉ်းသားနှင့် အတူနေထိုင်သော ကလေးသူငယ်အတွက် အစားအသောက်နှင့် စားဝတ်နေရေး၊ ကျန်းမာရေးပြုစုစောင့်ရှောက်မှုတို့ ဖြည့်ဆည်းပေးရန် တာဝန်ယူရမည်။ ထို့အပြင် ရှေးဦးအရွယ်ကလေးသူငယ်များအတွက် နေ့ကလေးထိန်းဌာနနှင့် မူလတန်းကြိုကျောင်းများကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနိုင်ရေးနှင့် အားကစားနှင့် ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းစီစဉ်ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဃ) မိခင်အကျဉ်းသားသည် အကျဉ်းထောင်တွင် ကွယ်လွန်သည့်အခါ အတူနေ ကလေးသူငယ်တစ်ဦးဦး ကျန်ရစ်ခဲ့လျှင်သော်လည်းကောင်း၊ မိခင်အကျဉ်းသားနှင့် အတူနေထိုင်သော ကလေးသူငယ်သည် အသက် ၆ နှစ်ပြည့်လျှင်သော်လည်းကောင်း၊ ကလေးသူငယ်ကို ပြုစုစောင့်ရှောက်ရန်နှင့် အုပ်ထိန်းရန်အတွက် အစီအစဉ်များ ပြုလုပ်ရန်အလို့ငှာ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနသို့ ဆောင်ရွက်စွာ အကြောင်းကြားရမည်။

(င) ပညာတစ်ပိုင်းတစ်စနှင့် ကျောင်းနေကလေးသူငယ်များ အကျဉ်းထောင်အတွင်း အတန်းပညာဆက်လက်သင်ယူနိုင်ရေးနှင့် သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ ဖြည့်ဆည်းပေးရေးအတွက်လည်းကောင်း၊ အားကစားနှင့် ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရေးအတွက်လည်းကောင်း သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းစီစဉ်ဆောင်ရွက်ရမည်။

၉၅။ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနသည် ပုဒ်မ ၉၄၊ ပုဒ်မခွဲ (ဃ) တွင် ဖော်ပြထားသော ကလေးသူငယ်အား အုပ်ထိန်း၍ ပြုစုစောင့်ရှောက်ပေးမည့် ဆွေမျိုးသားချင်းများထံ အပ်နှံရမည်။ အကယ်၍ ဆွေမျိုးသားချင်းမရှိလျှင် ဤဥပဒေနှင့်အညီ သင့်လျော်သော ပြုစုစောင့်ရှောက်သူထံသို့ဖြစ်စေ၊ အခြားနည်းဖြင့် ပြုစုစောင့်ရှောက်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်ဖြင့်ဖြစ်စေ အပ်နှံစေနိုင်သည်။

အခန်း (၂၅)

ပြစ်မှုကျူးလွန်ခြင်းခံရသော ကလေးသူငယ်များနှင့် ကလေးသူငယ် သက်သေများအား အကူအညီနှင့် အကာအကွယ်ပေးခြင်း

၉၆။ ရဲတပ်ဖွဲ့က စုံစမ်းစစ်ဆေးရာတွင်ဖြစ်စေ၊ ကလေးသူငယ်တရားရုံးရှေ့မှောက်တွင်ဖြစ်စေ၊ တရားရုံးတစ်ခုခုတွင်ဖြစ်စေ ပြစ်မှုကျူးလွန်ခြင်းခံရသော ကလေးသူငယ်များ၊ သက်သေအဖြစ်ထွက်ဆိုသော ကလေးသူငယ်များနှင့် ပတ်သက်၍ -

(က) ထိုကလေးသူငယ်များသည် ဤဥပဒေပါ အခွင့်အရေးများအပြင် အောက်ပါအခွင့်အရေးများကို စံစားခွင့်ရှိသည် -

- (၁) တစ်ဦးချင်း လွတ်လပ်လုံခြုံမှုကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှု ရရှိခွင့်၊
- (၂) ကလေးသူငယ်နှင့် သင့်လျော်သော ပတ်ဝန်းကျင်တွင် တွေ့ဆုံမေးမြန်းပြီး သက်သေအဖြစ် ထွက်ဆိုခွင့်၊
- (၃) မည်သည့်မူဝါဒကိုမဆို နှောင့်နှေးကြန့်ကြာခြင်းမရှိဘဲ ကြားနာစစ်ဆေးပေးမှု ခံယူရရှိခွင့်၊
- (၄) အလေးဂရုပြုမှုဖြင့် ဆက်ဆံမှုရရှိခွင့်၊ အသက်အရွယ်နှင့် သင့်လျော်သော ရိုးရှင်းသည့် စကားအသုံးအနှုန်းဖြင့် မေးခွန်းများ မေးမြန်းဖြေကြားခွင့်၊
- (၅) ကိုယ်တိုင်ထွက်ဆိုနိုင်ခြင်းမရှိသော မသန်စွမ်းကလေး သူငယ်အတွက် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူက နှုတ်ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ လက်သင်္ကေတပြ ဘာသာစကားဖြင့်ဖြစ်စေ၊ အခြားနားလည်လွယ်သည့် အမူအရာဖြင့်ဖြစ်စေ

ကိုယ်စားပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခွင့်။

(ခ) ကျန်းမာရေးနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အထောက်အပံ့နှင့် အခြားအကူအညီများရရှိရေးအတွက် သတင်းအချက်အလက်များကို မိဘ၊ အုပ်ထိန်းသူ၊ ဆွေမျိုး၊ မိတ်ဆွေ သို့မဟုတ် ကူညီစောင့်ရှောက်သူထံ ကူညီဖြည့်ဆည်းပေးပိုင်ခွင့် ရရှိစေရမည်။

(ဂ) ကလေးသူငယ်များအား စစ်ဆေးရာတွင် -

- (၁) ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုခြင်းမပြုစေဘဲ မှန်ကန်စွာထွက်ဆိုပါမည်ဟု ကတိသစ္စာပြုစေပြီး စစ်မေးရမည်။
- (၂) ရှုပ်ထွေးသောမေးခွန်း၊ တစ်ဆက်တည်းမေးခွန်းနှင့် မလိုအပ်ဘဲ ထပ်ဆင့်မေးခွန်းများ မေးမြန်းခြင်း မပြုရ။
- (၃) သက်သေခံအက်ဥပဒေတွင် မည်သို့ပင်ပါရှိစေကာမူ မိမိသက်သေအား အဓိကစစ်မေးခြင်းနှင့် အခြားတစ်ဖက်မှ ပြန်လှန်စစ်မေးပြီးနောက် ပြန်လည်စစ်မေးခြင်းပြုရာတွင်လည်းကောင်း၊ အခြားတစ်ဖက်မှ အမူသည်၊ မိဘ၊ အုပ်ထိန်းသူ၊ ဆွေမျိုး၊ ကူညီသူ သို့မဟုတ် ရှေ့နေက ပြန်လှန်စစ်မေးခြင်းပြုရာတွင်လည်းကောင်း နိမိတ်ပြမေးခွန်းကို မေးမြန်းခြင်းမပြုရ။

(ဃ) မည်သူမျှ ပြစ်မှုကျူးလွန်ကြောင်း စွပ်စွဲခံရသော ကလေးသူငယ် သို့မဟုတ် မူဝါဒတွင် သက်သေအဖြစ်ပါဝင်နေသော ကလေးသူငယ်သည် မည်သူမည်ဝါဖြစ်ကြောင်းနှင့် မူဝါဒသတင်းအချက်အလက်များရယူခြင်း၊ ထည့်သွင်းခြင်းနှင့် ကြော်ငြာခြင်း၊ ကလေးသူငယ်ကို ဓာတ်ပုံရိုက်ခြင်း၊ သတင်းစာ၊ မဂ္ဂဇင်း၊ ဂျာနယ်နှင့် စာအုပ်စာတမ်းများတွင် ထည့်သွင်းခြင်း၊ ဖြန့်ချိခြင်း၊ အသုံးပြုခြင်းမပြုရ သို့မဟုတ် ရေဒီယို၊ ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် လူမှုဆက်သွယ်ရေးနည်းလမ်းများတွင် ထုတ်လွှင့်ခြင်း မပြုရ။

(င) ပြစ်မှုကျူးလွန်ခြင်းခံရသော ကလေးသူငယ်များ၊ သက်သေအဖြစ်ထွက်ဆိုသော ကလေးသူငယ်များနှင့် ဆက်နွယ်ပတ်သက်သူများသည် ကလေးသူငယ်မူဝါဒကို ထုတ်ဖော်ခြင်းမပြုဘဲ လျှို့ဝှက်ထားရှိရမည်။

၉၇။ ဝန်ကြီးဌာနသည် ပြစ်မှုကျူးလွန်ခြင်းခံရသော ကလေးသူငယ်၏ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ထိခိုက်နစ်နာမှုများကို ပြန်လည်ကုစားပေးခြင်းနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ပေးခြင်းအစီအမံများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း (၂၆)

အယူခံခြင်း

၉၈။ (က) မွေးစားခြင်းမှတ်ပုံတင် လူမှုဝန်ထမ်းအရာရှိက ပုဒ်မ ၂၈၊ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ကလေးသူငယ်အား မွေးစားခြင်းကို မှတ်ပုံတင်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ချမှတ်သောအမိန့် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက် တစ်ရပ်ရပ်ကို မကျေနပ်သူသည် ထိုအမိန့် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်သည့်နေ့မှ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနသို့ အယူခံနိုင်သည်။

(ခ) လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနသည် ပုဒ်မခွဲ (က) အရ အယူခံမှုကို စိစစ်ပြီး သက်ဆိုင်ရာ မွေးစားခြင်းမှတ်ပုံတင် လူမှုဝန်ထမ်းအရာရှိက ချမှတ်သည့်အမိန့် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အတည်ပြုခြင်း၊ ပယ်ဖျက်ခြင်း သို့မဟုတ် ပြင်ဆင်ခြင်းပြုနိုင်သည်။

၉၉။ (က) လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနက ချမှတ်သော အောက်ပါအမိန့် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက် တစ်ရပ်ရပ်ကို မကျေနပ်သူသည် ထိုအမိန့် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ချမှတ်သည့်နေ့မှ ရက်ပေါင်း ၆၀ အတွင်း ဝန်ကြီးဌာနသို့ အယူခံနိုင်သည် -

- (၁) ပုဒ်မ ၁၅၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ တည်ထောင်ခွင့်ပြုမိန့်ထုတ်ပေးရန် ချမှတ်သောအမိန့် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်၊
- (၂) ပုဒ်မ ၁၇ အရ ချမှတ်သော စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ အမိန့် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်၊
- (၃) ပုဒ်မ ၃၁ အရ မွေးစားမိဘက မွေးစားခြင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ကို လိုက်နာရန်ပျက်ကွက်မှု သို့မဟုတ် စည်းကမ်းချက် သို့မဟုတ် တားမြစ်ချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်မှုအတွက် ချမှတ်သော စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ အမိန့် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်၊
- (၄) ပုဒ်မ ၉၈၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ ချမှတ်သောအမိန့် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်။

(ခ) ဝန်ကြီးဌာနသည် ပုဒ်မခွဲ (က) အရ အယူခံမှုကို စိစစ်ပြီး လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနက ချမှတ်သည့် အမိန့် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အတည်ပြုခြင်း၊ ပယ်ဖျက်ခြင်း သို့မဟုတ် ပြင်ဆင်ခြင်း ပြုနိုင်သည်။

(ဂ) ဝန်ကြီးဌာန၏အမိန့် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်သည် အပြီးအပြတ် ဖြစ်သည်။

အခန်း (၂၇)

ပြစ်မှုနှင့် ပြစ်ဒဏ်များ

၁၀၀။ (က) မည်သူမဆို ကလေးသူငယ်အား အောက်ပါပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို အနည်းဆုံးတစ်လမှ အများဆုံး ခြောက်လအထိ ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ အနည်းဆုံးကျပ်တစ်သိန်းမှ အများဆုံးကျပ်သုံးသိန်းအထိ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်စလုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည် -

- (၁) အရက်၊ ဘီယာ ဝယ်ခိုင်းခြင်း၊ ရောင်းချခြင်း၊ သောက်ရန် တိုက်တွန်းခြင်း သို့မဟုတ် သောက်ရန် ခွင့်ပြုခြင်း၊
- (၂) မိဘဆွေမျိုးမပါဘဲ ကပ္ပ (dayclub၊ nightclub)၊ ကာရာအိုကေ သို့မဟုတ် အနိပ်ခန်းတွင် ဝင်ရောက်ခွင့်ပြုခြင်း၊
- (၃) စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်ခြင်း၊
- (၄) ရိုက်နှက်ပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်း၊
- (၅) ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ နှိပ်ကွပ်အနိုင်ကျင့်ခြင်း။

(ခ) မည်သူမဆို အောက်ပါ ပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို အနည်းဆုံးတစ်လမှ အများဆုံးကျပ်လေးသိန်းအထိ ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ အနည်းဆုံးကျပ်နှစ်သိန်းမှ အများဆုံးကျပ်လေးသိန်းအထိ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်စလုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည် -

- (၁) ကလေးသူငယ်အား လောင်းကစားရန် သွေးဆောင်ခြင်း၊ တိုက်တွန်းခြင်း သို့မဟုတ် အားပေးကူညီခြင်း၊
- (၂) ကလေးသူငယ်ထံမှ ပစ္စည်းတစ်စုံတစ်ရာကို အပေါင်ခံခြင်း၊ ကလေးသူငယ်က ပစ္စည်းပေါင်ခံသည်ကို အားပေးကူညီခြင်း၊
- (၃) ကောင်းသော အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအဖြစ်ဖြင့် ဈေးရောင်းသူ ကလေးသူငယ်ထံမှ ပစ္စည်းကိုဝယ်ယူခြင်းမှ တစ်ပါး ကလေးသူငယ်ရောင်းချသည့် ပစ္စည်းတစ်ခုခုကို ဝယ်ယူခြင်း။

(ဂ) မည်သူမဆို အောက်ပါ ပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို အနည်းဆုံး သုံးလမှ အများဆုံး တစ်နှစ်အထိ ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ အနည်းဆုံး ကျပ်သုံးသိန်းမှ အများဆုံး ကျပ်ငါးသိန်းအထိ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်စလုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည် -

- (၁) ကလေးသူငယ်အား သင်တန်းကျောင်း၊ ပရဟိတဂေဟာ၊ ယာယီစောင့်ရှောက်ရေးဂေဟာ၊ မိဘ၊ အုပ်ထိန်းသူ သို့မဟုတ် ပြုစုစောင့်ရှောက်သူထံမှ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်ရန် သွေးဆောင်ခြင်း၊ အကူအညီပေးခြင်း၊ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာသည့် ကလေးသူငယ်ဖြစ်သည်ကို သိလျက်နှင့်လက်ခံခြင်း၊ ဝှက်ထားခြင်း သို့မဟုတ် မူလနေရာသို့ ပြန်မသွားရန် တားဆီးပိတ်ပင်ခြင်း၊
- (၂) ကလေးသူငယ်၏ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ခန္ဓာကိုယ်အစိတ်အပိုင်းအား ထိတွေ့ပွတ်သပ် ကိုင်တွယ်ခြင်း။

၁၀၁။ (က) မည်သူမဆို အောက်ပါ ပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို အနည်းဆုံးလေးလမှ အများဆုံးတစ်နှစ်အထိ ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ အနည်းဆုံးကျပ်လေးသိန်းမှ အများဆုံး ကျပ်ခြောက်သိန်းအထိ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်စလုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည် -

- (၁) တည်ထောင်ခွင့်ပြုမိန့်မရှိဘဲ ပရဟိတဂေဟာ သို့မဟုတ် ယာယီစောင့်ရှောက်ရေးဂေဟာတစ်ခုခုကို တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်ခြင်း၊
- (၂) ပုဒ်မ ၉၆၊ ပုဒ်မခွဲ (ဃ) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို ဖောက်ဖျက်ခြင်း။

(ခ) မည်သူမဆို ကလေးသူငယ်အား အောက်ပါပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို အနည်းဆုံး ငါးလမှ အများဆုံး နှစ်နှစ်အထိ ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ အနည်းဆုံးကျပ်ငါးသိန်းမှ အများဆုံး ကျပ်တစ်ဆယ်သိန်းအထိ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်စလုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည် -

- (၁) အရက်၊ ဘီယာ အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သောလုပ်ငန်းတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်ရန် ခန့်အပ်ခြင်း၊ ခိုင်းစေခြင်း သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုခြင်း၊
- (၂) လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်သည့် ကပ္ပ (dayclub၊ nightclub)၊ ကာရာအိုကေ၊ အနိပ်ခန်း စသည့်နေရာ တစ်ခုခုတွင် အလုပ်လုပ်ရန် ခိုင်းစေခြင်း၊ အလုပ်လုပ်သည်ကို ခွင့်ပြုခြင်း။

၁၀၂။ မည်သူမဆို အောက်ပါ ပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို အနည်းဆုံးခြောက်လမှ အများဆုံး သုံးနှစ်အထိ ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ အနည်းဆုံး ကျပ်ခြောက်သိန်းမှ အများဆုံး ကျပ် ၁၂ သိန်းအထိ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်စလုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည် -

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ကာတွန်းလောကနှင့် မောင်မိုးသူ

မောင်မိုးသူ

မောင်မိုးသူတို့ စာပေလောကမှာ စာရေးဆရာ၊ ပန်းချီဆရာနှင့် ကာတွန်းဆရာတို့ဟာ တစ်လှေတည်းစီးပြီး တစ်ခရီးတည်းသွားကြသူများဖြစ်ပါတယ်။ အလွန်လည်း ခင်မင်ရင်းနှီးကြသူများ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာ့ကာတွန်းလောကတွင် (ရွှေတလေး)ရွှေရိုးသည် အစောဆုံး ကာတွန်းဆရာဟု ဆိုကြပါတယ်။ သူ့အကြောင်း၊ သူ့ကာတွန်းများ၊ သူ့ရုပ်ရှင်များနှင့် သူ့ရဲ့ထူးခြားပြောင်မြောက်သည့်အကြောင်းအရာများကို လူထုအေအမာ ရေးသားထားတဲ့ စာအုပ်ကြီးမှာ ဖတ်ရသိရပါတယ်။

မောင်မိုးသူ စာပေလောကကို ရောက်ရှိလာချိန် ကာတွန်းဆရာ ဦးဘဂျမ်း၏လက်ရာများကို အများကြီးအများကြီး တွေ့ရပါတယ်။ ဆရာဦးဘဂျမ်းဟာ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးမှ အစ အားလုံးပြောင်မြောက်စွာ ရေးဆွဲနိုင်သည့် ကာတွန်းဆရာကြီးဖြစ်ပါတယ်။ ထို့ကြောင့်လည်း နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ၁၃ လမ်းက ဆရာဦးဘဂျမ်းရဲ့ကာတွန်းပြပွဲများ ယခုထက်တိုင် ဆက်လက်ကျင်းပနေကြခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာပြည်၏ ကာတွန်းဆရာကြီးများ
ဆရာဦးဘဂျမ်းကို မောင်မိုးသူကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ သိကျွမ်းခင်မင်ခြင်းမပြုခဲ့ရပါ။ မြန်မာပြည်ကာတွန်းလောကတွင် မောင်မိုးသူ အရင်းနှီးဆုံး စတင်သိကျွမ်းရသည့် ကာတွန်းဆရာကြီးမှာ ဆရာကြီး ဦးဟိန်စွန်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဆရာကြီးဦးဟိန်စွန်းဟာ ပိန်ပိန်ပါးပါး အရပ်အရှည်ကြီးဖြစ်ပြီး မောင်မိုးသူတို့လို လူငယ်များနှင့် တွေ့ဆုံတိုင်း ရယ်စရာများပြောလေ့ပြောထရှိသူဖြစ်ပါတယ်။ ထို့ကြောင့် မောင်မိုးသူတို့တစ်တွေ ဆရာဦးဟိန်စွန်းနှင့် တွေ့ဆုံရာတွင်လည်းကောင်း၊ သူထံတွင် ရယ်စရာစကားများကိုသော်လည်းကောင်း နားထောင်ရန် စိတ်ဝင်စားသဖြင့် ဆရာဦးဟိန်စွန်းနှင့်တွေ့ဆုံတိုင်း ပျော်ရွှင်ကြည့်နူးရပါတယ်။ နောက်ထပ်ကာတွန်းဆရာကြီး ဦးဖေသိန်းနှင့် မိသားစုတစ်ခုလုံးနှင့်ပါ ရင်းနှီးခင်မင်ရသူဖြစ်၍ ဦးဖေသိန်းစာအုပ်များထုတ်ဝေတိုင်း စာအုပ်ပွဲများသို့ မောင်မိုးသူ အမြဲတမ်းတက်ရောက် စကားပြောရခြင်းရှိပါတယ်။ ဦးဖေသိန်း၏ဇနီး ဒေါ်ခင်လေးနွယ်ကလည်း သူထွက်သမျှစာအုပ်တိုင်းကို အမြဲပေးသည့်အပြင် ပွဲတိုင်းကို အမြဲခေါ်လေ့ရှိပါတယ်။ ဆရာဦးဖေသိန်းအိမ်တွင် ပြုလုပ်ကျင်းပလေ့ရှိသော

ကာတွန်းဆရာကြီးများ ကန်တော့ပွဲများကို မောင်မိုးသူ အမြဲရောက်လေ့ရှိပါတယ်။ ဆရာဦးဘဂျမ်း၏ ဗမာ့ခေတ်သတင်းစာနှင့်တကွ သတင်းစာများ၊ စာစောင်များ ရေးသားစဉ်က သူ့စာများ၊ သူ့ကာတွန်းများ ဖတ်ရှုစဉ်က လူချင်းမဆုံစည်းဖြစ်ခဲ့ပါ။ မန္တလေးလူထုကြီးပွားရေးသတင်းတိုက်မှ ထုတ်ဝေသော စာအုပ်များကို လူထုတိုက်ရဲ့ သားသမီးတစ်ဦးလိုဖြစ်သည့် မောင်မိုးသူ အမြဲတမ်းရရှိခဲ့ပါတယ်။

ဗမာ့ခေတ်သတင်းစာကို မောင်မိုးသူကောင်းစွာ မမီလိုက်သည့်နည်းတူ ကာတွန်းဆရာကြီး ဦးသန်းကြွယ်ရဲ့ ကာတွန်းများကို ဖတ်ရှုရပြီး လူကိုယ်တိုင် သိကျွမ်းခင်မင်မှု မရရှိခဲ့ပါ။ ကြေးမုံသတင်းစာခေတ်တွင်မူ ကယ်ရီကေးချားပုံများမှ ခွဲထွက်ပြီး တစ်ကြောင်းဆွဲ ကာတွန်းများဖြင့် ရေးဆွဲလေ့ရှိသော ကာတွန်းဆရာကြီး ဦးဘထွေးကိုလည်း ခင်မင်သိကျွမ်းခွင့်မရခဲ့ပါ။ ကာတွန်းဆရာကြီး ဦးဘဂျမ်း၊ ကာတွန်းဆရာကြီး ဦးသန်းကြွယ်တို့နှင့် မသိကျွမ်းခဲ့ရသော်လည်း လူထု၏တပည့်သားမြေး ကာတွန်းဆရာအားလုံးနှင့် မောင်မိုးသူ ခင်မင်ရင်းနှီးခဲ့ရပါတယ်။ ၎င်းကာတွန်းဆရာများတွင် အခင်မင်အရင်းနှီးဆုံး ကာတွန်းဆရာမှာ မြန်မာပြည်ကာတွန်းလောကတွင် ကာတွန်းဇာတ်ရုပ်များ အများဆုံးရေးဆွဲခဲ့သည့် ကာတွန်းဦးအောင်ရှိန်နှင့် အလွန်ရင်းနှီးခဲ့ရပါတယ်။ ကာတွန်းဆရာ ဦးအောင်ရှိန်သည် မြန်မာပြည်ကာတွန်းလောကတွင် ကြေးမုံသတင်းစာတိုက် ကြေးမုံခင်တွင် ပုံများရေးဆွဲခဲ့ သည့်နည်းတူ ဘားမားစတားစာစောင်တွင်လည်း ဦးလူပေါ၊ ဦးလူချောတို့၏ ကာတွန်းများကို ဖတ်ရှုသဘောကျခဲ့ ရပါတယ်။ ဦးလူပေါမှာ ကတုံးနှင့်ဖြစ်ပြီး ဦးလူချောကမူ ဆံပင်နှင့်ဖြစ်ပါတယ်။

ကာတွန်းအောင်ရှိန်နှင့် ရုပ်ရှင်
ဆရာ ဦးအောင်ရှိန်သည် ကာတွန်းဇာတ်ရုပ်များ အများဆုံးဖန်တီးခဲ့သည့် ကာတွန်းဆရာကြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဆရာ ဦးအောင်ရှိန်က သူ၏လက်မှတ်ကို အမြဲတမ်း အိမ်မြှောင်ပုံကလေးနှင့် ရေးဆွဲလျက်ရှိသည်ကို တွေ့မြင်ခဲ့ရပါတယ်။ ဘာကြောင့် အဲဒီလိုရေးရပါသလဲဟု မေးမြန်းကြည့်ဖူးရာ သူသည် အိမ်မြှောင်ကို ကြောက်တတ်သောကြောင့် အိမ်မြှောင်ပုံလေး ဆွဲလေ့ရှိကြောင်း ပြောပြ၍ သိရှိခဲ့ဖူးပါတယ်။

ကာတွန်းအောင်ရှိန်က အိမ်မြှောင်ပုံနှင့် ဖော်ပြသည့်နည်းတူ နာမည်ကျော် ပန်းချီဆရာကြီး ပန်းချီအောင်စိုးသည်လည်း သူ၏လက်မှတ်ကို မြန်မာအမျိုးသမီးတို့၏ ပါးကွက်အမှတ်အသားကို ရေးဆွဲလေ့ရှိကြောင်း မှတ်မှတ်ရရ သတိထားမိခဲ့ပါတယ်။ ကာတွန်းဆရာဦးအောင်ရှိန် ခေတ်ကောင်းစဉ်ကာလက ဦးကပ်စေး ကာတွန်းများ၊ ဦးစိတ်တို့နှင့် မျောက်ညိုကာတွန်းများ၊ သိပ္ပံဆရာကြီး ဦးဆိတ်ဖြူကာတွန်းများ ရေးဆွဲခဲ့သည့်အပြင် ဦးအောင်ရှိန်၏ အထင်ရှားဆုံးကာတွန်းဇာတ်ရုပ်တစ်ခုမှာ မှားတဲ့အခါလည်း မှားပေးပေးဆိုသည့် လက်သုံးစကားကို သုံးစွဲပြီး ရေးဆွဲလေ့ရှိသော စုံထောက်ကြီး ဦးရဲစားနှင့် သူ၏လက်စွဲတော် ဦးသိန်းမောင်တို့နေရာတွင် ဦးဒိန်းဒေါင်ဟု သရော်ရေးသားခဲ့သည့် ဇာတ်လမ်းများမှာ အလွန်ထင်ရှားပြီး ၎င်းမှားတဲ့အခါလည်း မှားပေးပေး ဇာတ်ကားကို ဒါရိုက်တာဦးကျော်စိုး (မြိတ်ကလာတဲ့ ငံပြာရည်)က ရုပ်ရှင်ကားအဖြစ် ရိုက်ကူးပါတယ်။

ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအဖြစ် ရိုက်ကူးရာတွင် ဦးရဲစားနေရာတွင် ဦးသန်းနွဲ့၊ မြင်ဖေက ဒိန်းဒေါင်အဖြစ်နဲ့ ရိုက်ကူးပါတယ်။ မြိတ်ကလာတဲ့ ငံပြာရည်မှာ မောင်မိုးသူနှင့် အလွန်ရင်းနှီးသူဖြစ်ပါတယ်။ မှားတဲ့အခါလည်း မှားပေးပေး ဇာတ်ကားရိုက်ကူးရန်အတွက် ဒါရိုက်တာ ဦးကျော်စိုးနှင့် မောင်မိုးသူတို့ ရန်ကုန်မှတက်လာပြီး ကိုသန်းနွဲ့ကို သွားရောက်ပြီးကြိုဆိုရပါတယ်။ ရထားပေါ်မှ ဆင်းလာသော ကိုသန်းနွဲ့က အလွန်မူးနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ မူးနေပြီး ဒါရိုက်တာဦးကျော်စိုးကို အမျိုးမျိုးရစ်နေရာ ဦးကျော်စိုးက “ကိုသန်းနွဲ့ ကိုသန်းနွဲ့ ခင်ဗျားကျုပ်ကို သိပ်မရစ်နဲ့၊ နောက် ကျုပ်ကိုသိပ်ရစ်ရင် ဦးရဲစားနေရာကို ကိုမြင်ဖေကို ထည့်ရိုက်ပြီး ဒိန်းဒေါင်နေရာကို ကျုပ် ကိုမိုးသူကို ထည့်ရိုက်မှာ” လို့ ပြောပါတယ်။ ၎င်းအချိန်က မင်းသားကိုသန်းနွဲ့သည် ရုပ်ရှင်လောကတွင် အထင်ရှားဆုံးလူရွှင်တော်တစ်ဦးဖြစ်ပြီး သူ၏မိသားစုတစ်ခုလုံးနှင့်လည်း မောင်မိုးသူ ရင်းနှီးပါတယ်။ အဲဒီတော့မှ ကိုသန်းနွဲ့က “မိုးသူကိုတော့ ထည့်မရိုက်ပါနဲ့ဗျာ၊ ကျုပ်ပဲ ရဲစားလုပ်ပါမယ်” ဟု ပြောဖူးတာကို အမှတ်ရမိပါတယ်။

ကာတွန်း ဦးအောင်ရှိန်သည် ကာတွန်းလောကတွင် အလွန်အောင်မြင်ထင်ရှားသူတစ်ဦးဖြစ်ပြီး တစ်ကြိမ်တစ်ခါက ကာနယ်ဇင်းစာစောင်တစ်ခုတွင် အယ်ဒီတာအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ၎င်းကာနယ်ဇင်း မဂ္ဂဇင်းတွင် မောင်မိုးသူတို့လည်း ဆောင်းပါးများ၊ ရယ်စရာများ သွားရောက်ပေးပို့ရပါတယ်။ အဲဒီအချိန်က ကာနယ်ဇင်းတိုက်၏ အလွန်ချောမောလှပသော စာရေးမ ချောချောကို မောင်မိုးသူတို့ သွားရောက်ဝမ်းခဲရသည့် အဖြစ်ကို ဦးအောင်ရှိန်က သိပါတယ်။ ၎င်းအမျိုးသမီးနှင့် ဦးအောင်ရှိန်တို့ အိမ်ထောင်ကျပြီး သားကလေးတစ်ယောက် ထွန်းကားပါတယ်။ တစ်နေ့ ဦးဖေသိန်းအိမ် ဆရာကန်တော့ပွဲတွင် ဦးအောင်ရှိန်က သူ့သားနှင့် မောင်မိုးသူကို မိတ်ဆက်ပေးပြီး “ ဟိတ်ကောင် သား အဲဒီ မိုးသူဆိုတဲ့ ကောင်က မင်းအမေကို ပိုးခဲဖူးတဲ့ကောင်ပေါ့” ဟု

လှောင်ပြောင်ပြောဆိုပါတယ်။

အလွန်ကောင်းမွန်သေသပစ္စည်း ထုတ်ဝေနိုင်စွမ်းရှိသူ
ကာတွန်း အောင်ရှိန်၏ တပည့်များဖြစ်သည့် အရက်ကြိုက်သော သောက်တတ်သော ဝသုန်နှင့် ရင်းနှီးရသည့်။ အရက်မသောက်သော သော်ကနှင့်လည်း မောင်မိုးသူ အလွန်ရင်းနှီးပါတယ်။ အဲဒီအချိန်က ကာတွန်းသော်ကသည် သူ၏ “အရိုင်း” ကာတွန်းစာအုပ်များကို အရိုင်းစာပေတိုက်ပိုင်ရှင် ကိုမင်းဆွေက ခိုင်ခံထုတ်ဝေပါတယ်။ အရိုင်းကာတွန်းစာအုပ်များမှာ အလွန်အောင်မြင်သော စာအုပ်များဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်က ထုတ်လုပ်သူ ကိုမင်းဆွေမှာ မောင်မိုးသူနှင့် အလွန်ရင်းနှီးသူဖြစ်ပါတယ်။ ကိုမင်းဆွေမှာ စာအုပ်ထုတ်ဝေရေးလုပ်ငန်းတွင် အလွန်ကောင်းမွန်သေသပစ္စည်း ထုတ်ဝေနိုင်စွမ်းရှိသူ ဖြစ်ပါတယ်။

ကိုမင်းဆွေတိုက်တွင် မောင်မိုးသူဘာသာပြန် စာအုပ်များကို ထုတ်ဝေခဲ့ဖူးပါတယ်။ အဲဒီအချိန်က မတရားရင်းနှီးသွားသည့် သော်ကနှင့် မောင်မိုးသူတို့ ကာတွန်းရုပ်ရှင်ဖန်တီးရန် နှစ်ဦးပေါင်းစပ်ကြိုးစားခဲ့ဖူးပါတယ်။ မောင်မိုးသူ ရုပ်ရှင်လောကတွင် အဓိကရိုက်ကူးသည့် အယ်ဒီဖလိုက်ကင်မရာများသည် တစ်ကွက်ချင်း ရိုက်ကူး၍မရပါ။ ကာတွန်းပုံများကို ဖလင်ကော်ပြားပေါ်တွင် တစ်ကွက်ချင်းရေး၍ လှုပ်ရှားမှုများကို တစ်ကွက်ချင်းရိုက်ရမည်ဖြစ်သောကြောင့် အခက်အခဲတွေ့ရပါတယ်။ ၎င်းအချိန်က တစ်ကွက်ချင်းရိုက်ကူးသည့်စက် ဖန်တီး၍ မရသည့် အတွက် မောင်မိုးသူနှင့်သော်က ရိုက်ကူး၍ မရခဲ့ပါ။ ထိုအချိန်က စာပေလောကထဲသို့ မောင်မိုးသူ တစ်ယောက် နုတ်နွယ်ကို အကြောင်းပြုပြီး ရောက်ရှိပါတယ်။ ကိုနုတ်နွယ်က အဲဒီအချိန်က စုံထောက်မဂ္ဂဇင်းကို ကိုမိုးဝေနှင့်အတူ စီစဉ်ထုတ်ဝေကြပြီး ကန်တော်ကလေးရှိ ကိုတင်အောင် မစမ်း၏ ပုံနှိပ်တိုက်တွင် တိုက်ထိုင်ရပါတယ်။ ကိုတင်အောင် မစမ်းတိုက်မှလည်း မောင်ကမ္ဘာ ကာတွန်းများ၊ ကာတွန်းစာအုပ်များ ပုံနှိပ်ထွက်ပါတယ်။ ဦးအောင်ရှိန်၏ကာတွန်းများကို ဦးဘရီ သမီးများတိုက်မှ ထုတ်ဝေဖြစ်ပါတယ်။ ကန်တော်ကလေးရှိ သီရိမင်္ဂလာ ပုံနှိပ်တိုက်မှ မိုးရထားဆုံးကျော်သံတံတားကြီးကို ကျော်ဖြတ်လိုက်ရင် ဒီဘက်က ရေကျော်ဝတ်ကျောင်းလမ်းကို ရောက်ရှိပါတယ်။ ဝတ်ကျောင်းလမ်းတွင် ဘလောက်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ဦးခင်ကျော်က စာရေးဆရာ မောင်သက်နောင်နဲ့ မောင်သိန်းဆိုင်တို့ကို အယ်ဒီတာအဖြစ် ခန့်အပ်ပြီး ဆယ့်ခြောက်ချိုး တစ်ကျပ်တန်မဂ္ဂဇင်း တစ်စောင် ထုတ်ဝေပါတယ်။ ၎င်းလျှို့ဝှက်သည်းဖို မဂ္ဂဇင်းသည် ဘလောက်တိုက်ပိုင်ရှင်ဦးခင်ကျော်က ထုတ်ဝေနေသည့်တိုက်ဖြစ်ပေရာ ဘလောက်များ အများဆုံးအသုံးပြုနိုင်သည့်နည်းတူ မြန်မာပြည်ပန်းချီဆရာ၊ ကာတွန်းဆရာများကိုလည်း အများဆုံးမွေးဖွားခဲ့သည့် တိုက်တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ရန်ကုန်ကာတွန်းဆရာများ အကြောင်းကို ဒီတစ်ပတ် ဒီလောက်ပဲရေးသားပါရစေ။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ နောက်တစ်ပတ် မန္တလေး ကာတွန်းဆရာများအကြောင်း ရေးသားချင်၍ ဖြစ်ပါတယ်။ ။

မောင်မိုးသူ ရုပ်ရှင်လောကတွင် အဓိကရိုက်ကူးသည့် အယ်ဒီဖလိုက်ကင်မရာများသည် တစ်ကွက်ချင်း ရိုက်ကူး၍မရပါ။ ကာတွန်းပုံများကို ဖလင်ကော်ပြားပေါ်တွင် တစ်ကွက်ချင်းရေး၍ လှုပ်ရှားမှုများကို တစ်ကွက်ချင်း ရိုက်ရမည်ဖြစ်သောကြောင့် အခက်အခဲတွေ့ရ ...

မြို့နယ်လူဝင်ကရုံးများရှိ နိုင်ငံသားများ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များ (ID) စနစ်ဖြင့် ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေး စီစဉ်လျက်ရှိ

မုံရွာ ဩဂုတ် ၁
မုံရွာမြို့ မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဆိုင်ရာ မြို့နယ်ဦးစီးဌာနမှ မှတ်တမ်းဌာနစီမံခန့်ခွဲရေး နိုင်ငံသားအချက်အလက်များကို (ID) စနစ်ဖြင့် ထိန်းသိမ်းထားရှိရေး စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဝန်ကြီး ဦးမိုးကျော်သူ၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

“ဌာနများက ပေါင်းစပ်ပေးမှ အစိုးရအဖွဲ့အနေနဲ့ ဘာလုပ်ပေးရမလဲဆိုတာ သိနိုင်မှာဖြစ်တယ်။ အခုအခြေအနေကိုသိလာတယ်။ အခုအခြေအနေက နည်းပညာအပိုင်းကို မေးမြန်းမှုတွေ လုပ်ဆောင်နေပြီ။ သူတို့ဆီက ဘာတွေလိုအပ်မလဲဆိုတဲ့ အခြေခံလိုအပ်ချက်တွေ၊ ကုန်ကျမှု ခန့်မှန်းတွေစာရင်းတွေရလာပြီးရင် မဖြစ်မနေလုပ်ကိုလုပ်ရ

မယ့် အရေးကြီးတဲ့ အခြေအနေအပေါ်မူတည်ကာ ကက်တိုက် အစည်းအဝေးမှာ တင်ပြပြီး ဘတ်ဂျက်ခွဲလုပ်မှာဖြစ်တယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ကတော့ အချက်အလက်တွေကို Database နဲ့ သိမ်းဆည်းတဲ့ စနစ်ကိုသွားမှာဖြစ်တယ်” ဟု ဦးမိုးကျော်သူက ပြောသည်။

မုံရွာမြို့ မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဆိုင်ရာ မြို့နယ်ဦးစီးဌာနမှ မှတ်တမ်းဌာနစီမံခန့်ခွဲရေး နိုင်ငံသား အချက်အလက်များကို (ID) စနစ်ဖြင့် ထိန်းသိမ်းထားရှိရေး ကွန်ပျူတာပညာရှင်များနှင့် ဆော့ဖ်ဝဲပညာရှင်များ၏ ခန့်မှန်းတွက်ချက်ခြင်း လုပ်ဆောင်မှု အခြေအနေကို စောင့်ကြည့်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းဦး(ယေျာတိုင်း)

ဩဂုတ် ၁ ရက်က သထုံ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်စု (၇၈) မှ ရဲတပ်ကြပ်ကြီး ထွန်းလင်းအောင် ပါ တပ်ဗွဲ့ဝင်များ ကြာပန်းကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျောင်းသူကျောင်းသားများအား ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေး ဟောပြောစဉ်။

လှိုင်ထွန်းအောင်(သထုံ)



ပြည်တွင်းရေးရာ

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုသည် အရေးကြီးကြောင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ပြောကြား



မန္တလေး ဩဂုတ် ၁

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုရရှိရန် အရေးကြီးပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့်ကုမ္ပဏီသာမက နိုင်ငံနှင့် နိုင်ငံသားများလည်း အကျိုးအမြတ်ရှိရမည်

ဖြစ်ကြောင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်က ပြောကြားသည်။ မြို့သာစက်မှုဥယျာဉ်တွင် ဇူလိုင် ၃၁ ရက် နံနက်ပိုင်းကပြုလုပ်သည့် GOLD AYA

Motors International Group Co., Ltd. ကား ထုတ်လုပ်မှုစက်ရုံနှင့် SUV အမျိုးအစား Q35 မော်တော်ယာဉ်မိတ်ဆက်ပွဲတွင် တိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ယင်းသို့ပြောကြား ခြင်းဖြစ်သည်။

“ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တဲ့နိုင်ငံတွေကိုကြည့်ရင် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမရှိဘဲ မတိုးတက် ပါဘူး။ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေလာနိုင် ဖို့ရာ ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းတွေ ဖန်တီးပေးရ မယ်။ နိုင်ငံခြားသားတွေရဲ့ အမြတ်တွေထဲ မှာ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံသားတွေရဲ့ အမြတ် လည်းပါရမယ်။ နိုင်ငံရဲ့အမြတ်လည်းပါရမယ်။ လူသားအရင်းမြစ်တွေလည်း မြတ်ရမယ်။ နှစ်ဖက်စလုံးမြတ်မယ်အလုပ်ကို လုပ်ကြ ရမယ်” ဟု တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ပြောကြားသည်။

GOLD AYA Motors International Group Co., Ltd. သည် တရုတ်နိုင်ငံ ကုမ္ပဏီမြို့တွင် ရှိသည့် Shining Star Group ၏ ကုမ္ပဏီ တစ်ခုဖြစ်ပြီး The Belt and Road စီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်သည့်အနေဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၃၀ ဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မော်တော်ယာဉ်တပ်ဆင် ထုတ်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီအနေဖြင့် မော်တော် ယာဉ်အမျိုးအစား ခုနစ်မျိုး၊ Model ပေါင်း ၁၀ မျိုး ထုတ်လုပ်မည်ဖြစ်ပြီး အိမ်သုံးဇီမိခံ ကား၊ SUV၊ MPV၊ လုပ်ငန်းသုံး၊ ပစ်ကပ် ထရပ်၊ New Energyနှင့် အထူးမော်တော်ယာဉ်

များပါဝင်ကာ တစ်နှစ်လျှင် ကားအစီးရေ ၅၀၀၀ ခန့် ထုတ်လုပ်ရန်မျှော်မှန်းထားကြောင်း သိရသည်။

Star Group Company and Gold AYA Motors ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Yan Yu နှင့် BAIC Group အရှေ့တောင်အာရှဆိုင်ရာ အထွေထွေ မန်နေဂျာ Mr. Yan Xiang Jun တို့ကလည်း မိမိတို့ကုမ္ပဏီ၏ လက်ရှိဆောင်ရွက်နေသော လုပ်ငန်းများ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် မော်တော်ယာဉ်ထုတ်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ မျှော်မှန်း ချက်များ၊ မိမိကုမ္ပဏီနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့ အကြား အပြန်အလှန်အကျိုးရှိမှုများ၊ ဒေသတွင်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ဆိုင်ရာများ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ဈေးကွက် မျှော်မှန်းချက်များကို ပြောကြားသည်။

အဆိုပါကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ခန့်အပ်ထား သည့် ဝန်ထမ်းအင်အား ၁၃၀ ကျော်ရှိပြီး ယင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံသား ၈၂ ရာခိုင်နှုန်းပါဝင် သည်။ မြို့သာစက်မှုဥယျာဉ်အနေဖြင့် လက်ရှိ ကာလတွင် နိုင်ငံခုနစ်နိုင်ငံမှ လုပ်ငန်းပေါင်း ၂၁ ခု ကို တည်ထောင်လည်ပတ်လျက်ရှိပြီး ပြည်တွင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတန်ဖိုး ၂၄၃ ဘီလီယံ ကျပ်နှင့်ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတန်ဖိုး အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၅၁၃ ဘီလီယံရှိကြောင်း သိရသည်။

အောင်စံမောင်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဂျပန်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များတွေ့ဆုံ

ပဲခူး ဩဂုတ် ၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း နို့စားနွားမွေးမြူရေးနှင့် နို့ထွက်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရေး ဂျပန်နိုင်ငံအခြေစိုက် Nobels Group မှ Planning Manager, Mr. Yoshiki Ishikuka နှင့် High Castle Co., Ltd, Managing Director ဦးဇော်လွင်သန်းတို့ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ သည် ဇူလိုင် ၃၁ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်းနှင့် လာရောက် တွေ့ဆုံသည်။

Mr. Yoshiki Ishikuka က မိမိတို့ကုမ္ပဏီသည် ဂျပန်နိုင်ငံတွင် အကြီးဆုံးနွားမွေးမြူရေး၊ အသားနှင့် နို့ထွက်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်း အရသာကောင်းပြီး ကျန်းမာရေးအတွက် အထောက်အကူပြုသော နို့နှင့် နို့ထွက်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်ရန် ရည်ရွယ်ပါကြောင်း၊ နွားမွေးမြူရေးမှ ထွက်ရှိသည့် အညစ်အကြေးများဖြင့် Bio Gas ဖြင့်

လျှပ်စစ်ထုတ်ကာ ကျေးရွာမီးလင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ဒေသခံပြည်သူ များအတွက်လည်း နွားစာအဖြစ် ပြောင်းစိုက်ပျိုးခြင်း ဖြင့် ခိုင်မာသောဈေးကွက်နှင့် ဝင်ငွေတိုးတက်ရရှိ နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပထမဆုံးအကြိမ်အနေဖြင့် ဩစတြေးလျမှ နွားကောင်ရေ ၅၀၀ အား တင်သွင်းမှုမြူ မည်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတန်ဖိုး အမေရိကန် ဒေါ်လာ ကိုးသန်းခန့်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်း က နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပိုမိုများပြားဝင်ရောက် လာမှုသည် တိုင်းပြည်ဝင်ငွေ တိုးတက်စေကြောင်း၊ ပြည်ပမှတင်သွင်းရသည့် နို့နှင့် နို့ထွက်ပစ္စည်းများကို ပြည်တွင်းမှာသာ ထုတ်လုပ်မည်ဖြစ်၍ သွင်းကုန်တန်ဖိုး လျှော့ချနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ပြည်သူများအတွက်လည်း ဈေးနှုန်းသက်သာစွာ ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း ပြောကြားသည်။

တစ်စိုး(ပဲခူး)



မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် အတ္တရံမြစ်ကူး(စံပယ်ဂူ)တံတားတည်ဆောက်နေမှု ကြည့်ရှု

မော်လမြိုင် ဩဂုတ် ၁

မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ အေးဇံ၊ စည်ပင်သာယာရေးနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီး ဦးမင်းကျော် လွင်နှင့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ သည် ဇူလိုင် ၃၁ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီ က ကျိုက်မရောမြို့နယ် အတ္တရံမြစ်ကူး (စံပယ်ဂူ) တံတားတည်ဆောက်နေမှု အခြေအနေများကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။ မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ အား တံတားရှင်းလင်းဆောင်တွင်

အတ္တရံမြစ်ကူး(စံပယ်ဂူ) တံတားတည် ဆောက်ရေးတံတားအထူးအဖွဲ့(၁၄) မှ တာဝန်ရှိသူများက တံတားတည် ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက် ထားရှိမှု၊ တံတားချဉ်းကပ်လမ်းလုပ် ငန်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေ များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က သက် ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အဖွဲ့အား ကဏ္ဍ အလိုက် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်း များအား အချိန်မီပြီးစီးအောင်ဆောင် ရွက်သွားရန်နှင့် လာမည့်ဘဏ္ဍာရေး

နှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်ရန်ကျန်ရှိ သည့်လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည်များကို မှာကြားသည်။ အတ္တရံမြစ်ကူး(စံပယ်ဂူ)တံတား သည် သံမဏိသံပေါင်ခုံးတံတား၊ သံကူ ကွန်ကရစ်ကိုယ်ထည် တံတားအမျိုး အစားဖြစ်ပြီး တံတားအရှည်မှာ ၆၄၄ ဒဿမ ၁ မီတာ (၂၁၁၃ ပေ ၂ လက်မ) ရှိရာ တံတားတစ်စင်းလုံးပြီးစီးမှု ရာခိုင် နှုန်းမှာ ၁၈ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း တံတား အထူးအဖွဲ့(၁၄)မှ သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

သင့်စီးပွားရေး အောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာစို့



ခပေါင်းရေလှောင်တံ အရေးပေါ်အခြေအနေဖြစ်ပေါ်လာပါက လွှင့်ထူရမည့်အလံများ ပေးအပ်

တောင်ငူ ဩဂုတ် ၁

ခပေါင်းချောင်းဘေးရှိ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများအား ခပေါင်းရေလှောင်တံ အရေးပေါ်အခြေအနေဖြစ်ပေါ်လာပါက လွှင့်ထူရမည့်အလံပေးအပ်ပွဲကို ဩဂုတ် ၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ခပေါင်းဆည်တံစံရှိ အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် အုတ်တွင်းမြို့နယ် ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစန်းအေးက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေး(၅)မှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ကိုကိုထွန်းက ခပေါင်းရေလှောင်တံ၏အခြေအနေ စိုးရိမ်မှုမရှိစေ ရန်နှင့် ကောလာဟလသတင်းများကို မယုံကြည်ကြရန် ကြိုတင်စီမံထားသည့် ဆောင်ရွက်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ဦးစီးအရာရှိ ဦးမျိုးအောင်ဇင်က ခပေါင်းရေလှောင်တံ၏ အရေးပေါ်အခြေအနေအဆင့်(၁)၊ အဆင့်(၂)၊ အဆင့်(၃)သတ်မှတ်ထားသည့် အလံအရောင်များသတ်မှတ်ချက် များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တာဝန်ရှိသူများက ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး များကို အလံများပေးအပ်ခဲ့သည်။

ခပေါင်းဆည်အခြေအနေကို တက်ရောက်လေ့လာသည့် ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတစ်ဦးက “ကောလာဟလဖြစ်ပေါ်နေတဲ့အချိန်မှာတော့ စိုးရိမ်စိတ်ရှိခဲ့တယ်။ အခုမျက်မြင်တွေ့ရတော့ စိုးရိမ်ရေချိန်အမှတ်မပြောနဲ့ ဆည်ထဲမှာ ရေတောင်နည်းနေတာတွေ့ရတယ်။ ဆည်ရေလျှံဖို့ဆိုတာ ပေ ၅၀ နီးပါး လောက်လိုပါသေးတယ်”ဟု ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ခပေါင်းရေလှောင်တံကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အုတ်တွင်းမြို့နယ် ခပေါင်းချောင်းနှင့် ပရိုင်းချောင်းဆုံရာ အောက်ဘက် ၁ ဒဿမ ၂၅ မိုင်ခန့် အကွာတွင် တည်ဆောက်ထားပြီး ရေလှောင်တံ၏အောက်ဘက် ငါးမိုင်ခန့် အကွာတွင် ရေလွှဲဆည်ကို တည်ဆောက်ထားကာ တောင်ငူမြို့နယ်နှင့် အုတ်တွင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဆည်ရေသောက်ဖော်ယာများကို ရေပေးဝေလျက်ရှိ သည်။ တံစံအမျိုးအစားမှာ မြေသားတံစံအမျိုးအစားဖြစ်ကာ အမြင့်ပေ ၂၀၀၊ အလျားပေ ၉၂၀ ရှိပြီး ကန်ရေပြည့်ရေလှောင်ပမာဏ ဧကပေ ၈၇၈၅၇၀ ရှိပြီး လက်ရှိအခြေအနေမှာ စိုးရိမ်အမှတ်ရောက်ဖို့ ပေ ၅၀ ခန့် လိုသေး ကြောင်း တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးထံမှ သိရသည်။

သူရ(တောင်ငူ)

တောင်ပံကစားသမား ဇာဟာအား ပေါင်သန်း ၆၀ ဖြင့် နာပိုလီအသင်းက ခေါ်ယူမည်

အီတလီစီးရီးအေကလပ် နာပိုလီအသင်းဟာ ခရစ္စတယ်ပဲလေးအသင်းမှ အိုင်ဗရိုကို့စ် တောင်ပံကစားသမား ဇာဟာကို ခေါ်ယူဖို့ ပစ်မှတ်ထားနေပြီး လက်ရှိမှာ ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင်သန်း ၆၀ နဲ့ ကမ်းလှမ်းထားတယ်လို့ သိရပါတယ်။

သမားတစ်ဦးလိုအပ်နေတဲ့အတွက် ဇာဟာကို ခေါ်ယူဖို့ စီစဉ်လာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ နာပိုလီအသင်းနည်းပြ အန်စလော့တီ အနေနဲ့ တိုက်စစ်ပိုင်းမှာ အားဖြည့်ဖို့အတွက် တောင်ပံကစားသမား ဇာဟာကို ခေါ်ယူဖို့ စီစဉ်နေတာဖြစ်ပြီး အဲတတန်အသင်းကလည်း တောင်ပံကစားသမား ဇာဟာကို ခေါ်ယူဖို့ အတွက် ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၅၅ သန်းနဲ့ ကမ်းလှမ်းထားတယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ ဇာဟာကိုယ်တိုင်ကလည်း လာမယ့်ဘောလုံးရာသီမှာ ချန်ပီယံလိဂ်မှာ ပါဝင်ကစားခွင့်ရရှိ ရေးအတွက် ပြီးခဲ့တဲ့ဘောလုံးရာသီက ကတည်းက ခရစ္စတယ်ပဲလေးအသင်းကို အသင်းကနေထွက်ခွာခွင့် တောင်းဆိုထားတာဖြစ် ပါတယ်။ လက်ရှိကမ်းလှမ်းထားတဲ့ နာပိုလီ အသင်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ဘောလုံးရာသီက အီတလီစီးရီးအေမှာ အဆင့် ၂ နေရာရရှိ ထားတာကြောင့် အခုနှစ် ဘောလုံးရာသီ ချန်ပီယံလိဂ်မှာ ကစားခွင့်ရရှိထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။



ဘာစီလိုနာအသင်းက ကော်တင်ဟိုအား ရောင်းချချင်သော်လည်း ဘယ်အသင်းကမှ ကမ်းလှမ်းထားတာမရှိဘူးဟု ဆို

စပိန်လာလီဂါကလပ် ဘာစီလိုနာအသင်း ဟာ အသင်းရဲကွင်းလယ်ကစားသမား ကော် တင်ဟိုအား ရောင်းချဖို့ စီစဉ်ထားခဲ့ပေမယ့် လက်ရှိအချိန်အထိ ဘယ်အသင်းကမှ ကမ်း လှမ်းထားတာမရှိဘူးလို့ ဆိုပါတယ်။ အင်္ဂလန်ပရီမီယာလိဂ်ရဲ့အပြောင်းအရွှေ့ ဈေးကွက်ဟာလည်း ပိတ်သိမ်းဖို့ နီးကပ်လာပြီ ဖြစ်လို့ ကော်တင်ဟိုကို ခေါ်ယူမယ့်အသင်း တွေကို စောင့်နေရတာဖြစ်ပြီး ဘယ်အသင်း ကမှ မခေါ်ယူမှာကို စိုးရိမ်နေတယ်လို့လည်း

ပြောကြားထားပါတယ်။ ဘာစီလိုနာအသင်း ဟာ ကွင်းလယ်ကစားသမား ကော်တင်ဟိုကို လွန်ခဲ့တဲ့ ၁၈ လက လီဗာပူးအသင်းကနေ ပြောင်းရွှေ့ကြေး ယူရိ သန်း ၁၂၀ နဲ့ ခေါ်ယူ ထားတာဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိမှာ ဘာစီလိုနာအသင်းက ကော် တင်ဟိုကို ပြောင်းရွှေ့ကြေး ယူရိ ၁၀၅ သန်းနဲ့ ရောင်းချဖို့စီစဉ်နေတာဖြစ်ပြီး ချယ်လ်ဆီး အသင်းက ဟာဇက်ကို ရီးယဲလ်မက်ဒရစ် အသင်းဆီ ရောင်းချထားတာကြောင့် အစား

ထိုးကစားသမားအဖြစ် ကော်တင်ဟိုကို ခေါ်ယူဖို့ သတင်းထွက်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် လက်ရှိအချိန်အထိတော့ ကမ်းလှမ်း မှုပြုလုပ်ထားတာမရှိသေးဘူးလို့ ဆိုပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အသင်းဟောင်းလီဗာပူးအသင်း က ကော်တင်ဟိုကို ပြန်လည်ခေါ်ယူမယ်ဆို တဲ့သတင်းတွေလည်း ထွက်နေပါတယ်။

ဧွေကြယ် - ရေးသားသည်

အနုပညာ

ဟွန်ဘင်းနဲ့ ဆန်းရယ်ဂျင်တို့ရဲ့ ရုပ်ရှင်သစ်ကို ဆွစ်ဇာလန်တွင် ရိုက်ကူးမည်

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အနုပညာရှင်တွေဖြစ်ကြတဲ့ ဟွန်ဘင်းနဲ့ ဆန်းရယ် ဂျင်တို့ဟာ ဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်သစ်မှာ တွဲဖက်ပါဝင်သွားကြမှာဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော် ပြောကြားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ လတ်တလောမှာ အဆိုပါရုပ်ရှင်ကို ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံမှာ သွားရောက်ရိုက်ကူးမှာဖြစ်ကြောင်း စွန်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ဧူလိုင် ၃၁ ရက်မှာတော့ အဆိုပါရုပ်ရှင်သစ် “Crash Landing of Love” ရဲ့ ရိုက်ကူးရေးအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးက ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံမှာ သွားရောက်ရိုက်ကူးမှာဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားလာတာဖြစ်ပါတယ်။ ရိုက်ကူးရေးလုပ်ငန်းတွေ စတင်ဖို့ရာ ဩဂုတ်လကုန်ပိုင်းမှာ အဖွဲ့သားတွေဟာ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံကို ထွက်ခွာမှာဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

ဒီဇာတ်လမ်းတွဲမှာ ဆန်းရယ်ဂျင်ဟာ ချမ်းသာတဲ့မိသားစုတစ်ခုရဲ့အမွေဆက်ခံသူ ယွန်ဆဲရီအဖြစ် ပါဝင်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ လေထီးစီးရင်းက လေထန်လာတာ ကြောင့် မြောက်ကိုရီးယားမှာ အရေးပေါ် ဆင်းသက်ခဲ့ရပါတယ်။ ဟွန်ဘင်းကတော့ မြောက်ကိုရီးယားက အရာရှိတစ်ဦးအဖြစ် ပါဝင်ထားပြီး သူပါဝင်ထားတဲ့ဇာတ်ကောင်ဟာ ယွန်ဆဲရီကို မြင်မြင်ချင်းချစ်ခင်မိကာ တောင်ကိုရီးယားကို ပြန်နိုင်ဖို့အရေး ကူညီပေး ခဲ့ပါတယ်။ ဒီဇာတ်လမ်းတွဲမှာတော့ တောင်ကိုရီးယားသူနဲ့ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသားတို့ အကြားက အချစ်ဇာတ်လမ်းကို တွေ့မြင်ခံစားရမှာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

“Crash Landing of Love” ကို ယခုနှစ်ရဲ့ ဒုတိယနှစ်ဝက်အတွင်း စတင်ထုတ် လွှင့်သွားဖို့ရာ ရည်ရွယ်ထားကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



ကတ်တီပါရီရဲ့ တေးသီချင်းကို ရက်ပဲတေးသီချင်းတစ်ပုဒ်မှ ကူးခဲ့ခြင်းဖြစ်

အမေရိကန်ပေါ့ပေါ့ကြယ်ပွင့် ကတ်တီပါရီရဲ့ ၂၀၁၃ ခုနှစ် အတွင်းက ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ သူ့ရဲ့တေးသီချင်း “Dark Horse” ဟာ ရက်ပဲတေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ကို ကူးချခဲ့တာ ဖြစ်ကြောင်း ပြီးခဲ့တဲ့ တနင်္လာနေ့က လော့ခ်အန်ဂျလစ် တရားရုံးက ဖော်ထုတ်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကတ်တီပါရီဟာ တေးသီချင်း မားကပ်စ်ဂရေရဲ့ “Joyful Noise” တေးသီချင်းကနေ သံစဉ်ပိုင်းဆိုင်ရာတွေကို ကူးယူခဲ့တာ ဖြစ်ကြောင်း တရားသူကြီး ကိုးဦးပါဝင်တဲ့အဖွဲ့က ဆုံးဖြတ် ခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ အေးရှားဝမ်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြ ချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

လီဂျောင်ဆပ်နဲ့ နာရာတို့ ချစ်သူတွေ မဟုတ်ကြောင်း ငြင်းဆို



တောင်ကိုရီးယားရဲ့ကျော်ကြားတဲ့ မင်းသားတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ လီဂျောင်ဆပ်ဟာ အမျိုး သမီးတေးဂီတအဖွဲ့ “Hello Venus” ရဲ့အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်သူ နာရာနဲ့ချစ်သူတွေ ဖြစ်နေကြောင်း သတင်းတွေပေါ်ထွက်လာခဲ့ပါတယ်။ ဒီသတင်းတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး မင်းသားပါဝင်ရိုက်ကူးခဲ့တဲ့အစီအစဉ်မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက သူတို့နှစ်ဦးဟာ ချစ်သူ တွေမဟုတ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာတာဖြစ်တယ်လို့ ကိုရီးယားဘိုးဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ဒီလိုပြန်လည်ငြင်းဆိုခဲ့ပေမယ့် သူတို့နှစ်ဦး ချစ်သူတွေဖြစ်နေကြောင်း ရေးသား ဖော်ပြခဲ့တဲ့ မီဒီယာကတော့ လီဂျောင်ဆပ်ဟာ နာရာ “Hello Venus” မှာ ပါဝင် လှုပ်ရှားနေစဉ်ကတည်းက အဆက်အသွယ်ရှိခဲ့ကြောင်း၊ သူတို့နှစ်ဦး ခင်မင်ကြောင်းနဲ့ နာရာရဲ့ လက်ရှိအေဂျင်စီနဲ့ စာချုပ်ချုပ်ဆိုဖို့ရာ လီဂျောင်ဆပ်က ခေါ်ယူခဲ့တာဖြစ် ကြောင်းလည်း ရေးသားဖော်ပြခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။ သူတို့နှစ်ဦး ချစ်သူတွေမဟုတ် ကြောင်း ငြင်းဆိုခဲ့တဲ့သူကတော့ လီဂျောင်ဆပ်နဲ့ နာရာတို့ဟာ ရင်းနှီးတဲ့ မိတ်တွေ တွေသာ ဖြစ်တယ်လို့ဆိုပါတယ်။

အချို့သော သတင်းရင်းမြစ်တွေရဲ့ပြောကြားချက်အရ နာရာနဲ့ လီဂျောင်ဆပ်တို့ကို မကြာခဏဆိုသလို အတူတွေ့ရကြောင်းနဲ့ နာရာက လီဂျောင်ဆပ်ရဲ့ ကဖေးဆိုင် ကိုလည်း မကြာမကြာလာရောက်လေ့ရှိကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။ ဒါ့အပြင် နာရာ ဟာ လီဂျောင်ဆပ်နဲ့သက်တဲ့ အမျိုးသမီးပုံစံမျိုးလည်းဖြစ်ပြီး မကြာခဏလက်ဆောင် တွေလည်း ပေးခဲ့တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

လီဂျောင်ဆပ်ဟာ လက်ရှိမှာ စစ်မှုထမ်းဆောင်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အများပြည် သူဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းတွေကို လုပ်ဆောင်ရင်း စစ်မှုထမ်းဆောင်နေတဲ့ မင်းသားဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ မတ်လအတွင်း စစ်မှုထမ်းရက်တွေကို စတင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ နာရာကတော့ လတ်တလောမှာ သရုပ်ဆောင်တစ်ဦးအဖြစ်ပါ အနုပညာလှုပ်ရှားမှုတွေ လုပ်ဆောင် နေကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

အေးပြည့်- စုစည်းသည်

YANGON , MYEIK - YANGON

From **39** USD +airport tax (One Way)

FLASH DEALS

* Terms & Conditions Apply
Effective From: 01st Aug - 30th Sep 2019

Tue, Thu, Sat, Sun

Flight No.	Sector	Departure	Arrival
K7 336	Yangon - Myeik	07:00	08:35
K7 337	Myeik - Yangon	08:50	10:25

Follow us on:

+95 (01) 9670007
info@airkbz.com.mm
airkbz.com

WINGS FOR EVERY ONE

စိန်နန်းတော်
Diamonds & Fine Jewelry

August Promotion
1st - 31st August 2019

စိန်နန်းတော် ဆိုင်ခွဲတို့၏တွင် ဦးရာဆီ တထူးလက်ဆောင်

5% to 30% off
Special Discounts

2019 Grand Lucky Draw

Grand Prize - Mazda Brand New Car (1) &

လက်ကိုင်အိတ် ၊
ရိုးဆောင်အိတ် ၊
ပူလဲနားကပ် ၊
Drink Set ၊
3 minutes Pot ၊

ထီး နှင့် အခြားအဖိုးတန် လက်ဆောင်များစွာ

ဗိတ်ဟောင်းဗိတ်သန် Customers များကို Promotion ကာလအတွင်း ဝယ်ယူအားပေးရန်လို့က်လွဲစွာဗိတ်ဖော်အပ်ပါသည်။
Main Branch - No. 663/665 Mahabandoola Road, Between 14th St & 20th St, Yangon Ph: 09 - 425608475 , 09 - 764499060

စိန်နန်းတော်
Jewelry & Fine Jewellery

အများသိစေရန်ကြေညာချက်

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ခွဲခြားရေးဦးစီးဌာနတွင်ဦးသာအောင် (TTN-593114) အမည်ပေါက်သည့် ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်ရှိမြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၇) မြေကွက်အမှတ်(၃၄၄/ခ)၊ အကျယ်အဝန်း ပေ(၂၀x၆၀)ရှိ ပါမစ်မြေအမျိုးအစား မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အဆောက်အအုံအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ရောင်းချသူအိမ်ထောင်စုဝင် [၂/အရ(နိုင်) ၀၂၃၉၇၅] ကဝန်ခံကတိပြုလျက် ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းရာ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက အရောင်းအဝယ် ပြုလုပ်ရန်သဘောတူသဖြင့် ရောင်းချသည့်ပစ္စည်း၏ တန်ဖိုးငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေ အဖြစ်ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်မှုကို ကန့်ကွက်လိုပါက ဤသတင်းစာ ကြေညာချက်ပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်းဆိုင်လုံသည် စာချုပ်စာတမ်းမူရင်းအထောက်အထားများဖြင့် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်းကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ရောင်းဝယ်မှုကိစ္စပေးအပ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ခေါင်းစဉ်အောင်
အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၃၀၁၄၆)
အမှတ်(၃၇၉) သာစွာ(၉)လမ်း(၃၉/A)ရက်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊
ရန်-၀၉ ၇၉၅၆၀၂၉၅၄

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ FMI အိမ်ရာစီမံကိန်း၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၈) မြေကွက်အမှတ်(၁၀၆၀-F) (အရပ်အခေါ်အမှတ် KTA-16)၊ ကန်သာယာ (၄)လမ်း၊ FMI City) ဧရိယာအကျယ်အဝန်း(၀.၂၄၃)ဧကရှိသော မြေနှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်တွင် တည်ဆောက်ထားသော တစ်ထပ်တိုက်အဆောက်အအုံ အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို ပိုင်ဆိုင်သူ ခေါ်ကြော်မုံ [၂/လကန (နိုင်)၀၁၄၄၃၀] ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူကဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ် တစ်ဒေသကို ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက နိုင်လုံသော အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၁၄) ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံလာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ခေါ်ရည်လင်း(အထက်တန်းရှေ့နေ) LL.B,LL.M (စဉ်-၂၇၃၇၄)
အမှတ်(၇၀) သုနန္ဒာလမ်း၊ သုမင်္ဂလာအိမ်ရာ၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊
ရန်-၀၉ ၂၅၆၂၅၄၂၇၅၇

ဂျပန်လုပ်ကားရောင်းမည်

မိတ်ဆွေအရမ်းသက်သာ 660.CC
ဓာတ်ဆီ ၅၀၀၈/ ဖိုးထည့် ၂ ရက်စီးနိုင်
ကားအပိုပစ္စည်းပေါ် MAZDA DELIVERY
VAN 1Q/MDY 2009 MODEL
(သိန်း 110)
ရန်-09-674327264

ပျောက်ဆုံးကြောင်း

An Bao Company Limited ၏ ဂိုဏ်းမှ
သွင်းကုန်လုပ်ငန်းရှင် မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်
အမှတ်-၅၃၉၆၆(၁၄၁၁-၂၀၁၈)သည်လိုင်နံ
ဆောင်ရွက်ရန်သွားလာစဉ် ပျောက်ဆုံးသွား
သဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်
ကြေညာအပ်ပါသည်။

ခေါ်လျှောက်ကိမ်း
အုပ်ချုပ်မှုအဖွဲ့ဝင်တာ
TEL-09-770633959

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၂၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၅၀)၊ ဟံသာဝတီလမ်း၊ အလျား(၄၀ပေ) x အနံ(၆၀)ပေရှိ ဦးစိန်မြင့်အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိအကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို ဝယ်ယူရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ကမ်းလှမ်းလာသူ ဒေါ်မုမုဟန်(၁၂/ဥကမ(နိုင်)၀၀၁၂၆၄)ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေကဝယ်ယူရန် အရောင်းအဝယ်ပြုသည့်တန်ဖိုးငွေအစာတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ဆိုင်မှာသောစာချုပ်စာတမ်း အထောက်အထား(မူရင်း)များနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်ထံသို့လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်းကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်ဇေဇေမြေမြန် (LL.B, LL.M)
အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၃၄၆၇၉)
အမှတ်(၆)၄-၅၅(ယ) ၁၂၃-လမ်း၊ သပြေကုန်းလမ်းကွက်၊ ဟံသာတော်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊
ဖုန်း - ၀၉-၇၉၅၃၀၆၄၄၇

ဆုတစ်ဆူချင်း ကျပ်(၅)သိန်းဆုများ

င - ၁၃၇၄၅၅	ကက - ၂၉၀၂၄၂	ရ - ၃၅၂၀၉၉	စ - ၆၀၆၀၆၆	ဂ - ၇၄၅၆၄၇
ယ - ၁၉၄၁၉၅	စ - ၃၀၃၇၂၆	၅ - ၅၃၀၁၆၃	ကက - ၆၇၈၉၄၁	ဒ - ၇၇၀၉၀၁
၅ - ၂၂၄၀၂၂	ယ - ၃၀၃၉၆၆	က - ၅၅၇၂၃၆	က - ၆၈၈၆၈၃	ပ - ၈၁၀၂၃၆
မ - ၂၅၅၀၄၁	န - ၃၁၈၉၈၂	အ - ၅၈၇၆၄၁	၅ - ၇၁၁၂၂၃	အ - ၈၆၀၀၁၃
တ - ၂၆၉၆၁၃	င - ၃၄၂၆၇၀	ဖျ - ၅၈၉၂၀၄	ဖျ - ၇၁၅၄၉၂	ဖျ - ၈၈၅၀၁၅

ဝေဝေစာစာပဒေသာ ဆုမဲစနစ်

ဝေဝေစာစာပဒေသာ ကျပ်(၃)သိန်းဆုများ

မ - ၁၁၁၇၆	ဟ - ၃၀၉၈၅	န - ၆၆၉၆၅
ယ - ၁၆၀၆၄	င - ၃၇၇၂၈	ဋ - ၇၂၀၇၄
ဏ - ၁၉၃၈၇	ဘ - ၅၁၁၀၁	ကက - ၇၄၄၂၃
ဂ - ၂၅၂၃၃	င - ၅၈၈၄၉	ကဂ - ၇၄၅၃၁
ဇ - ၃၀၈၇၂	ဟ - ၆၁၆၂၅	က - ၈၃၈၄၉

အထူးစာနုနှင့် ဓမ္မဂထာနု(၅)လုံး အစဉ်လိုက်တို့ - ကျပ်(၃)သိန်း

ဝေဝေစာစာပဒေသာ ကျပ်(၂)သိန်းဆုများ

စ - ၁၈၇၈	က - ၄၂၉၉	ခ - ၇၆၅၈
လ - ၂၁၈၄	ပ - ၄၄၉၁	ဇ - ၇၇၇၃
ဒ - ၂၆၅၄	င - ၄၆၇၆	ဂ - ၉၃၆၂
လ - ၃၉၆၃	ဟ - ၇၂၇၇	ယ - ၉၅၆၅
န - ၄၂၀၅	ခ - ၇၅၄၄	အ - ၉၇၉၇

အထူးစာနုနှင့် ဓမ္မဂထာနု(၄)လုံး အစဉ်လိုက်တို့ - ကျပ်(၂)သိန်း

ဝေဝေစာစာပဒေသာ ကျပ်(၁)သိန်းဆုများ

ရ - ၁၁၁	ယ - ၅၅၂	ရ - ၇၆၆
န - ၁၂၄	သ - ၅၈၄	ရ - ၇၇၄
ယ - ၁၄၁	ပ - ၆၂၀	ကက - ၈၈၀
ယ - ၂၂၅	ပ - ၆၈၅	ဂ - ၉၀၃
ဂ - ၃၂၀	ပ - ၇၁၃	င - ၉၀၅
၅ - ၄၅၇	စ - ၇၃၁	ဟ - ၉၉၂

အထူးစာနုနှင့် ဓမ္မဂထာနု(၃)လုံး အစဉ်လိုက်တို့ - ကျပ်(၁)သိန်း

ဝေဝေစာစာပဒေသာ ကျပ်(၅)သောင်းဆုများ

ဇ - ၁၂	ည - ၄၃	စ - ၆၈
လ - ၁၆	တ - ၄၈	ပ - ၇၈
က - ၁၈	ကခ - ၅၀	ဆ - ၈၆
တ - ၂၀	တ - ၅၂	တ - ၈၉
လ - ၃၅	ဂ - ၅၂	ဂ - ၉၁
ဇ - ၃၇	ခ - ၆၀	လ - ၉၄
ဂ - ၃၈		

အထူးစာနုနှင့် ဓမ္မဂထာနု(၂)လုံး အစဉ်လိုက်တို့ - ကျပ်(၅)သောင်း

ဘဏ္ဍာသိမ်း ရငွေကျပ်သိန်း(၂၅၀၀)မှ ချီးမြှင့်သော ဆုမဲများ

ဆုတစ်ဆူချင်း ကျပ်(၁၀)သိန်းဆုများ

ယ - ၁၅၇၃၈၇	ကက - ၁၆၈၉၇၀	ပ - ၁၈၁၇၈၅	ဂ - ၄၀၂၀၆၆
------------	-------------	------------	------------

ဝေဝေစာစာပဒေသာ ဆုမဲစနစ်

ဝေဝေစာစာပဒေသာ ကျပ်(၃)သိန်းဆုများ

အ - ၁၉၉၅၀	ပ - ၂၇၉၄၉
-----------	-----------

အထူးစာနုနှင့် ဓမ္မဂထာနု(၅)လုံး အစဉ်လိုက်တို့ - ကျပ်(၃)သိန်း

ဝေဝေစာစာပဒေသာ ကျပ်(၂)သိန်းဆုများ

ကက - ၁၄၀၄
ပ - ၅၁၈၁

အထူးစာနုနှင့် ဓမ္မဂထာနု(၄)လုံး အစဉ်လိုက်တို့ - ကျပ်(၂)သိန်း

ဝေဝေစာစာပဒေသာ ကျပ်(၁)သိန်းဆုများ

ဇ - ၁၆၂
ယ - ၇၃၅

အထူးစာနုနှင့် ဓမ္မဂထာနု(၃)လုံး အစဉ်လိုက်တို့ - ကျပ်(၁)သိန်း

၁။ ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ (၁) ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပေးသည့် အောင်ဘာလေသိန်းဆုနှင့်ပွဲတွင် (၆) ခြိမ်မြောက် ကျပ်(၁၀၀၀)တန်အတွက် ဆုမဲ (၂၁၂၀၂၉) ဆု ခွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပါသည်။

၂။ ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၁) ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပေးသည့် (၇) ခြိမ်မြောက် ကျပ်(၁၀၀၀)တန်အောင်ဘာလေ သီလင်ပုတ်များကို (က)အထူးစာနု (ခ) အထူးစာနု အထူးစာ (၃၃)လုံး (ကက)အထူးစာနု (ကယ) အထူးစာနု အထူးစာ (၄)လုံး စုစုပေါင်း အထူးစာ (၃၇)လုံး ခွဲဝေချိတ်ဆက်ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၃။ ယခု (၆)ခြိမ်မြောက် ကျပ်(၁၀၀၀)တန် ဆုမဲများအနက် ကျပ် (၁၀)သိန်းနှင့်အထက် ဆုမဲများအား သီဆုငွေ ထုတ်ပေးခြင်းကို (၂ . ၈ . ၂၀၁၉) ရက်နေ့မှစတင်၍ ချိတ်ဆက်ပေးခြင်းဖြစ်ပြီး ကျန်ဆုမဲများအား သီဆုငွေထုတ်ပေးခြင်းကို (၁၂ . ၈ . ၂၀၁၉) ရက်နေ့မှစ၍ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ဆုငွေများကို တိုက်ရိုက်ဖြစ်ပေး၊ တရားဝင်ကိုယ်စားလှယ်ပေးခြင်းဖြစ်ပေး၊ နိုင်ငံ့ဘဏ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မရှင်/မိတ္တူ သိမ်းဆောင်ရမည်၊ မူရင်း/မိတ္တူ (၆)လအတွင်း ချိတ်ဆက်ပေးသည့် လိုင်စင်စာအုပ် (၃)ခု တင်ပြရန်လိုအပ်ပါသည်။

အောင်ဘာလေသိန်းဆုငွေအဖွဲ့

အောင်ဘာလေသိန်းသိမ်းခံစဉ်အား www.ird.gov.mm တွင်

ကြည့်ရှုထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

ပြန်လည်ရောက်ရှိသူများမှ ခင်နာ (ဗုဒ္ဓဂယာ) သို့ ပို့သမေတ္တာ မုဒိတာများ ၂၀၁၉-၅၆၀၀၂၃

Table with 4 columns: ဖော်မင်းထွေး, ဖော်အောင်ထွေး, ဖြူးလင်းကျော်, အောင်နိုင်ဆင့်. Each column lists names and donation amounts.

RUBY ကားစီးလုံးဝားသည် 09-51-77212, 535100. ခရီးစဉ်မျိုးစုံအတွက် (၄၅၂၄၂၂၃၂၀၁၀၁၄၀၀၀၅) ခရီးစဉ်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် ဝယ်ယူမှုများကို ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

သေချာစိတ်ချရန် ဝယ်ယူမှုများအတွက် အချိန်ကုန်ကျစရိတ်အား ပြုပြင်ဆင်ခြင်ပေးနိုင်ပါသည်။ Ph: 09 73063683, 09 795809414

ဝတ်ရည်ဦး ဒဂုံပြည်အရပ်ပိုင်၊ တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊ သိပ်ကမ်းရိုးမြေကွက်များ ဝယ်လိုသည်။ 09-43088052, 09-260660405, 09-421067330

အနာဂတ်အင်ဂျင်နီယာများအတွက် "Engineering The Future" အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲနှင့် PSB Academy ၏ စင်ကာပူပညာရေးဟောပြောပွဲ Engineering Workshop & Education Seminar. Includes details about the event, speakers, and contact information.

မသန်စွမ်းသူများအတွက် Graphic Design သင်တန်းခေါ်ယူခြင်း. Details about the training program, including topics like Computer Graphic Design and contact information for registration.

KBZ BANK ၏ ပူးပေါင်းကူညီမှုဖြင့် အိမ်ခြံမြေ ကုမ္ပဏီများစုပေါင်း၍ အိမ်ရာပေါင်းများစွာပြုသမည် အိမ်ခြံမြေ အရောင်းပြပွဲကြီး. Includes logos of partner organizations and details about the housing project.

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ သာကေတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၂/မြောက်၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၂၉၂/၂ မြေဧရိယာ ၂၄၀၀ စတုဂံပေ၊ အတိုင်အတာ (၈၀) (၄၀x၆၀) မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်-၁၂၉၂/၂ သဒ္ဓါ(၁)လမ်း (၂/မြောက်)ရပ်ကွက်၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ဦးထွန်းနိုင် (TKA-047422) [၁၂/ သာကေတ (နိုင်) ၁၀၅၂၁၂၊ အိမ်သိမ်းမှု TKA- ၀၄၂၁၂၁၂၊ [၁၂/ သာကေတ (နိုင်) ၁၀၅၂၁၂] ဦးကျော်ရှိန် (EE- ၀၁၃၆၄၅) အမည်ပေါက်၊ နှစ် (၆၀) ဝန်ငြိမ်းအား အမည်ပေါက်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးကျော်ရှိန် (ခင်ထွန်း)သည် ၂၀၀၇-၀၉-၀၅ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သဖြင့် အိမ်သိမ်းမှု [၁၂/ သာကေတ (နိုင်) ၁၀၅၂၁၂] မှ တစ်ဦးတည်းသော ဇနီးတော်စပ်ကြောင်း၊ အခြားသော ဇနီးမယားတစ်ဦး တစ်ယောက်မျှရှိကြောင်း၊ ၎င်းကသာလျှင် မြန်မာ့ဓလေ့ထုံးတမ်းဥပဒေနှင့် အမွေဆက်ခံခြင်း ဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ တရားဝင် အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ပါကြောင်း၊ ၎င်းမှလွဲ၍ အခြားသော အမွေဆက်ခံခွင့်ရှိသူ တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမရှိကြောင်း၊ သာကေတမြို့နယ်ရပ်ကွက်/မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးထောက်ခံချက်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၏ ၁၄-၉-၂၀၁၈ ရက်စွဲပါ အကြောင်းကြားစာ၊ အိမ်ထောင်စုလွှဲပြောင်းရေးရင်း၊ ဦးထွန်းနိုင် အိမ်သိမ်းမှု ဦးကျော်ရှိန် အမည်ပေါက် နှစ် (၆၀) ဝန်ငြိမ်းမှုတွင် ပြုစု အိမ်သိမ်းမှုမှ ကျန်အမည်ပေါက်များဖြစ်ကြသော ဦးထွန်းနိုင်၊ အိမ်သိမ်းမှုတွင် ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့် Portion အရောင်းအလဲစာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာပါသည်။ မြေပြင်ကွင်းဆင်း၊ စစ်ဆေးရာတွင် နှစ်ထပ်ပျဉ်ထောင် အဆောက်အအုံတစ်လုံးနှင့် တစ်ထပ်ပျဉ်ထောင် အဆောက်အအုံတစ်လုံးရှိပြီး လျှောက်ထားသူများ အရပ်ကတိုင်း ပယ်ယူသည့် ၎င်း၏ အိမ်ငှားနေထိုင်ခြင်းအတွက် လျှောက်ထားသူများ ဝန်ခံကတိနှင့် အရပ်ကတိုင်း ပယ်ယူသည့် သဘောတူညီကြောင်း ဝန်ခံကတိတို့ တင်ပြပြီးဖြစ်သဖြင့် တရားဝင် ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေရာ (၇) ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

အောင်မဂ်လာ အိမ်ပြောင်း/ရွှေလှုပ်ငန်း ဖြေလွှဲခြင်း/နယ်စား 09428773300, 09428773355

တိုးလျှံ အိမ်ခြံမြေအကျိုးစေတင် ဒဂုံပြည်အရပ်ပိုင်၊ တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊ သိပ်ကမ်းရိုးမြေကွက်များ ဝယ်လိုသည်။ 09-5085231, 09-40202223

ခေတ်တွင်းလေးမီလီမီလီမီမောင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ အဆင့်မြင့် စတိုးဘလိတ်စားသွားဆွဲကြိုးများကို ရောင်းချသောစာရင်း ရောင်းချတပ်ဆင်ပေးနေပါသည်။ အမှတ်(၃၄/A)၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်းမ၊ (နင်းဆီကုန်းဘိုးဘွားရိပ်သာရွာ)၊ ပန်းတန်းမြို့နယ်။ Ph: 01-545531, 09-73058161, 09-795008161, HOTLINE : 09-5008161

BOSS အဆင့်မြင့် ပါကေးအရောင်းခန်းမ အဆင့်မြင့် Laminate Flooring ကြမ်းခင်းခြားများနှင့် 100% ခေရူမီနီ ဇွဲနီခင်းကြမ်းခင်းခြားများကို ချေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် တိုက်ရိုက်ရောင်းချပေးနေပါသည်။ အရောင်းခန်းမ(၁) - အမှတ်(၂၅၈)၊ အရပ်ပိုင်မြို့ကွင်းလမ်းမကြီး၊ မြန်မာ့ဓမ္မဆောင်တော်၊ တာရှေ့မြို့နယ်။ Ph: 09-5076661, 09-5076662, 09-5076663. အရောင်းခန်းမ(၂) - တိုက်(အေ-၂)၊ အခန်း(၀၀၄)၊ ယုန်ပလာမာအေး၊ အောင်မဂ်လာမုတ်တိုင်အနီး၊ ပညာအလလမ်း။ Ph: 09-5425251, 09-73225484

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ရင်ရင် (ခ) လီပွေဟွန်း (ခ) လီဇေလွင် (Lucky Man Co., Ltd)

အသက် (၈၇) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ (၁) ရပ်ကွက်၊ ရတနာမြိုင်လမ်း၊ အမှတ် (၈၃/၈၄)နေ ဦးအောင်ဆန်း၏ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဦးမောင်မောင်ဦး-ဒေါ်ထွေးထွေး၊ ဒေါ်ခင်ခင်မော်-ဦးဌေးလွင်၊ ဒေါက်တာမောင်မောင်လတ် -ဒေါက်တာချောစုလှိုင်(EMPS School)၊ ဦးမောင်မောင်နိုင်(Sky One Construction Co., Ltd)-ဒေါ်သန္တာအေး၊ ဦးမောင်မောင်အောင် -ဒေါ်ရှောင်ယန်းတို့၏ ချစ်လှစွာသောမွေးသမီးခင်၊ မြေး ၁၁ ယောက်တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘွားသည် ၃၀-၇-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၁:၂၀ နာရီတွင် အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃-၈-၂၀၁၉ (စနေနေ့)တွင် ရေဝေးတရုတ်ဖူကျင့်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပူဇော်သည့်အပြင်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟအပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် စတင်ထွက်ခွာ၍ ရေဝေးတရုတ်ဖူကျင့်သုသာန်သို့ တိုက်ရိုက်ပို့ဆောင်မည် ဖြစ်ပါသည်။) (ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၅-၈-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ကြည် (ဈာပုံ) အသက်(၈၈)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၁၆)ရပ်ကွက်၊ ဘုရားလမ်း၊ အမှတ်(၃) နေ (ဦးဟန်စိန်)၏ ဇနီး၊ ဒေါ်ရီရီမြင့်၊ (ဦးစိန်သန်း)၊ ဦးကျော်ဟုတ်-ဒေါ်ကြည်ကြည်မြင့်၊ ဦးစိန်ဝင်း-ဒေါ်သက်သက်ခိုင်၊ ဦးဇော်ဇော်မျိုး၊ ဦးအောင်မိုး-ဒေါ်လှလှဝင်း၊ ဦးထွန်းထွန်းဆွေ-ဒေါ်မြမြဝင်း တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်ကြီး၊ မြေးချစ်ယောက်တို့၏ အဘွားသည် ၃၀-၇-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ည ၈:၃၀ နာရီတွင် သုခကမ္ဘာဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန် သွားပါသဖြင့် ၂-၈-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) (ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၆-၈-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့)နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရား တော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ဒါယကာကြီး

ဦးခင်မောင် (ခ) ဦးထွန်းလွင် (ဝါးခယ်မမြို့) အသက် (၉၄) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ လမ်းသစ်ရိပ်သာ၊ တိုက်(၃)၊ အခန်း(၂၃) နေ (ဒေါ်တင်အေး)၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ (ဦးမြင့်ဆွေ)-ဒေါ်မြင့်မြင့်ဝင်း (စိုက်ဘဏ်-ငြိမ်း)၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်း (ထ-၁၊ လသာ၊ ငြိမ်း)၊ (ဦးဌေးအောင်)၊ ဦးဝင်းနိုင်(Supreme Rank Trading Co.,Ltd)-ဒေါ်ခင်ခင်အေးမွန်၊ ဦးလှဦး(MA-UK)၊ ဦးကျော်စိုး(Aung Kaung Oo Co.,Ltd)-ဒေါ်မြမြအေးတို့၏ချစ်လှစွာ သောခင်၊ ကိုဇော်မင်းထွဋ်-မအေးမြမြ၊ ကိုဝင်းလွင်စိုး-မငြိမ်းနုထွေး၊ ကိုဇော်လင်း အောင်-မအေးမြမြ၊ ကိုသိန်းထိုက်ဝင်း-မစိုးယုစံ၊ ဝိုလ်ကြီးထင်ဇော်လင်း-မမြင့်မြင့်မွန် ကျော်၊ မယွန်းခင်ခင်ကျော်(နည်းပညာတက္ကသိုလ်)၊ Ma Yu Ki တို့၏အဘိုး၊ မြစ်ပါးယောက်တို့၏ချစ်လှစွာသောဘိုးတို့ကြီးသည် ၃၀-၇-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၆:၅၀ နာရီတွင် ဝင်လုံဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂-၈-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟအပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ညောင်တန်းမြို့နယ်အသင်း (ရန်ကုန်)

မန်းအောင်လှကျော် အသက်(၈၂)နှစ် တပ်မတော်လေ(ငြိမ်း)

သက်ကြီးကန်တော့အမှူးအောင် (ရာ/၁၉၁၂) ရန်ကုန်မြို့၊ အလုံမြို့နယ်၊ ပုလဲလမ်း၊ အမှတ်(၂၂၈)နေ (ဂျိသ်စိန်(သူနာပြု ဆရာမကြီး)၏ ခင်ပွန်း၊ မန်းဝင်းနိုင်ဦး-ဒေါ်ခင်စန်းလှ(ခ)မစန္ဒာ၊ ဂျိမိုးသူဇာအောင်-မန်းသဘွား၊ မန်းလင်းနိုင်အောင်(ခ)ကိုလင်းလင်း-ဂျိအေးလှကျော်၊ နန်းနန္ဒာအောင် တို့၏ ဖခင်၊ မြေးမြောက်ယောက် တို့၏ အဘိုး သည် ၂၇-၇-၂၀၁၉ (စနေနေ့)တွင် အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံ၌ ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၇-၂၀၁၉ ရက်တွင် ရေဝေးရစ်ယာန်ဂိုဏ်း-မိတ်သက်ဟအဖွဲ့တော်၌ ပူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း အသင်းဝင် များအား အသိပေးအပ်ပါသည်။ အမှူးအောင်အဖွဲ့

ဒေါ်စောရီ(ခ)ဒေါ်ခင်ရီ

အသက်(၈၅)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ နဝရတ်လမ်း၊ အမှတ်(၅၉၁)၊ မြောက်ဒဂုံနေ ဦးမြင့် သိန်း-ဒေါ်ခင်ခင် တို့၏အစ်မကြီး၊ ဒေါ်တင်ဇာနွယ်-ဦးဇော်မင်းထွန်း၊ ဦးဇော်မြိုး-ဝေ-ဒေါ်ငြိမ်းငြိမ်းဝင်း၊ ဦးနေဇော်လင်း တို့၏ ကြီးမေကြီး၊ မကြယ်စင်ကုံကော်၊ မောင်ဇေယျထွဋ်ခင်၊ မပိုတေးတိုး တို့၏ အဘွား ဒေါ်စောရီ(ခ)ဒေါ်ခင်ရီ သည် ၃၀-၇-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ည ၇ နာရီ တွင် ပင်လုံဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂-၈-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ဒါယကာကြီး

ဦးစိုးနိုင် (Georgie) CDC 3202 Chief Engineer (ငြိမ်း) MSF၊ အလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီဝင်

အသက် (၇၉) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဝိုင်လ်ထောင်မြို့နယ်၊ (၉)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၂၅၃)၊ လေးလွှာနေ (ဦးဘရွှန်း-Mr.Peter-ဒေါ်တေတီ)တို့၏သား၊ (ဦးစောထွန်းသာကျော်-ဒေါ်ကြယ်ပွင့်)တို့၏သားသမီး၊ နော်ဆယ်ရာထွန်း၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဇောရည်မွန်(Jerry)၊ ကိုတိုနီနော်နိုင်(BOSUN Gewin Maritime Ltd)-မခင်မာဝင်း(IMM Preschool)၊ ကိုမျိုးဆန်းဦး (ဆွေ-USA)-မမိနုမြတ်စိုးနိုင်၊ ကိုဇော်နည်နန္ဒာစိုးနိုင်၊ ကိုဝေဖြိုးထွန်း(Immortal Fashion Store)-မမေမြတ်မွန်မွန်ဦး(Immortal Fashion Store)တို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်ကြီး၊ မကြယ်စင်လင်းလက်(ဆွေ USA)၊ မဝတ်မုံမြတ်ပန်းဖြူ၊ မောင်နေထွဋ်ထင်ရှားတို့၏ ချစ်လှစွာသောဘိုးတို့ကြီးသည် ၃၀-၇-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၆:၀၅ နာရီတွင် ဗဟိုရိစည်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၄-၈-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီး သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာကြီး

ဂန္ဓာမိကလျာဏဆွမ်းကပ်အဖွဲ့နှင့် ဝိတိလူမှုကူညီရေးအသင်းတို့၏ နာယကကြီး ဒေါက်တာဦးမြတ်ထွဋ် (ထားဝယ်) အား/ကာ-ငြိမ်း

အသက် (၇၁) နှစ်

ထားဝယ်မြို့နေ (ဦးစန်ငါ-ဒေါ်ဖုခိန်)တို့၏သား၊ (ဦးဝင်းရီ(အား/ကာ ညွှန်ချုပ်-ငြိမ်း)-ဒေါ်ရီရီ)တို့၏သားသမီး၊ ဒေါ်သိတာရီရီ၏ခင်ပွန်း၊ ဦးဇေယျထွဋ် ဒေါက်တာဒေါ်ခင်ခင်ထွဋ်-ဦးဇော်မင်းသက်၊ ဦးအောင်ဇော်ထွဋ်-ဒေါ်ခင်ဝတ်ရည်တို့၏ ဖခင်သည် ၁-၈-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၄:၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၅-၈-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၉ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဇရပ်၊ ဇေယျာ၊ ရေကန်ဒါယကာကြီး

ဦးစိုးမြင့် (ပြန်တန်ဆာမြို့) အင်ဂျင်နီယာမှူး(စက်မှု)၊ ငြိမ်း၊ ပြည်သူ့ဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်း ပြန်တန်ဆာအသင်း (ရန်ကုန်)၏နာယက အသက် (၇၈) နှစ်

ပြန်တန်ဆာမြို့နေ (ဦးထွန်းမောင်-ဒေါ်လှဖြူ)တို့၏သား၊ အင်စိန်မြို့နယ် နေ (ဦးသောင်းစိန်-ဒေါ်ခင်ပု)တို့၏သားသမီး၊ ဦးမင်းသိမ်းဦး-ဒေါ်လီတာလွင်၊ ဦးမျိုးအောင်-ဒေါ်ဖြူဖြူသန်း၊ ဒေါ်ဝါဝါဝင်း(ကထိက၊ မြန်မာနိုင်ငံကုန်သွယ် ရေကြောင်းကောလိပ်)တို့၏ကျေးဇူးရှင်ဖခင်၊ မြေး လေးယောက်တို့၏အဘိုး၊ (ဦးစိုးတင်)၊ (ဦးသိန်းဝင်း)တို့၏ညီ/အစ်ကို၊ ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ဗဟိုရိစည်အိမ်ရာ၊ တိုက်(၃၈)၊ အခန်း(၂၀)နေ ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်း၏ခင်ပွန်း သည် ၃၀-၇-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၃:၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂-၈-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) (ကွယ်လွန်သူအား ရည်စူး၍ ၆-၈-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါ နေအိမ်သို့ ရက်လည် ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါက်တာဒေါ်ချစ်လှ (၈၅)နှစ် အကြီးတန်းဆေးဘက်ဆိုင်ရာ အရာရှိငြိမ်း

မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ ဗောဓိပတိရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၁၀၇) (၇၇)လမ်း၊ ၂၇-၂၀ လမ်းကြားနေ (ဦးသိန်းရှာ-ဒေါ်လေး)တို့၏သမီး၊ (ဦးဘကျော်-ဒေါ်ခင်ဦး (သခင်ဆီစံစံ))၊ (ဝဏ္ဏကျော်ထင် ဦးကျော်တင်(ဒုတိယ-ငြိမ်း၊ နယ် စပ်/စည်ပင်))-ဒေါ်စုစုတို့၏ညီမ၊ (ဦးကျော်ရှင်(တိုင်းလှုပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ-ငြိမ်း))-ဒေါ်ရာယာတို့၏အစ်မ၊ မန္တလေးမြို့နေ ဒေါ်ခင်မမကျော်၊ ဒေါ်ခင်ဆီ၊ ဒေါက်တာသခင် (ဒု-ပါမောက္ခချုပ်၊ စစ်ကိုင်းတက္ကသိုလ်)၊ ဦးမောင်မောင်သန်း၊ ရန်ကုန်မြို့နေ ဦးမောင်မောင်ဦး-ဒေါ်ယုဦး ယုဦးမွန်၊ ဦးကြည်စိုး-ဒေါက်တာကေသီတင်(ပါမောက္ခ၊ သင်္ချာဌာန၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)၊ ဦးနိုင်ဦး-ဒေါ်သီတာတင်၊ ဒေါက်တာဝဏ္ဏအောင်-ဒေါက်တာစုမင်းမင်းတင်၊ ဦးမန်း၊ ကျော်သူ-ဒေါက်တာသုဇာတင်(တွဲစက်ပါမောက္ခ၊ ရူပဗေဒဌာန၊ ကျိုင်းတုံတက္ကသိုလ်)၊ ဒေါ်ခင်နွှာကျော်ရှင်၊ ဦးစည်သူကျော်ရှင်-ဒေါ်နန်းကလျာလှိုင်၊ ဦးအာကာကျော်ရှင်တို့၏အဒေါ်၊ ဦးညာဏ်လင်း-ဒေါ်မိုးမိုးကျော် ရှင်(ကထိက/ဌာနမှူး၊ ရုက္ခဗေဒဌာန၊ ဆေးတက္ကသိုလ်-မန္တလေး)တို့၏မေးစားမိခင်၊ မောင်ချမ်းမင်းကို(ဒုတိယနယ်၊ ဥပဒေ ပညာ၊ မန္တလေးတက္ကသိုလ်)၏အဘွားသည် ၁-၈-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၀:၁၀ နာရီတွင် မန္တလေးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃-၈-၂၀၁၉ (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် အေးရိပ်ငြိမ် သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု



ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ဒါယကာကြီး ဒေါ်ညွန့်ညွန့် (မိုးကုတ်မြို့) အသက် (၈၀)

မိုးကုတ်မြို့၊ အောင်ချမ်းသာရပ်နေ (ဦးဘသန်း-ဒေါ်အေးခင်) တို့၏ သမီး၊ မိကျောင်းရဲမြို့နေ (ဦးမောင်တင်-ဒေါ်မြ ချစ်)တို့၏သမီး၊ မွေးဖွား၊ ကိုကိုဦး၊ ကိုကိုဦး၊ မမိုး၊ မမျိုးတို့၏မိခင်၊ မဆုဇာနည်၊ မယွန်း သနပ်ခါ၊ မောင်အောင်ဟိန်းခင်ဦး မောင် လမ်းဟန်တို့၏အဘွား၊ ဦးတင်ဆွေ (မြို့နယ်ဦးစီးမှူး-ငြိမ်း)၊ ထွေ/အုပ်)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဒေါ်ညွန့်ညွန့်သည် ၁-၈-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁:၄၀ နာရီတွင် Green Cross ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃-၈-၂၀၁၉ (စနေ နေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေး ဆွေမျိုး မိတ်သက်ဟတို့အား အသိပေး အကြောင်း ကြားအပ်ပါသည်။ (စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ အမှတ်-၄၀ နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) (ကွယ်လွန် သူအားရည်စူး၍ ၅-၈-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) တွင် ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ခင်ဝေမာ

အသက်(၆၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ သံတံတားရပ်ကွက်၊ သံတံတားလမ်း၊ အမှတ် (၁၃)၊ မြောက်လွှာနေ (ဦးပါ-ဒေါ်ခင်ဝင်း)တို့၏ သမီး၊ (ဦးကျော်ရင်-ဒေါ်စိန်မြင့်)တို့၏ သမီး၊ မွေးဖွား၊ ဦးအောင်ဝင်း (JSM Shipping Company)၏ ဇနီး၊ မသက်ဦးထက်၊ မောင်ဝေမာအောင် တို့၏ မိခင်၊ ဦးအေးကျော်-ဒေါ်ခင်သိန်းဝင်း၊ ဦးသန်းထွန်းအောင်-ဒေါ်ခင်အေးလွင် (ဦးဇော်မြင့်)-ဒေါ်ခင်ချို၊ (ဦးဇော်ဝင်း)-ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်း တို့၏ ညီမ၊ (ဦးသန်းနိုင်)-ဒေါ်ခင်ဆွေသန်း တို့၏အစ်မသည် ၁-၈-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီ တွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃-၈-၂၀၁၉ (စနေနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုး၊ မိတ်ဆွေ သက်ဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၀:၁၅ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်နီနီမြင့်

အသက်(၄၄)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ၁၈/က ရပ်ကွက်၊ မဉ္ဇူလမ်း၊ အမှတ်(၁၆၅)နေ (ဦးလှမြင့်)-ဒေါ်သန်းသန်းမြင့် တို့၏ သမီး၊ (ဦးတင်မြင့်-ဒေါ်စန်းစန်း) တို့၏ သမီး၊ မွေးဖွား၊ ဒေါ်မျိုးမျိုးကြည် ညီ ညီမ၊ ကိုဇော်လင်းထွဋ်-မအိဇော်စင်၊ မပုဝါခိုင်၊ ကိုဇော်ထက်စိုး-မမေကြည်ပြာခိုင် တို့၏ အစ်မ၊ ဦးထွန်းထွန်းလတ် ၏ ချစ်လှစွာသော ဇနီး၊ မောင်ဟိန်းထက်ဇော် ၏မိခင်၊ တူ/ထူ မ ၁၄ ယောက်တို့၏ အဒေါ်သည် ၃၀-၇-၂၀၁၉(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂-၈-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးစိုးမင်းလတ်

အသက်(၄၃)နှစ်

မိတ္ထီလာမြို့၊ နန်းတော်ကုန်းရပ်နေ ဦးစိုးမြင့်-ဒေါ်အမာတင် တို့၏ သားလတ်၊ ဒေါ်တင်တင်မော် ၏ခင်ပွန်း၊ မယမင်းသူ၊ မလင်းလတ်စိုး၊ မောင်ဖြိုးမောင်မောင် တို့၏ ဖခင် ဦးစိုးမင်းလတ်သည် ၂၉-၇-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၀၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ရပ်နီး ရပ်ဝေးမှ မိတ်ဆွေများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

မောင်အုပ်ပိုင်စိုး (မကွေး)

Lifeline Co.,Ltd အသက်(၂၄)နှစ်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးမြို့၊ အောင်မေတ္တာ (က)ရပ်ကွက်၊ (၅)လမ်းနေ (ဦးအေးကြိုင်)-ဒေါ်မြသိန်း တို့၏ မြေး၊ (ဦးထွန်းဝေ)-ဒေါ်မြင့်မြင့်ရီ တို့၏ သား၊ အောင် မအိဇော်စင် (က)၊ (၆)လမ်းနေ ဦးလင်းပိုင်အောင်-ဒေါ်မြင့်မြင့်အေး တို့၏ သားသမီး၊ မသိမ်ထက်ထက် ၏ခင်ပွန်း၊ မချေမြတ်ပြည့်စုံ၏ ဖခင် မောင်အုပ်ပိုင်စိုးသည် ၃၀-၇-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၅:၅၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန် သွားပါသဖြင့် ၂-၈-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများအား အကြောင်း ကြားအပ်ပါသည်။ (ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၆-၈-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၈နာရီမှ ၁၁ နာရီ အထိ ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ မြို့မကျောင်းလမ်း၊ အိမ်တော်ရာတိုက်၊ သီရိဇေယျကျောင်း၊ မနုဗဒါပညာရေးစင်တာသို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ မွှာရုံ ဒါယကာကြီး

ဦးသိန်းစွန်း မန်နေဂျာ၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း (ငြိမ်း) အသက် (၇၆) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၃၄)ရပ်ကွက်၊ အင်ကြင်းလမ်း၊ အမှတ်(၅၉၄)နေ (ဦးသိန်းဟန်-ဒေါ်မြရင်)တို့၏သား၊ ဒေါ်အေးအေးမင်း၏ခင်ပွန်း၊ ဦးထွန်းထွန်းနိုင်-ဒေါ်နီနီလေး၊ ဦးမောင်မောင်နိုင်-ဒေါ်ခင်စန်းစန်း၊ ဦးအောင်အောင် နိုင်တို့၏ဖခင်၊ မောင်စည်သူထွန်း၊ မောင်သီတာထွန်းဇော်၊ မောင်တင်အောင်လွင်၊ မကျော့ယမင်းသွင်၊ မောင်ဝေယမင်းခန့်တို့၏အဘိုးသည် ၂၉-၇-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) ည ၁:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၃-၈-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၅ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ (ကွယ်လွန်သူ အားရည်စူး၍ ၄-၈-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၆ နာရီမှ ၉ နာရီအထိ အထက်ပါ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ခင်မိမိ (၆၄)နှစ် အလက-၂ အင်စိန် (ငြိမ်း)

ရန်ကုန်မြို့၊ အင်စိန်မြို့နယ်၊ (၈-၆)လမ်း၊ ဝိန္ဒကုန်းရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၁၅၀) နေ (ဦးစံရင်-ဒေါ်တင်ရီ)တို့၏သမီး၊ (ဦးတင်မောင်-ဒေါ်ခင်အေး)တို့၏ သမီး၊ မွေးဖွား၊ ဦးသန်းစွန်း (ရဲမှူး-ငြိမ်း)၊ CID)၏ဇနီး၊ ကိုနိုင်ထူးကျော်-ဒေါ်ကြည်ဖြူဇော်၊ မကြည်ဖြူသန်း ဝိုလ်ကြီးကျော်ဇော်(တောင်ငူ-လေတပ်စခန်းဌာနချုပ်)တို့၏မိခင်၊ မြေးနှစ်ယောက်တို့၏ အဘွားသည် ၃၀-၇-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၂:၂၀ နာရီတွင် ဝိတိရိယဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂-၈-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထိန်ပင် သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟ အပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁:၁၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) (ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၆-၈-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇ နာရီတွင် ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြား အပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း

ဦးထောင်ကျိုး အသက် (၅၀)

ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ပြည်တောင်စုလမ်း၊ (၄၆)ရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၆၄၀)နေ (ဦးစိုးဆန်း-ဒေါ်သင်ကြွယ်)တို့၏သား၊ ဒေါ်တာပါရီ-ဦးကဲလ်လွန်ထန်း၊ ဒေါ်ဒေါ် လှေအိယန်း-ဦးဘင်ဂျယ်ရီရီ-လျန်း၊ ဦးစလိန်ကဲလျန်း-ဒေါ်ရီရီနီကဲလျန်း၊ ဦးတာ ထန်ရန်း-ဒေါ်မိုးသိဖြူ၊ ဦးကျော်အုပ်-ဒေါ်ညွန့်စန်းမွှားတို့၏ချစ်လှစွာသော အစ်ကိုကြီး၊ တူ/ထူ မ ၁၄ ယောက်တို့၏ချစ်လှစွာသောဦးလေးသည် ၃၀-၇-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ည ၁:၁၀ နာရီတွင် ပင်လုံအထူးကုဆေးရုံကြီး၌ ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၃-၈-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံခန်းမ၌ ဝတ်ပြု ကိုးကွယ်ပြီး ပူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟများ အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (အင်စိန် BOC လှိုင်သီရိအိမ်ရာ နေအိမ်တို့မှ ကားများ နံနက် ၉ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်မြင့်မြင့်စိန်

ညွှန်ဦးရေးမှူး၊ NLD ဗဟိုပညာရေးကွန်ယက် အသက် (၇၄) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့နေ (ဦးမောင်စိန်-ဒေါ်သိန်းမြိုင်)တို့၏အကြီးဆုံးသမီး၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၁၄/၁)ရပ်ကွက်၊ မြင်သာ(၁၀)လမ်း၊ အမှတ်(၁၆၈/၁)နေ ဦးထွန်းအောင်၏ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဦးတင်မြင့်-ဒေါ်တင်ကြည်၊ ဦးတင်လှိုင်တို့၏ ချစ်လှစွာသောညီမ၊ ဦးတင်ဝင်း- (ဒေါ်ချိုချိုဝင်း)၊ ဦးချစ်ရှန်း-ဒေါ်သန်းသန်းအေးတို့၏ ချစ်လှစွာသော အစ်မ၊ ဦးအောင်ကိုလတ်(Deputy Managing Director, Aung Nay Lin Htun Co.,Ltd)-ဒေါ်သန္တာအောင် (Manager-Packaging and Delivery, Aung Nay Lin Htun Co.,Ltd)၊ ဦးဌေးထွန်း(Technical Director-TrustLink Co.,Ltd, Founder/Director, Aung Nay Lin Htun Co.,Ltd)-ဒေါ်လေးလေးမြင့်(Managing Director, Aung Nay Lin Htun Co.,Ltd)တို့၏မိခင်၊ မောင်ဇွဲနေလင်းထွန်း(Grade-II, Flowers Special Education) မောင်ရဲခန့်အောင်(Grade-II, Moe Thauk Pan Academic Center)တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘွားသည် ၁-၈-၂၀၁၉ ရက် မွန်းလွဲ ၁:၂၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကွယ်လွန်သူ၏ဆန္ဒအရ ၅-၈-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုး မိတ်သက်ဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ် မှကားများ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးလှဝေ (၆၄)နှစ် (မြန်မာ စားတော်ဆက်) သရက်မြို့

သရက်မြို့၊ ချေးရပ်ကွက်၊ သဲကြိုးလမ်း နေ (ဦးချိုပေါင်-ဒေါ်သန်းစိန်)တို့၏ သား ကြီး၊ (ဦးအုန်းခင်)-ဒေါ်ခင်မော် တို့၏ သား သမား၊ (ကိုတင်ဝေ)၊ (ကိုကက်)တို့၏ အစ်ကို၊ ကိုဖြိုးသော်လွင်-မချိုဝေမွန် (ဆွေ-စင်ကာပူ)တို့၏ ချစ်လှစွာသော ဖခင်၊ ဒေါ်ခင်ချိုသက်၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်းဦးလှဝေသည် ၁-၈-၂၀၁၉ (ကြာသ ပတေးနေ့) နံနက် ၃

